



နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးထင်ကျော် ရတနာတန်းဝင်ကျွန်းပင်ကို စိုက်ပျိုးပေးစဉ်။ (ဓာတ်ပုံ - သယံဇာတနှင့်သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဝန်ကြီးဌာန)

## အမျိုးသားပတ်ဝန်းကျင် စိမ်းလန်းစိုပြည်ရေးလှုပ်ရှားမှု သစ်ပင်စိုက်ပျိုး နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးထင်ကျော် ရတနာတန်းဝင်ကျွန်းပင်ကို စိုက်ပျိုးပေး

နေပြည်တော်၊ ဩဂုတ် ၁၆  
ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးထင်ကျော်သည် သယံဇာတနှင့်သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဝန်ကြီး ဌာနက ဦးစီးကျင်းပသည့် အမျိုးသားပတ်ဝန်းကျင် စိမ်းလန်းစိုပြည်ရေးလှုပ်ရှားမှု သစ်ပင်စိုက်ပျိုးပွဲသို့ တက်ရောက်ပြီး ရတနာတန်းဝင် ကျွန်းပင်ကို စိုက်ပျိုးပေးသည်။

စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ သို့

## ဇူလိုင်လအတွက် ချီးကျူးဂုဏ်ပြုထိုက်သူအဖြစ် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်ရုံးမှ ရွေးချယ်ထုတ်ပြန်

နေပြည်တော်၊ ဩဂုတ် ၁၆

နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်သည် နိုင်ငံသူ၊ နိုင်ငံသားများ၊ ပရဟိတစေတနာရှင်များ၊ လူမှုအသင်းအဖွဲ့များမှ လစဉ်ချီးကျူးဂုဏ်ပြုထိုက်သူကို ရွေးချယ်၍ ကျေးဇူးတင်လွှာ ထုတ်ပြန်ပေးလျက်ရှိရာ ကိုသိန်းဇော်(ခ) ကိုဇော်ဇော်ကို ဇူလိုင်လအတွက် ချီးကျူးဂုဏ်ပြု ထိုက်သူအဖြစ် ရွေးချယ်လိုက်ကြောင်း နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်ရုံးမှ ဩဂုတ် ၁၆ ရက်စွဲဖြင့်ထုတ်ပြန်ထားသည်။

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်

နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်ရုံး

ပြည်သူ့သို့ကျေးဇူးတင်လွှာ

၁၃၇၈ခုနှစ်၊ ဝါခေါင်လဆန်း ၁၄ ရက်

(၂၀၁၆ ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လ ၁၆ ရက်)

၁။ နိုင်ငံများ၏အနာဂတ်သည် လူငယ်မျိုးဆက်သစ်များ၏ ပစ္စုပ္ပန်ကာလ လေ့လာသင်ယူမှု များနှင့် ဆက်စပ်လျက်ရှိပါသည်။ နိုင်ငံတည်ဆောက်ရေး မဟာဗျူဟာနှင့်မျှော်မှန်းချက်များ ကိုချမှတ်ရာတွင်လည်း လူငယ်မျိုးဆက်သစ်များ၏ အနာဂတ်မျှော်မှန်းချက်များနှင့် ကင်းလွတ်၍ မရနိုင်ပါ။

၂။ မျိုးဆက်သစ်လူငယ်များသည် နိုင်ငံတော်အတွက် ကြီးမားလှသော စွမ်းအားအရင်းအမြစ် များဖြစ်သည်သာမက ဤနိုင်ငံတော်၊ ဤပြည်ထောင်စုကို ထိုလူငယ်များက လက်ဆင့်ကမ်း လွှဲပြောင်းရယူကာ ဆက်လက်တည်ဆောက်သွားကြရမည်ဖြစ်ပါသည်။ နှစ်ဆယ့်တစ်ရာစု အသိပညာခေတ်စိန်ခေါ်မှုများကိုလည်း အသိပညာလူ့အဖွဲ့အစည်းဖြင့် ရင်ဆိုင်ကျော်လွှား သွားကြရမည်ဖြစ်ပါသည်။ သို့ဖြစ်၍ မျိုးဆက်သစ်လူငယ်များသည် မိမိကိုယ်ကို ယုံကြည်မှု၊ မိမိကိုယ်ကို အားကိုးအားထားပြုမှုများရှိနေစေရန် မပြတ်လေ့လာဆည်းပူးခြင်းဖြင့် ကြံတွေ့ လာနိုင်သော အရာရာအတွက် အဆင်သင့်ဖြစ်နေရန် အရေးကြီးလှပါသည်။ ယနေ့ အချိန်ကာလတွင် နိုင်ငံသူ နိုင်ငံသားများအကျိုးအတွက် မျိုးဆက်သစ်လူငယ်များသည် နိုင်ငံရေး၊ စီးပွားရေးနှင့် လူမှုရေးနယ်ပယ်အသီးသီးတွင် တက်ကြွစွာကြိုးပမ်းဆောင်ရွက် နေကြသည်ကိုလည်း ဝမ်းမြောက်ဖွယ်ရာတွေ့မြင်နေရပါသည်။

၃။ ထိုသို့သောမျိုးဆက်သစ်လူငယ်များအနက်မှ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ကျောက်ပန်း တောင်းမြို့နယ် ကတောကျေးရွာအုပ်စု စည်သာကျေးရွာမှ ကိုသိန်းဇော်(ခေါ်) ကိုဇော်ဇော် သည် အတန်းပညာအားဖြင့် စတုတ္ထတန်းအောင်မြင်သည်အထိသာ ပညာသင်ကြားခဲ့ရသော် လည်း ရန်ကုန်မြို့၌ သမ္မာအာဇီဝ ငါးကင်ရောင်းချခြင်းဖြင့် ကိုယ့်ထူးကိုယ်ချွန် ရပ်တည် လုပ်ကိုင်ကာ တစ်ဖက်တွင်လည်း “မြန်မာနိုင်ငံကို ပြုပြင်ပြောင်းလဲနိုင်သည်မှာ စာအုပ် စာပေသာဖြစ်သည်” ဟုခံယူ၍ ချွေးနွံစာဖြင့် တစ်ပိုင်တစ်နိုင်စာကြည့်တိုက်များကို ထူထောင် လျက်ရှိကြောင်း သိရှိရပါသည်။ အများပြည်သူအသိအမြင် တိုးတက်ပြောင်းလဲလာစေရန် ရည်ရွယ်၍ အိုးပိုင်အိမ်ပိုင်မဟုတ်ဘဲ အခန်းငှားကာနေထိုင်ရသည့်ကြားမှ မွန်မြတ်သော ရည်ရွယ်ချက်ကို မဆုတ်မနစ် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နေသူလည်း ဖြစ်ပါသည်။

ကိုသိန်းဇော်(ခေါ်) ကိုဇော်ဇော်သည် လိုအပ်သည့်နေရာများသို့ စာအုပ်များလှူဒါန်းလျက် ရှိသည့်အပြင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးနှင့် ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးတို့ တွင် “မန္တလေးအခမဲ့စာကြည့်တိုက်” ငါးခုအထိတည်ထောင်ဖွင့်လှစ်နိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရှိရပါသည်။

၄။ စာအုပ်စာပေများမှ ရရှိသောခွန်အားဖြင့် ၁၀၀ကိုခိုင်ခိုင်မာမာရပ်တည်နိုင်သည့်အပြင် မျိုးဆက်သစ်လူငယ်များ စာပေလေ့လာဖတ်ရှုနိုင်ရန် ကြိုးပမ်းအားထုတ်ခြင်းသည် အသိ ပညာလူ့အဖွဲ့အစည်း ဖြစ်ပေါ်လာရေးကို တစ်ဖက်တစ်လမ်းမှ အထောက်အကူပြုခြင်းဖြစ်သလို နိုင်ငံတော်၏ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးလုပ်ငန်းစဉ်တွင် တတ်နိုင်သမျှ ပါဝင်ဆောင်ရွက်နေခြင်း ဟု ရှုမြင်ပါသည်။ သို့ဖြစ်၍ ကိုသိန်းဇော်(ခေါ်) ကိုဇော်ဇော်အား ယခုနှစ်ဇူလိုင်လအတွက် ချီးကျူးဂုဏ်ပြုထိုက်သူအဖြစ်ရွေးချယ်၍ ဤကျေးဇူးတင်လွှာကို ထုတ်ပြန်လိုက်ပါသည်။

၅။ ကိုသိန်းဇော်(ခေါ်)ကိုဇော်ဇော် ကဲ့သို့ပင် မျိုးဆက်သစ်လူငယ်လူရွယ်များအနေဖြင့် မိမိတို့ ပတ်ဝန်းကျင်၊ မိမိတို့လူ့အဖွဲ့အစည်း၊ မိမိတို့နိုင်ငံတော်အတွက် ပိုင်းဝန်းကူညီ ကြိုးပမ်းဆောင် ရွက်ပေးကြပါရန် တိုက်တွန်းအားပေးလျက် မှတ်တမ်းတင်ဂုဏ်ပြုအပ်ပါသည်။

အောင်ဆန်းစုကြည်  
နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်







HOT LINE - 09-787878749, 787878729

တစ်ရက်လျှင် သိလပ်မြေ တန်ချိန် (၇ သိန်း) ထုတ်လုပ်သော ကမ္ဘာ့ထုတ်လုပ်မှု ပထမ ဖြစ်သည့် CONCH ကုမ္ပဏီ မှ မြန်မာပြည် တွင်ဂုဏ်ယူစွာထုတ်လုပ်ပါသည်။

မြောက်

ဒီမိုကရေစီရေး၊ ညီညွတ်ရေး၊ ငြိမ်းချမ်းရေး

မြန်မာနိုင်ငံ၌ လွတ်လပ်ရေးရသည့်နည်း ပြည်တွင်းစစ်ဖြစ်ပွားခဲ့သည် ဖြစ်ရာ လွတ်လပ်ရေးရသည့်နည်း အမှန်တကယ် ငြိမ်းချမ်းသာယာ ဖွံ့ဖြိုးသည် နိုင်ငံတစ်ခု မဖြစ်ခဲ့ရ။ ပါလီမန်ဒီမိုကရေစီခေတ်မှာ နိုင်ငံရေး၊ စီးပွားရေး၊ လူမှုရေး၊ ယဉ်ကျေးမှု အဘက်ဘက်တွင် အတော်အသင့် တိုးတက်ခဲ့သည်မှန်သော်လည်း ပြည်တွင်းစစ်ကို ရင်ဆိုင်နေခဲ့ရသည့် အတွက် တလူလူ ဆက်လက်လွှင့်တက်ခဲ့ရမည်အစား ဒီမိုကရေစီ ဆုံးရှုံးခဲ့ရသည့်အဖြစ်ဆိုးနှင့် ကြုံခဲ့ရလေသည်။

သည်ဖြစ်စဉ်တစ်ခုလုံးကို သုံးသပ်ကြည့်မည်ဆိုလျှင် ပြည်တွင်းစစ် ကို ရင်ဆိုင်နေရသည်က အဓိကကျသည့် ပြဿနာခေါင်းစဉ်တစ်ခုဖြစ်နေ သည်ကို တွေ့ရပါမည်။ ပြည်တွင်းစစ်ကို ရင်ဆိုင်နေရသည့်အတွက် ကာကွယ်ရေးအသုံးစရိတ်ပိုသုံးလာခဲ့ရသည်မှစ၍ နိုင်ငံရေးနည်း စားပွဲဝိုင်းမှာ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးအဖြေရှာသည့်နည်းထက် လက်နက် အင်အားဖြင့် ဖြေရှင်းရသည့်နည်းဆီသို့သာ ဦးတည်သွားခဲ့ခြင်းဖြစ်ပါသည်။

သည်လိုဖြစ် နိုင်ငံရေး တဖြည်းဖြည်းချင်း မွေးမြူဖျော့တော့ လာရာမှ နောက်ဆုံးတွင် ဒီမိုကရေစီ လုံးဝပိန်းပိန်းပိတ် အမှောင်ကျသည် အထိ ဖြစ်ခဲ့ရသည်။ သည့်နောက်ပိုင်း အစိုးရများအဆက်ဆက် လက်ထက်တွင် ငြိမ်းချမ်းရေးကို အမျိုးမျိုးကြိုးစားခဲ့သည်မှာ အနှစ်သာရ မဆိုထားနှင့် ပုံသဏ္ဍာန်ကိုပင် ပြင်အောင် အကောင်အထည်ဖော်နိုင်ခဲ့ ဖြစ်ပါသည်။ ငြိမ်းချမ်းရေးတည်ဆောက်နိုင်ရန်အလို့ငှာ စီးပွားရေး အခွင့် အလမ်းများနှင့် အလဲအလှယ်လုပ်သည့် သဘောမျိုး မြင်ရသည်အထိ ဖြစ်လာခဲ့သော်လည်း ငြိမ်းချမ်းရေးကိုကား ရေးရေးမျှ မတည်ဆောက် နိုင်ခဲ့တာအမှန်။

ပြည်သူလူထု၏ အားပေးထောက်ခံမှုဖြင့် အာဏာနှင့်လုပ်ပိုင်ခွင့် ကို ရရှိလာသော အစိုးရသစ်လက်ထက်ကို ရောက်ရှိလာခဲ့သည့်အခါ ပြည်သူလူထုတစ်ရပ်လုံးက ငြိမ်းချမ်းရေးကို အထူးအားထား မျှော်လင့် လာနိုင်သည့် အခြေအနေတစ်ရပ်ဆီသို့ ရောက်လာခဲ့ပြီဖြစ်သည်။

နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်၏ ဩဇာကြီးမူကလည်း ငြိမ်းချမ်းရေးတည်ဆောက်ရန် များစွာသော အထောက်အပံ့ဖြစ်မည်ဟု ယူဆပါသည်။ ပြည်တွင်းရှိ ပြည်သူလူထု၏ ယုံကြည်မှုက အထွတ်အထိပ်ကို ရောက်နေတာဖြစ်သလို တိုင်းရင်းသား ခေါင်းဆောင်များကလည်း သည်လိုပုဂ္ဂိုလ်နှင့် ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းရလျှင် ဖြစ်နိုင်သည်ဟူသော အမြင်နှင့်သဘောထားက ရှိနေသည်။ နိုင်ငံတကာ ကလည်း နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်၏ ငြိမ်းချမ်းရေးအပေါ် ထားရှိသည့် သဘောထားကို အားထားယုံကြည်နေကြသည်ဖြစ်ရာ သည်လိုအနေအထားများက ငြိမ်းချမ်းရေးတည်ဆောက်ရန်အတွက် အဓိကဒေါက်တိုင်ကြီးများသဖွယ်ဖြစ်နေသည်မှာ အမှန်ပင်ဖြစ်ပါ သည်။

မြန်မာနိုင်ငံက အခြေခံအားဖြင့် သဘာဝသယံဇာတ ပေါကြွယ်ဝ ခြင်းက အားသာချက်ဖြစ်သလို မြန်မာပြည်သူလူထု၏ လုပ်နိုင်စွမ်း ထိုးဖောက်နိုင်စွမ်းကလည်း ပါလီမန်ဒီမိုကရေစီခေတ်ကာလက ထင်သာ မြင်သာရှိခဲ့ပြီးဖြစ်ပါသည်။ ဒီမိုကရေစီ ဆိတ်သုဉ်းသွားခဲ့ခြင်း၊ ပြည်တွင်း စစ်ကို ရင်ဆိုင်နေခြင်းတို့က တိုင်းပြည်ကို ဆင်းရဲတွင်းသို့ ဆွဲချသွားခြင်း ဖြစ်ရာ ယနေ့ ကာလလို ဒီမိုကရေစီ တဖြည်းဖြည်းချင်း ပွင့်လင်းလာသည့် အချိန်တွင် တိုင်းပြည်ပြန်လည်ထူထောင်နိုင်ရေးက အားတက်စရာ ပတ်ဝန်းကျင် အနေအထားဖြစ်နေသည်။

ဖြတ်သန်းခဲ့ရသော သမိုင်းသင်ခန်းစာများအရ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်မှုဟူသည် နိုင်ငံရေးတည်ငြိမ်မှုအပေါ်၊ ဒီမိုကရေစီပွင့်လင်းမှု အပေါ်၊ ပြည်ထောင်စုသားတို့၏ ညီညွတ်စည်းလုံးမှုအပေါ်၊ ငြိမ်းချမ်း သာယာသည့် အာဝါသရှိမှုတို့အပေါ် လုံးဝတည်မှီနေသည်ဆိုခြင်းကို အလေးအနက်ထားကြရန် လိုပါမည်။

နိုင်ငံငြိမ်းချမ်းရေး တိုင်းပြည်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကို ပြည်သူလူထု တစ်ရပ်လုံးက တောင့်တမျှော်လင့်နေကြသည့်အတိုင်း မြန်မာနိုင်ငံ၏ ဒီမိုကရေစီရေး၊ ငြိမ်းချမ်းရေး၊ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးတို့ကို ပြည်ထောင်စုသား များ၏ ညီညွတ်စည်းလုံးမှုနှင့် အောင်မြင်စွာ တည်ဆောက်နိုင်ကြပါ စေတောင်း။ ။

ငွေသားကိုင်ဆောင်သုံးစွဲမှုမှ ကတ်စနစ်သုံးစွဲမှု အဆင့်မြှင့်တင်ရေး မြန်မာ - ဂျပန် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်

ရန်ကုန် ဩဂုတ် ၁၆

ဂျပန်နိုင်ငံရှိ JCB (Japan Credit Bureau)၊ ဧရာဝတီဘဏ်နှင့် MPU (Myanmar Payment Union) တို့ ပထမဆုံးအကြိမ်ပူးပေါင်း၍ နိုင်ငံ ပေါင်း ၁၉၀ ကျော်တွင် VISA ကတ် ကဲ့သို့ ကိုင်ဆောင်အသုံးပြုနိုင်သည့် အပြင် ပြည်တွင်း၌လည်း ငွေသား ထုတ်ယူသုံးစွဲနိုင်သည့် နိုင်ငံတကာသုံး ကတ်အမျိုးအစားကို ယခုလကုန် တွင် ထုတ်လုပ်သွားမည်ဟု ဩဂုတ် ၁၆ ရက်က နိုဗိုတယ်ဟိုတယ်၌ ပြုလုပ်ခဲ့သော လက်မှတ်ရေးထိုးပွဲ အခမ်းအနားမှ သိရသည်။



“မြန်မာနိုင်ငံက အခုဆို ကျွန်တော် တို့အတွက် အရေးကြီးတဲ့ဖွဲ့စည်းပုံကြီး တစ်ခုဖြစ်လို့လာပါပြီ။ စီးပွားရေး လုပ်ငန်းတွေ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာတဲ့ အလျောက် ကတ်စနစ်နဲ့ ငွေပေးချေမှု တွေဟာ မြန်မာနိုင်ငံတွင်းမှာ ကောင်းမွန်တဲ့ ခြေလှမ်းတွေနဲ့ ဖွံ့ဖြိုး လာတာကို တွေ့ရပါတယ်။ ဒါကြောင့် အခုလို နှစ်နိုင်ငံပူးပေါင်းဆောင်ရွက် ခွင့်ရတဲ့အပေါ် ဝမ်းသာပီတိဖြစ်မိ သလို မြန်မာပြည်သူတွေအနေနဲ့ ရွေးချယ်စရာ အသစ်အသစ်တွေကြား မှာ မတူညီတဲ့အတွေ့အကြုံတွေရရှိ မယ်လို့လည်း မျှော်လင့်ပါတယ်”ဟု JCB international မှ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ Kimihisa Imada က ပြောသည်။

JCB သည် ၁၉၆၁ ခုနှစ်တွင် ဂျပန်နိုင်ငံတွင်းသာ သုံးစွဲနိုင်သည့် ကတ်အဖြစ် စတင်ခဲ့ပြီး ၁၉၈၁ ခုနှစ် နောက်ပိုင်းတွင် နိုင်ငံတကာ၌ တွင်ကျယ်စွာ အသုံးပြုနိုင်သည့် ကတ် အဖြစ် ရပ်တည်နိုင်ခဲ့သည်။ ယခု အချိန်တွင် နိုင်ငံပေါင်း ၁၉၀ ကျော်၌ ဈေးဆိုင်ပေါင်း ၃၀ သန်းအထိရှိလာ ပြီး ကတ်သုံးစွဲသူ ၉၅ သန်းရှိကာ နိုင်ငံတကာမှ ဘဏ်ပေါင်း ၃၅၀ ခန့် ဖြင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နေကြောင်း သိရသည်။ “ဒီကတ်က မြန်မာနိုင်ငံရဲ့ ကတ် စနစ်သုံး ငွေပေးချေမှုဆိုင်ရာ

ရေးကွက်ကြီးအတွက် နောက်ထပ် ဝိုင်တိုင်တစ်ခုဖြစ်သလို နိုင်ငံရဲ့ ပြောင်းလဲလာတဲ့ စီးပွားရေးအခြေ အနေမှာ ငွေသားမဲ့လူမှုပတ်ဝန်းကျင် အဖြစ် အဆင့်မြှင့်တင်လာနိုင်ဖို့ပါ” ဟု ဧရာဝတီဘဏ်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဇော်ဇော် က ပြောသည်။ အဆိုပါ ကတ်ကို မြန်မာနိုင်ငံတွင် ဧရာဝတီဘဏ်မှ ပလက်တီနမ်၊ ရွှေ ငွေ အစရှိသည့် Credit ကတ်အမျိုး အစားသုံးခုနှင့် Debit ကတ်ဟူ၍ ထုတ်လုပ်သွားမည်ဟု သိရသည်။ ယင်းကတ်ဖြင့် မြန်မာပြည်အနှံ့အပြား ရှိ MPUနှင့် ချိတ်ဆက်ထားသော

ဆိုင်များနှင့် ATM စက်များတွင် သာမက နိုင်ငံပေါင်း ၁၉၀ ကျော်ရှိ JCB ကွန်ရက်ဖြင့် ချိတ်ဆက်ထား သော POS များနှင့် ATM များ တွင်ပါ ငွေပေးချေထုတ်ယူခြင်းများ ပြုလုပ်နိုင်မည်ဟု သိရသည်။ အထူးသဖြင့် အိမ်နီးချင်းနိုင်ငံများ ဖြစ်သည့် မဟာမိတ်မြစ်ဝှမ်းဒေသ တွင်းရှိ ထိုင်းနိုင်ငံ၊ ဗီယက်နမ်နိုင်ငံနှင့် လာအိုနိုင်ငံများတွင် အသုံးပြုနိုင် ကြောင်း သိရသည်။ (သတင်း-ခင်ဇော်၊ ဓာတ်ပုံ-မီဒီကျီဟန်) □

ထူးကဲဒီရေတက်မည်

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၁၆

ဩဂုတ် ၁၈ ရက်မှ ၂၄ ရက်အထိ ကာလအတွင်း ရန်ကုန်မြစ်အတွင်း အခြေခံရေစစ်မျဉ်းအထက် အမြင့်ပေ ၂၀ ဒသမ ၁၄ ပေခန့်မှ ၂၀ ဒသမ ၃၅ ပေခန့်အထိ သာမန်ထက် ထူးကဲဒီရေတက်ဖွယ်ရှိကြောင်း၊ ယင်း ထူးကဲဒီရေနှင့်ပတ်သက်၍ ယခင် ၂၀၁၄-၂၀၁၅ ခုနှစ်များ တွင် ရန်ကုန်မြစ်အတွင်း အခြေခံရေစစ်မျဉ်းအထက်

အမြင့်ပေ ၂၂ ပေခန့်ထိ တက်ခဲ့ဖူးသဖြင့် စိုးရိမ်ဖွယ်မရှိ ကြောင်း၊ ရန်ကုန်မြစ်၏ ခန့်မှန်းဒီရေအမြင့်သည် အခြေခံ ရေစစ်မျဉ်းအထက် အမြင့်ပေ၂၀ ကျော်လွန်နိုင်သည့်အခါ မြစ်ကမ်းအနီး နေထိုင်ကြသော ပြည်သူများအား ယခုကဲ့သို့ သတိပေးချက်ထုတ်ပြန်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း မြန်မာ့ ဆိပ်ကမ်းအာဏာပိုင်မှ အသိပေးထားသည်။ (ကြေးမုံ)



လေဆင်နာမောင်း တိုက်ခတ်မှုကြောင့် ဝေါမြို့နယ်အတွင်းရှိ ကျေးရွာနှစ်ရွာ နေအိမ်များပျက်စီး

ဝေါ ဩဂုတ် ၁၆ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ပဲခူးခရိုင် ဝေါ မြို့နယ် မြစ်ကျိုးတိုက်နယ် ကျေးရွာနှစ်ရွာအတွင်းရှိ ဖိုးစိန္တာရ ကျေးရွာနှင့် လေးအိမ်စုကျေးရွာတို့ တွင် ဩဂုတ် ၁၆ ရက် ညနေ ၃ နာရီ ၁၅ မိနစ်ခန့်က လေပြင်းတိုက်ခတ်မှု ဖြစ်ပွားခဲ့သည့်အတွက် သစ်ပင်များ ကျိုးကျခြင်း၊ လူနေထိုင်အိမ်များပြိုပျက် ခြင်း၊ နေအိမ်အချို့အမိုးသွပ်များ လန်ထွက်ခြင်း၊ စာသင်ကျောင်းအမိုး များ လန်ထွက်ခြင်းများ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့ပြီး ပျက်စီးမှုစာရင်းမှာ ဖိုးစိန္တာရ ကျေးရွာတွင် သစ်ပင်ပိ တိုက်ခတ် လေးလုံး၊ ပြို၊ သွပ်လန် ၄၆ လုံး၊ ထရံကား၊ တောင်ထန်းမိုးအိမ် ၂၀ ပျက်စီးခဲ့ကြောင်းနှင့် လေးအိမ်စုရွာ တွင် ထရံကား၊ တောင်ထန်းမိုးအိမ် ၅၀ ခန့် ပျက်စီးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (ဇော်ရှင်း(ဥသား))

မြောက် နေ့စဉ်သတင်းစာ

Table with 4 columns: Contact info (ဓာတ်ပေး၊ ဓာတ်ဆင်း၊ သတင်းထောက်၊ ဘာသာပြန်) and subscription rates (အနုပညာစာတည်း၊ အားကစားစာတည်း၊ ဆောင်းပါးစာတည်း၊ အကြီးတန်းသတင်းထောက်).

ပြည်တွင်းရေးရာ

ရွှေဖုံးမှ

အမျိုးသားပတ်ဝန်းကျင် စိမ်းလန်းစိုပြည်ရေး လှုပ်ရှားမှုသစ်ပင်စိုက်ပျိုးပွဲကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် နေပြည်တော်-တပ်ကုန်း အမှတ်(၁)ကားလမ်း မိုင်တိုင်အမှတ် (၂/၄)နှင့်(၂/၅)အကြားရှိ ဖြူဖောင်းတောင်ကြီးပိုင်းအတွက် အမှတ်(၁၆)ရှိ သဘာဝသစ်တောအတွင်း၌ ကျင်းပရာ ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေ၊ အမျိုးသားလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ မန်းဝင်းခိုင်သန်း၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ ပြည်ထောင်စု ရွေးနေ့ချုပ်၊ ပြည်ထောင်စုစာရင်းစစ်ချုပ်၊ နေပြည်တော် ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ် ဥက္ကဋ္ဌနှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

သစ်ပင်စိုက်ပျိုးပွဲတွင် နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးထင်ကျော် နှင့်အဖွဲ့ဝင်များက ကျွန်းပင်များကို စိုက်ပျိုးပေးကြပြီး သယ်ယာပို့ဆောင်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ပျဉ်းကတိုး၊ ပိတောက်၊ မဟော်ဂနီ၊ အင်ကြင်း၊ ရင်းမာ၊ ငှေ့ဝါ၊ ပန်းမဲလေ၊ တမာ၊ ပုန်းညက်တို့ကို စိုက်ပျိုးကြရာ နိုင်ငံတော်သမ္မတနှင့်အဖွဲ့က လှည့်လည်ကြည့်ရှုအားပေးကြသည်။

၂၀၁၆ ခုနှစ် မိုးရာသီသစ်ပင်စိုက်ပျိုးပွဲများကို

နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များတွင် အကြိမ်ရေ ၅၀၀ ကျင်းပပြုလုပ်ခဲ့ပြီး ပြည်သူ့လူထု အင်အား ၁၂၀၀၀၀ ဦး ခန့် တက်ရောက်ကာ အပင်ပေါင်း ၃၅၀၀၀၀ ခန့်ကိုလည်း စိုက်ပျိုးခဲ့ပြီးဖြစ် သည်။

၂၀၁၆ ခုနှစ် အမျိုးသားပတ်ဝန်းကျင်စိမ်းလန်း စိုပြည်ရေးလှုပ်ရှားမှုအဖြစ် တစ်နိုင်ငံလုံးပျိုးပင်မျိုးစုံ ၅၈ သန်းကို နိုင်ငံတော်ပိုင်စိုက်ခင်းတည်ထောင်ခြင်း၊ မိုးရာသီ လူထုလှုပ်ရှားမှုဖြင့် စိုက်ပျိုးခြင်း၊ ပုဂ္ဂလိက သစ်တောစိုက် ခင်းတည်ထောင်ခြင်း၊ ဒေသခံပြည်သူအစုအဖွဲ့ပိုင် သစ် တောတည်ထောင်ခြင်း၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အစိုးရ အစီအစဉ်ဖြင့် ပြည်သူများ၊ အသင်းအဖွဲ့များပါဝင်သည့် သစ်ပင်စိုက်ပွဲတော်များကျင်းပခြင်း၊ တစ်အုပ်တစ်မစိုက် ခင်းတည်ထောင်ခြင်းနှင့် ကျေးရွာသုံးစိုက်ခင်းတည်ထောင် ခြင်း၊ စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီများအစီအစဉ်ဖြင့် စိုက်ပျိုးခြင်း၊ အစိုးရမဟုတ်သောအဖွဲ့အစည်းများ၏ အစီ အစဉ်များဖြင့်စိုက်ပျိုးခြင်း စသည့် နည်းလမ်းများဖြင့်စိုက် ပျိုးလျက်ရှိရာ ယနေ့အထိ အပင်ပေါင်း ၄၃ သန်းခွဲခန့် စိုက်ပျိုးပြီးဖြစ်ကြောင်းသိရသည်။ (သတင်းစဉ်)

ရွေးကောက်ပွဲကန့်ကွက်လွှာအမှုအမှတ် (၃၆)အား စီရင်ချက်(အမိန့်)ချမှတ်

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၁၆  
ချင်းပြည်နယ် ကန့်ပတ်လက်မြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂) ပြည်နယ်လွှတ် တော်ကိုယ်စားလှယ်အဖြစ် ရွေး ကောက်တင်မြှောက်ခြင်း ခံထားရသူ ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေး ပါတီမှ ဒေါက်တာဘမောင်အပေါ် အမျိုးသား ဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီမှ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် လောင်း ဦးဖွေအားက ၂၄-၁-၂၀၁၅ ရက်နေ့တွင် တန့်ကွက်လွှာကတား သည့် ရွေးကောက်ပွဲကန့်ကွက်လွှာ အမှုအမှတ်( ၃၆ )အား သက်ဆိုင်ရာ ရွေးကောက်ပွဲ ဥပဒေပုဒ်မ ၆၉ (က) (၂)အရ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲ ကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင် ဦးလှတင်က ဥက္ကဋ္ဌ အဖြစ် ဆောင်ရွက်၍ ဦးခင်မောင်ဝင်း နှင့် ဦးကျော်သူတို့ ခုံအဖွဲ့ဝင်များအဖြစ်

ပါဝင်သည့် ရွေးကောက်ပွဲခုံအဖွဲ့(၄) က ဆက်လက်စစ်ဆေးကြားနာခဲ့ သည်။

ချင်းပြည်နယ် ကန့်ပတ်လက်မြို့ နယ် ပြည်နယ်လွှတ်တော်မဲဆန္ဒနယ် အမှတ် (၂) လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဒေါက်တာဘမောင်သည် ရွေးကောက် ပွဲ၌ တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်လွှတ်တော် ရွေးကောက်ပွဲ ဥပဒေပုဒ်မ ၆၆ (ည)အရ တရားမဲ့ပြု ကျင့်မှုပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း ပေါ်ပေါက်ခဲ့ သဖြင့် ဒေါက်တာဘမောင်အား ရွေးကောက် တင်မြှောက်ခြင်းသည် တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော် သို့မဟုတ် ပြည်နယ်လွှတ်တော် ရွေးကောက်ပွဲ ဥပဒေပုဒ်မ ၇၁ (က)အရ ပျက်ပြယ် ကြောင်း ဦးဖွေအားသည် ချင်းပြည် နယ် ကန့်ပတ်လက်မြို့နယ် ပြည်နယ် လွှတ်တော်မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၂) မှ ရွေးကောက်တင်မြှောက်ခြင်းခံရသော ပြည်နယ်လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် ဖြစ်ကြောင်း ခုံအဖွဲ့မှ ဆုံးဖြတ်ပြီး တရားစရိတ် ငွေကျပ်နှစ်သိန်းတိတိ အား လျှောက်ထားခံရသူက လျှောက် ထားသူအားပေးစေရန် ဆုံးဖြတ်ခဲ့ ကြောင်း သိရှိရသည်။

ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော် မရှင်၊ ရွေးကောက်ပွဲခုံရုံးများမှ ဆုံး ဖြတ်ချက်(အမိန့်) ချမှတ်ပြီးသော ရွေးကောက်ပွဲကန့်ကွက်လွှာအမှုပေါင်း မှာ ၁၆-၈-၂၀၁၆ ရက်နေ့အထိ (၂၇) မှုရှိပြီး အပြီးသတ်အမိန့်ချမှတ်ပြီး နိုင်ငံတော်ပြန်တမ်းတွင် ထည့်သွင်း ကြေညာခဲ့သော အမှုပေါင်းမှာ (၁၅) မှုရှိပြီးဖြစ်ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (သတင်းစဉ်)

နာဂကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသတွင်နေထိုင်သည့် ဒေသခံပြည်သူများအတွက် ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများ ပြည့်မီစွာအဖွဲ့အစည်းပေးစေလိုဟုဆို

နာဂကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသတွင် နေထိုင်သည့် ဒေသခံပြည်သူများအတွက် ရေရှည်တွင် ကျန်းမာရေး စောင့်ရှောက်မှုပေးနိုင်ရန် ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများ ပြည့်မီ စွာ ခန့်ထားပေးရန်နှင့် ကျန်းမာရေးအသိပညာပေးမှုများ လုပ်ဆောင်ပေးရန်လိုအပ်ကြောင်း ယနေ့မနန်းလွှဲ ၁ နာရီက ရန်ကုန်မြို့ Orchid ဟိုတယ်တွင် ပြုလုပ်သည့် နာဂကိုယ် ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသတွင် ဖြစ်ပွားနေသော ကူးစက်ရောဂါ

အခြေအနေ၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ကူညီထောက်ပံ့မှု အခက် အခဲကြုံတွေ့နေရခြင်းနှင့် စပ်လျဉ်းပြီး နာဂအရပ်ဘက် လူမှုအဖွဲ့အစည်းများမှ ပြုလုပ်သည့် သတင်းစာရှင်းလင်း ပွဲတွင် နာဂအမျိုးသားရေးရာကောင်စီမှ ဦးနော်အောင်ဆန်း က ပြောသည်။

“ခုလောလောဆယ် အနေအထားအရ နာဂဒေသ တစ်ခုလုံး ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းက နောက်ထပ် သုံးပုံတစ်ပုံ



ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဝင်းမြင့် အမေရိကန်သံအမတ်ကြီးအားလက်ခံတွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၁၆  
ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဝင်းမြင့်သည် အမေရိကန် သံအမတ်ကြီး မစ္စတာ စကော့မာရှယ်အား ယနေ့မနန်းလွှဲ ၃ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ လွှတ်တော်အဆောက်အအုံ ပြည်သူ့ လွှတ်တော်ဧည့်ခန်းမ၌ လက်ခံတွေ့ဆုံသည်။ (အပေါ်ပုံ)

တွေ့ဆုံပွဲသို့ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးတီခွန်မြတ်နှင့် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ရုံးမှ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။ (သတင်းစဉ်)

ရုပ်သံလွှင့်မီဒီယာဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ရုပ်သံလွှင့်လုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်ရန် စိတ်ဝင်စားသူများနှင့် ဒုတိယအကြိမ်တွေ့ဆုံဆွေးနွေးပွဲ ကျင်းပမည်

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၁၆  
ရုပ်မြင်သံကြားနှင့် အသံထုတ်လွှင့်ခြင်းဆိုင်ရာ ဥပဒေအား သုံးသပ်ဆွေးနွေးရန်နှင့် မြန်မာနိုင်ငံရှိ ရုပ်သံလွှင့်လုပ်ငန်း များ ညီညွတ်မျှတစွာဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရေးအတွက် ပထမ အကြိမ် “ရုပ်သံလွှင့်မီဒီယာ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဆွေးနွေးပွဲ” ကို မေ ၂၇ ရက်က ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ဝန်ကြီးရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ ယင်းဆွေးနွေးပွဲ တွင် ရုပ်မြင်သံကြားနှင့် အသံထုတ်လွှင့်ခြင်းဆိုင်ရာ ဥပဒေ ကို လက်ရှိအခြေအနေများနှင့်အညီ ပြင်ဆင်ရေးဆွဲနိုင်ရေး စုပေါင်းဆောင်ရွက်သွားကြရန်နှင့် ယင်းသို့ဥပဒေပြင်ဆင် ရေးဆွဲစဉ်ကာလအတွင်း ရုပ်သံလွှင့်မီဒီယာဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် မှုရှိစေရေးအတွက် လက်ရှိ MRTV ၏ Network ကို မျှဝေသုံးစွဲရန် ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးခဲ့သည်။

လက်ရှိ MRTV ၏ Multi Channel Palyout System တွင် ရုပ်သံထုတ်လွှင့်သူ (Content Provider) များအဖြစ် ဆောင်ရွက်ရန် စိတ်ပါဝင်စားသူများမှ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက် နိုင်မည့်အစီအမံများ၊ ရုပ်မြင်သံကြားထုတ်လွှင့်ခြင်းလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်မည့်အပေါ် စိတ်ပါဝင်စားမှု ဖော်ပြချက် အဆိုပြုလွှာ (Expression of Interest) ဆိုင်ရာများနှင့် ပတ်သက်သည့် အချက်အလက်များကို ဩဂုတ် ၂၇ ရက် မှန်းလွှဲ ၁ နာရီတွင် ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ဝန်ကြီးရုံး စုပေါင်းအစည်းအဝေးခန်းမ၌ ရှင်းလင်းဆွေးနွေးသွားမည် ဖြစ်ကြောင်းနှင့် အဆိုပါဆွေးနွေးပွဲသို့ ရုပ်သံထုတ်လွှင့်ခြင်း လုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်ရန် စိတ်ဝင်စားသူများ တက်ရောက်နိုင် ကြောင်း သိရသည်။ (သတင်းစဉ်)

လောက်ခန့်ထားဖို့လိုလိုတယ်။ ကျေးရွာတွေမှာ ကျေးရွာ ဆေးပေးခန်းတွေ မရှိသလို ဆရာ ဆရာမတွေလည်း မရှိဘူး။ အရေးပေါ်အခြေအနေ ဖြစ်ပေါ်လာတဲ့အပေါ်မှာ အစိုးရအနေနဲ့ ကျေးရွာတိုင်း ကျေးရွာတိုင်းမှာ ကျန်းမာရေး ဆရာ ဆရာမတွေကို အခြေအနေတည်ငြိမ်တဲ့အထိ ထားပေးစေချင်ပါတယ်။ လက်ရှိနာဂဒေသမှာလိုအပ်နေတဲ့ ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းလစ်လပ်နေတာတွေ ရာခိုင်နှုန်းရှိပါတယ်။ အဲဒီလစ်လပ်နေတဲ့ ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းနေရာတွေမှာ တာဝန်ထမ်းဆောင်ချင်လာအောင် အစိုးရဘက်က ပံ့ပိုးကူညီပေးဖို့လိုတယ်”ဟု ၎င်းကပြောသည်။

နာဂကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသသည် လမ်းပန်း ဆက်သွယ်ရေးခက်ခဲပြီး နာဂဒေသရှိ ကျေးရွာများသို့ ရန်ကုန်မှ သွားရောက်မည်ဆိုပါက ရန်ကုန်မှ မန္တလေး၊ မန္တလေးမှ ခန္တီး၊ ခန္တီးမှ လဟယ်၊ လဟယ်မှ ကျေးရွာများ သို့ ရောက်ရှိရန် အဆင့်ဆင့် သွားရောက်ရသည့်အတွက် ထိုဒေသတွင်နေထိုင်သည့်သူများအနေဖြင့် ကျန်းမာရေး အသိပညာ အားနည်းမှုများရှိနေကြောင်း နာဂဒေသအဖွဲ့ မှသိရသည်။

“နေထိုင်မကောင်းတဲ့သူတွေဆို ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်း တချို့ပြောပြလိုသိရတာက ဆေးထိုးဆေးသောက်ဆိုတာ မနည်းပြောရတယ်။ သူနည်းသူဟန်နဲ့ပဲ ဆေးကုတာ။ အင်္ဂလိပ်ဆေးဝါးတွေနဲ့ ပတ်သက်လို့မသိကြဘူး။ ကျန်းမာ ရေးအသိအားနည်းတယ်လို့ မြင်တယ်။ အသိဉာဏ် ဗဟုသုတပြည့်ဝဖို့ အများကြီးဆောင်ရွက်ပေးဖို့လည်း လိုတယ်” ဟု ဦးနော်အောင်ဆန်းက ပြောသည်။

ထို့ပြင် နာဂကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသရှိ နန်းယွန်း၊ ပန်းဆောင်၊ ဒုံဟီး၊ လေရီး၊ ဆွမ္မရာ၊ မိုပိုင်၊ လဟယ်၊ ထန်ပါခွေ မြို့နယ်ခွဲ ရှစ်မြို့နယ်၌ လက်ရှိတွင် ကျန်းမာ ရေးဝန်ထမ်း ၉၀ ခန့်သာရှိပြီး ကူးစက်ရောဂါပျံ့နှံ့ဖြစ်ပွား ခဲ့သော လဟယ်နှင့် နန်းယွန်းမြို့နယ်ရှိ ကျေးရွာများမှာပင် လူဦးရေ ၉၀၀၀ နီးပါးရှိကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲတွင် နာဂဒေသ ကူးစက်ရောဂါ ဖြစ်ပွားနေမှုအပေါ် တိုင်းရင်းသားလူငယ် များနှင့် အရပ်ဘက်လူမှုအဖွဲ့အစည်းများက နာဂဒေသ အတွင်း လမ်းမကြီးများနှင့် ကျေးရွာချင်းဆက်လမ်းများ အစရှိသည်ကို လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးကောင်းမွန်လာ စေရေးအတွက် အမြန်ဆုံးဆောင်ရွက်ပေးရန်၊ ပြည်သူ့ ကျန်းမာရေးဝန်ဆောင်မှုဆိုင်ရာ အသိပညာပေးမှုများနှင့် ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံတိုက်ကျွေးခြင်းတို့ကို ရောဂါကာကွယ် ခြင်းနှင့် ပတ်သက်သည့် နိုင်ငံတော်၏ ကျန်းမာရေး မူဝါဒအတိုင်း အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ပေးရန်၊ ကျေးရွာများရှိ ကလေးငယ်များအားလုံးကို လိုအပ်သည့် ဖြည့်စွက်အာဟာရနှင့် အားဆေးများတိုက်ကျွေးနိုင်ရေး အတွက် အထူးစီမံကိန်းတစ်ရပ် ချမှတ်ဆောင်ရွက်ပေးရန်နှင့် အခြားဝေးလံခေါင်သီသော ဒေသများအတွက် ကျန်းမာ ရေးနှင့် ပညာရေးအစီအစဉ်များကို နိုင်ငံတော်မှ အထူး စီမံကိန်းများရေးဆွဲ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ပေး ရန်တို့ကို တောင်းဆိုထားသည့် သဘောထားကြေညာချက် ကို ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ (သိသိမင်း)

# ကုလသမဂ္ဂအတွင်းရေးမှူးချုပ်အသစ်မှာ အမျိုးသမီးတစ်ဦးဖြစ်သင့်ကြောင်း ဘန်ကီမွန်းပြော



**နယူးယောက် ဩဂုတ် ၁၆**  
 ကုလသမဂ္ဂအတွင်းရေးမှူးချုပ် မစ္စတာဘန်ကီမွန်းက ၎င်း၏ နေရာကိုဆက်ခံမည့်သူမှာ အမျိုးသမီးတစ်ဦးသာဖြစ်သင့်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

နှစ်ပေါင်း ၇၀ ကျော်ရှိလာပြီဖြစ်သည့် ကုလသမဂ္ဂအဖွဲ့ကြီးကို အမျိုးသားခေါင်းဆောင် ရှစ်ဦးက ဦးဆောင်လွှမ်းမိုးလာခဲ့ပြီး ယခုအချိန်တွင် အမျိုးသမီးခေါင်းဆောင်တစ်ဦးအား အလှည့်ပေးတာဝန်ထမ်းဆောင်စေသင့်ပြီဖြစ်ကြောင်း ဘန်ကီမွန်းက ပြောကြားသည်။

ကုလသမဂ္ဂအတွင်းရေးမှူးချုပ်ရာထူးအတွက် ယှဉ်ပြိုင်ရွေးချယ်ခံမည့် ကိုယ်စားလှယ်လောင်း ၁၁ ဦးတွင် အမျိုးသမီး ၄ ဦးပါဝင်သည်ဟု သိရသည်။

ကုလသမဂ္ဂအတွင်းရေးမှူးချုပ်ကို ကုလသမဂ္ဂလုံခြုံရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင် ၁၅ နိုင်ငံကထောက်ခံပေးရမည်ဖြစ်ပြီး အထွေထွေညီလာခံတွင် အဖွဲ့ဝင် ၁၉၃ နိုင်ငံက ရွေးချယ်တင်မြှောက်ပေးရမည်ဖြစ်သည်။

ကုလသမဂ္ဂအတွင်းရေးမှူးချုပ်သစ်ကို ယခုနှစ်ကုန်ပိုင်းတွင် ကြေညာနိုင်မည်ဟု မျှော်လင့်ရသည်။ ယှဉ်ပြိုင်ရွေးချယ်ခံကြမည့် ကိုယ်စားလှယ်လောင်း ၁၁ ဦးမှာ ဘူလဂေးရီးယားနိုင်ငံသူ အိုင်ရီနာ ဘိုကိုဗာ၊ နယူးဇီလန်နိုင်ငံသူ ဟယ်လင် ကလာ့ခ်၊ ကော်စတာရီကာနိုင်ငံသူ ခရစ္စတီးနား ဖီဂူယာစ်၊ မော်လဒိုဗားနိုင်ငံသူ နာတာလီယာ ဂရေမန်၊ အာဂျင်တီးနားနိုင်ငံသူ ဆူဆန်နာ မယ်လ်ကိုရာ၊ ပေါ်တူဂီနိုင်ငံသူ အန်တိုနီယို ဂူတီးယားစ်၊ ဆာဘီးယားနိုင်ငံသူ ဗက်စ် ဂျာရီမစ်၊ မက်ဆီဒိုးနိုးယားနိုင်ငံသူ ဆာဂျီဂျန်ကန်း၊ ဆလိုဗက်ကီးယားနိုင်ငံသူ မီရာစ်လော့ဗ် လက်ဆော့ခ်၊ မွန်တီနီဂရိုနိုင်ငံသူ အီဂါလူခ်ဆစ်နှင့် ဆလိုဗေးနီးယားနိုင်ငံသူ ဒန်နီလိုထက်စ် တို့ဖြစ်ကြသည်။

**ဘီဘီစီ**

## ရုရှားစစ်လေယာဉ်များ အီရန်လေတပ်စခန်းကိုအသုံးပြု ဆီးရီးယားရှိ စစ်သွေးကြွပစ်မှတ်များအား ပထမဆုံးအကြိမ်ပုံးကြဲ

**မော်စကို ဩဂုတ် ၁၆**  
 အီရန်နိုင်ငံတွင် အခြေစိုက်သည့် ရုရှားစစ်လေယာဉ်များက ဆီးရီးယားနိုင်ငံတွင်းရှိ စစ်သွေးကြွပစ်မှတ်များ၏ ပစ်မှတ်များကို ဩဂုတ် ၁၆ ရက်က ပထမဆုံးအကြိမ် ပုံးကြဲတိုက်ခိုက်ခဲ့ကြောင်း ရုရှားကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနက ပြောကြားသည်။

ဆီးရီးယားရှိ စစ်သွေးကြွပစ်မှတ်များအား ကျယ်ပြန့်စွာ တိုက်ခိုက်နိုင်ရေးအတွက် အီရန်လေတပ်အခြေစိုက်စခန်း၌ ရုရှားစစ်လေယာဉ်များ ဖြန့်ကြက်ထားပြီး နောက် ယင်းသို့တိုက်ခိုက်ခြင်းဖြစ်သည်။

ရုရှားတာဝေးပုံမှန်ကြေလေယာဉ် တူပိုလက်စ်-၂၂ အမ်-၃နှင့်အက်စ်ယူ-၃၄ ပုံးကြဲတိုက်လေယာဉ်များသည် အီရန်နိုင်ငံ ဟာမာဒန်လေတပ် အခြေစိုက်စခန်းမှ ပုံတက်ကာ ဆီးရီးယားနိုင်ငံတွင်းရှိ စစ်သွေးကြွပစ်မှတ်များ၏ ပစ်မှတ်များကို ပုံးကြဲတိုက်ခိုက်ခဲ့ကြောင်း ရုရှားကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနက ပြောကြားသည်။

ယမန်နှစ်စက်တင်ဘာလအတွင်းက ဆီးရီးယားသမ္မတ ဘာရှားအယ်လ်အာဆတ်ကို ထောက်ခံသည့် အနေဖြင့် စစ်သွေးကြွပစ်မှတ်များ လေကြောင်းမှ တိုက်ခိုက်မှုများပြုလုပ်ခဲ့ပြီးနောက် အီရန်နိုင်ငံတွင်းမှနေ၍ ဆီးရီးယားနိုင်ငံတွင်းရှိ စစ်သွေးကြွပစ်မှတ်များအား ရုရှားက လေကြောင်းမှ တိုက်ခိုက်ခြင်းမှာ ပထမဆုံးအကြိမ်ဖြစ်သည်။

အီရတ်နှင့်အီရန်နိုင်ငံတို့၏ ပိုင်နက်နယ်မြေများ ပေါ်ပြတ်ကျော်၍ ဆီးရီးယားနိုင်ငံတွင်းရှိ စစ်သွေးကြွ



ပစ်မှတ်များအား ကက်စပီယံပင်လယ်မှ ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်ခြင်းအားခွင့်ပြုရန် တောင်းဆိုသည်ဟု ရုရှားမီဒီယာများ၌ သတင်းများထွက်ပေါ်နေစဉ်အတွင်း ယင်းလေကြောင်းတိုက်ခိုက်မှုကို ပြုလုပ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ယင်းတိုက်ခိုက်မှုမှာ အရှေ့အလယ်ပိုင်းဒေသတွင် ရုရှား၏စစ်ရေးတည်ရှိမှုအခန်းကဏ္ဍကို တိုးချဲ့ခြင်းအား ပြသခြင်းဖြစ်ကြောင်း သတင်းတွင် ဖော်ပြသည်။

အလက်ပိုမြို့အတွင်းမှ နျူဆာတပ်ဦးဟုလူသိများသော အိုင်အက်စ်အဖွဲ့၏ပစ်မှတ်များနှင့်အိုင်ဒလ်ကန်နှင့် ဒီရာအယ်လ်ဇော်ပြည်နယ်များရှိ ပစ်မှတ်များအား ဩဂုတ် ၁၆ ရက်တွင် ရုရှားစစ်လေယာဉ်များက တိုက်ခိုက်ခဲ့သည်ဟု ရုရှားကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနက ပြောကြားသည်။

ရုရှားပုံးကြဲလေယာဉ်များအား ရုရှားဟမ်မီယင်လေတပ်အခြေစိုက်စခန်းနှင့် ဆီးရီးယားနိုင်ငံ လာတာကီယာပြည်နယ်ရှိ ရုရှား၏ဟမ်မီယင်လေတပ်စခန်းမှ ရုရှားတိုက်လေယာဉ်များ စောင့်ကြပ်လိုက်ပါခဲ့သည်ဟု သတင်းတွင်ဖော်ပြသည်။

**ရိုက်တာ**

## တောင်ကိုရီးယား ရေတပ်စခန်းရှိ သင်္ဘောကျင်း၌ ပေါက်ကွဲမှုဖြစ်ပွား တစ်ဦးသေဆုံး

**ဆိုးလ် ဩဂုတ် ၁၆**  
 တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံရှိ ရေတပ်စခန်းတစ်ခု၏ ရေပင်သင်္ဘောပြင်ဆင်ရေး သင်္ဘောကျင်းတွင် ပေါက်ကွဲမှုဖြစ်ပွားခဲ့ရာ လူတစ်ဦးသေဆုံးပြီး နှစ်ဦးဒဏ်ရာရရှိကြောင်း၊ အခြားတစ်ဦးမှာ ပျောက်ဆုံးလျက်ရှိကြောင်း ဆိုးလ်ရှိစစ်ဘက်ဆိုင်ရာ သတင်းရပ်ကွက်ကို ကိုးကားလျက်ယွန်ဟပ် သတင်းဌာနက ဩဂုတ် ၁၆ ရက်တွင် သတင်းထုတ်ပြန်သည်။

**ပေါက်ကွဲမှုဖြစ်ပွား**  
 ဩဂုတ် ၁၆ ရက် ဒေသစံတော်ချိန် နံနက် ၈ နာရီခွဲတွင် ကွမ်ဆောင်စီရင်စုဂျင်ဟိုမြို့ရှိ ရေတပ်စခန်း၏ ရေပင်သင်္ဘောပြင်ဆင်ရေး သင်္ဘောကျင်း၌ ပေါက်ကွဲမှုဖြစ်ပွားခဲ့သည်။

ရေပင်သင်္ဘောတစ်စင်းကို ပြင်ဆင်နေချိန်တွင် ပေါက်ကွဲမှုဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ သို့ရာတွင် ပေါက်ကွဲမှုဖြစ်ပွားရသည့်အကြောင်းရင်းကို ယခုအချိန်အထိ အတည်ပြုနိုင်ခြင်းမရှိသေးပေ။ ဒဏ်ရာရသူ နှစ်ဦးအတွက် တစ်ဦးမှာစိုးရိမ်ရသည့်အခြေအနေတွင်ရှိနေသည်။

**ဆင်ဟွာ**

## ရီယိုဒီဂျနေရိုးရှိ အိုလံပစ်အားကစားကျေးရွာ၌ ခိုးယူမှုများ ဆက်တိုက်ဖြစ်ပွားနေ

**ရီယိုဒီဂျနေရိုး ဩဂုတ် ၁၆**  
 ရီယိုဒီဂျနေရိုးရှိ အိုလံပစ်အားကစားကျင်းပွဲ စီစဉ်ရေးသူများမှာ အားကစားသမားများနေထိုင်ရာကျေးရွာ၌ ဆက်တိုက်ခိုးယူမှုများဖြစ်ပွားနေမှုကို ကြိုးပမ်းဖြေရှင်းပေးနေရသည်။

ပြီးခဲ့သည့်ရက်သတ္တပတ်အတွင်းက ပြင်သစ်လက်ပစ်ဘောကစားသမားတစ်ဦး၏အခန်းအတွင်းမှ ငွေသားယူရိ ၅၀ ခန့် သို့မဟုတ် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၅၅ ဒေါ်လာခန့် ခိုးယူခဲ့ရသည်။ အဆိုပါ ကိစ္စနှင့်ပတ်သက်၍ အသက် (၂၀) နှစ်အရွယ် သန့်ရှင်းရေးအမျိုးသမီးတစ်ဦးကို ရဲတပ်ဖွဲ့က စုံစမ်းစစ်ဆေးလျက်ရှိသည်။ ၎င်းတို့နေထိုင်ရာအခန်းများမှ ငွေသား ယူရိ ၁၀၀၀ ခန့်နှင့် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၂၄၀၀ ခန့် ပျောက်ဆုံးသွားခဲ့သည်ဆိုသော အီရန်ပြေးခွန်ပစ်အားကစားသမားနှစ်ဦး၏ တိုင်ကြားချက်တစ်ခုကိုလည်း ရဲတပ်ဖွဲ့က စုံစမ်းစစ်ဆေးလျက်ရှိသည်။ ရီယိုဒီဂျနေရိုးမြို့တော် အားကစားရွာရှိ ကစားသမားအချို့က ၎င်းတို့၏လက်တွေ့များနှင့်မိုဘိုင်းဖုန်းများ ခိုးယူခံခဲ့ရကြောင်း အစောပိုင်းက တိုင်ကြားခဲ့သည်။

**နေ့စဉ်နီးပါး တောင်းဆို**  
 အားကစားရွာဝန်းကျင်၌ လုံခြုံရေးတင်းကျပ်ထားခြင်းကြောင့် ကျူးကျော်ဝင်ရောက်မှုများမှာ ဖြစ်နိုင်ဖွယ်မရှိဟုထင်မှတ်ရသည်။ ဗြိတိသျှအားကစားအဖွဲ့က ကစားသမားများနေထိုင်ရာအခန်းများအတွင်းသို့ သန့်ရှင်းရေးသမားများဝင်ရောက်ခြင်းကို ပိတ်ပင်ထားသည်။ ပြိုင်ပွဲကျင်းပရေးတာဝန်ရှိသူများက ပစ္စည်းခိုးယူမှုများ ပိုမိုတားဆီးရန် ကြိုးပမ်းလုပ်ဆောင်မည်ဟု ကတိပေးနေကြသော်လည်း လုံခြုံရေးတိုးမြှင့်ပေးရန်နေ့စဉ်နီးပါး တောင်းဆိုခြင်းခံခဲ့ရသည်။

**အန်အိတ်ချ်ကော့**



## ကာလီဖိုးနီးယားရှိ မြို့ငယ်လေး၌ တောမီးကူးစက်ခံရ အဆောက်အအုံများပျက်စီး

**လော့စ်အိန်ဂျလစ် ဩဂုတ် ၁၆**  
 အမေရိကန်ပြည်ထောင်စု ကာလီဖိုးနီးယားပြည်နယ်မြောက်ပိုင်းရှိ မြို့ငယ်လေးတစ်မြို့တွင် တောမီးကူးစက်ခံရမှုကြောင့် နေအိမ်နှင့် ဈေးဆိုင် ၁၇၅ လုံးထက်မနည်း ပျက်စီးခဲ့ရကြောင်း အာဏာပိုင်များက ဩဂုတ် ၁၆ ရက်တွင် ပြောကြားကြသည်။

လိုဝါလီတ်အရပ်တောင်ကုန်းပေါ် တည်ထားသည့် မြို့ငယ်လေးဖြစ်သော ကလေးတန်မြို့၌ တောမီးကူးစက်ခံခဲ့ရကြောင်း၊ မီးလောင်မှုကြောင့် ဒေသခံပြည်သူရာပေါင်းများစွာမှာ ဘေးလွတ်ရာသို့ ထွက်ပြေးခဲ့ကြရကြောင်း ကာလီဖိုးနီးယားသစ်တောဌာနမှ ဒန်နီယယ် ဘာလန်က ပြောကြားသည်။ နေအိမ်အများအပြား ပျက်စီးဆုံးရှုံးရကြောင်း ၎င်းက ပြောကြားသည်။

ဆန်ပရန်စစ္စကိုမြို့မြောက်ဘက်ပိုင် ၈၀ ခန့်အကွာရှိအဆိုပါမြို့တွင် တောမီးကူးစက်ခံရမှုကို ငြိမ်းသတ်နိုင်ရန်နှင့် တောမီးကို ထိန်းချုပ်နိုင်ရန် မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင် ၁၆၀၀ ကို စေလွှတ်ထားသည်။

**ရိုက်တာ**

လွှတ်တော်ရေးရာ

တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး၊ ခိုင်မာသောနိုင်ငံတည်ဆောက်ရေးတို့အတွက် မှုခင်းကျဆင်းရေးကို အမြန်ဆုံးဖော်ဆောင်ရန် တိုက်တွန်းကြောင်းအဆို တင်သွင်း

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၁၆

ယနေ့ကျင်းပသည့် ပြည်သူ့လွှတ်တော်အစည်းအဝေးတွင် ပန်းတောင်းမဲဆန္ဒနယ်မှ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဒေါ်ခင်နှင်းသစ် တင်သွင်းသည့် အစိုးရသစ်၏ လုပ်ငန်းစဉ်တွင်ပါဝင်သော တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး၊ ခိုင်မာသောနိုင်ငံတည်ဆောက်ရေးတို့အတွက် အဟန့်အတား အနှောင့်အယှက် ဖြစ်နေသောကြောင့် မှုခင်းကျဆင်းရေးကို အမြန်ဆုံးဖော်ဆောင်ရန် ပြည်ထောင်စုအစိုးရသို့ တိုက်တွန်းကြောင်းအဆိုကို လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များက ဆွေးနွေးကြသည်။

ဒိုက်ဦးမဲဆန္ဒနယ်မှ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးဘုန်းမြင့်အောင်က အဆိုရှင် တင်ပြရာတွင် ပါဝင်သော မြန်မာနိုင်ငံ၏ မှုခင်းဖြစ်ပွားမှုနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးအခြေအနေများ၊ မှုခင်းဖြစ်ပွားရခြင်း၏ ဆက်သွယ်မှုများ၊ ရဲလုပ်ငန်း၏အရေးပါသော အခန်းကဏ္ဍများ၊ မှုခင်းကျဆင်းမှုရှိလာပါက ရရှိလာမည့် အကျိုးဆက်များသည် အလွန်အရေးကြီးသော အချက်များဖြစ်ပါကြောင်း၊ မှုခင်းကျဆင်းရေးသည်လည်း တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး၏ အဓိကအစိတ်အပိုင်းဖြစ်သည့်အတွက် မိမိတို့နိုင်ငံတွင် ဖြစ်နေသည့်အခြေအနေကိုသိအောင် ပိုင်းဝန်းအဖြေရှာပြီး ပြုပြင်ဆောင်ရွက်ရန်မှာ တာဝန်တစ်ရပ်ဖြစ်ပါကြောင်း။

မှုခင်းဖြစ်ပွားရခြင်း၏ အဓိကအကြောင်းရင်းမှာ နိုင်ငံရေး၊ လူမှုရေး၊ စီးပွားရေးနဲ့ စိတ်ဓာတ်ရေးရာများ ပျက်စီးယိုယွင်းမှုအားလုံးနှင့် သက်ဆိုင်နေပါကြောင်း၊ တရားဥပဒေစိုးမိုးမှုမရှိ၍ မူးယစ်ဆေးဝါးအမှုများ၊ လူကုန်ကူးမှုအမှုများ၊ ခိုးဆိုးလုယက်မှုများ၊ လောင်းကစားမှုများ၊ ယာဉ်တိုက်မှုများအပါအဝင် လူသတ်မှု၊ မုဒိမ်းမှုများ စသည်ဖြင့် မှုခင်းများဖြစ်ပွားရခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း၊ ယင်းကဲ့သို့သော မှုခင်းများလျော့ကျသွားစေရန် ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များတွင် အဓိကတာဝန်ရှိပါကြောင်း၊ ထို့အပြင် ပြည်သူ့လူထုအားလုံးအနေဖြင့် နိုင်ငံတော်၏ တည်ဆဲဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေများကို လိုက်နာကျင့်သုံးရန်လည်း လိုအပ်ပါကြောင်း၊ ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေပါတာဝန်များ ထမ်းဆောင်ရန် ကူညီဆောင်ရွက်ရာတွင်လည်း ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၏ တာဝန်ပင်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ အပြစ်မရှိသော ပြည်သူကို ကာကွယ်ရေး၊ အပြစ်ရှိသူများကို ဖမ်းဆီးပေးရန် တာဝန်ရှိသူမှာလည်း



ပြည်သူ့လွှတ်တော်အစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်လာကြသော လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များအား တွေ့ရစဉ်။

ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်၏ ဆောင်ရွက်ရမည့် တာဝန်ပင်ဖြစ်ပါကြောင်း။ ထို့ကြောင့် ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များအနေဖြင့် အမှုတရားခံများကို အချိန်တိုအတွင်းမှာ လျင်မြန်စွာဖော်ထုတ်၍ အိမ်နီးချင်းနိုင်ငံများနည်းတူ ထိထိရောက်ရောက် အရေးယူမှုများပြုလုပ်နိုင်ပါက မှုခင်းကျဆင်းရေးကို ထိရောက်ပိုင်နိုင်စွာ လုပ်ဆောင်နိုင်မည်ဟု ယုံကြည်မိပါကြောင်း၊ တရားဥပဒေစိုးမိုးမှုရှိပါက မိမိတို့နိုင်ငံသည် ကောင်းမွန်သော အုပ်ချုပ်ရေးရှိသည့် နိုင်ငံတစ်ခုဖြစ်လာမှာ ဖြစ်ကြောင်း၊ ကောင်းမွန်သည့် အုပ်ချုပ်ရေးရရှိမှသာလျှင် နိုင်ငံတကာရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများ၊ နိုင်ငံတကာဆက်ဆံရေးများ ကောင်းမွန်လာပြီး ကမ္ဘာ့အလယ်တွင် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်သည့် နိုင်ငံအဖြစ် ရပ်တည်လာနိုင်မည် ဖြစ်ပါကြောင်း။ မှုခင်းများ များခဲ့မည်ဆိုပါက တရားဥပဒေစိုးမိုးမှုများ ရှိနိုင်မည်မဟုတ်သကဲ့သို့ နိုင်ငံတကာ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများလည်း ရှိလာနိုင်မည်မဟုတ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံတကာဆက်ဆံရေးများလည်း အားနည်းသွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ပြည်သူများလည်း အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများကို ထိခိုက်စေပါကြောင်း၊ သို့ဖြစ်၍ ဒီမိုကရေစီနိုင်ငံတိုင်းဟာ အရည်အသွေးအကဲခတ်ခံနိုင်မည် ဖြစ်သကဲ့သို့ အစိုးရသစ်

၏ မူဝါဒထဲတွင်ပါသည့် လွတ်လပ်လုံခြုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာမှာလည်း ဖြစ်ပါကြောင်းနှင့် အဆိုရှင်၏ အဆိုကို လေးလေးနက်နက် ထောက်ခံအပ်ပါကြောင်း ဆွေးနွေးသည်။  
ဘားအံမဲဆန္ဒနယ်မှ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဒေါ်နန်းသန်းသန်းလွင်က မြဝတီမြို့သည် ထိုင်းနိုင်ငံနှင့် မြန်မာနိုင်ငံ၏ နယ်စပ်ဂိတ်ပေါက်မြို့ ဖြစ်ပါကြောင်း၊ နယ်စပ်ဒေသဖြစ်သည်နှင့်အညီ မိမိတို့ဒေသအခေါ် မြင်းဆေးဟုခေါ်သည့် မူးယစ်ဆေးကို အလွယ်တကူ ဝယ်ယူ၍ ရနေသကဲ့သို့ လူငယ်၊ လူရွယ်၊ လူလတ် အသက်အရွယ်စုံ သုံးစွဲနေမှုများလည်း များစွာဖြစ်နေပါကြောင်း။ မူးယစ်ဆေးဝါးသုံးစွဲမှုများကြောင့် ဆေးကြောင့်ကာ တုတ်၊ ဓား၊ လက်နက်ဖြင့် ရမ်းကားသည့်အမှုများ၊ မိသားစု၏ ပစ္စည်းဥစ္စာများကို ခိုးယူလုယက်မှုများလည်း ဖြစ်နေပါကြောင်း၊ ယင်းသို့သောအမှုများမှာ မိမိတို့နယ်စပ်ဒေသများတွင်သာမက ပြည်မဖြစ်သည့် ရန်ကုန်မြို့တွင်ပင် ဖြစ်ပွားနေပါကြောင်း၊ မိမိတို့နယ်စပ်ဒေသရှိ ကျေးရွာများတွင် အလုပ်အကိုင်ရှားပါးမှုကြောင့် လည်းကောင်း၊ စားဝတ်နေရေး မပြေလည်မှုကြောင့် လည်းကောင်း

အမျိုးသမီးငယ်လေးများသည် တစ်ဖက်နိုင်ငံတွင် ကြုံရာကျပန်းလုပ်ရန် နယ်စပ်ဂိတ်ပေါက်ကတစ်ဆင့် သွားနေကြပါကြောင်း၊ လူကုန်ကူးသူ အလုပ်သွင်းပေးသူပွဲစားများက မက်လုံးပေးခေါ်ဆောင်သွားခြင်းကို ခံရသော်လည်း အမျိုးသမီးငယ်များသည် ဘာမျှနားမလည်နိုင်သည့် လူမသိ သူမသိအမှုများလည်း ဖြစ်ပေါ်နေပါကြောင်း၊ မြန်မာအမျိုးသမီးငယ်လေးများဖြစ်သော်လည်း စောင့်ထိန်းရမည့် ကိုယ်ကျင့်တရားကို မထိန်းသိမ်းနိုင်သည့် အခြေအနေများလည်း ဖြစ်ပေါ်နေပါကြောင်း၊ အရွက်တရားအရ လူကုန်ကူးခံရမှု၊ လိင်အကြမ်းဖက်ခံရမှုများသည် မဖော်ထုတ်နိုင်လောက်အောင် များစွာရှိနေပါကြောင်း။

အရက်သေစာသောက်စားခြင်း၊ မူးယစ်ဆေးသုံးစွဲခြင်း၊ လောင်းကစားခြင်းတို့သည် မြန်မာနိုင်ငံ၏ အမှုကြီးထဲတွင် ပါဝင်သည့် လူသတ်မှုအထိဖြစ်ပွားလာစေရန် အကြောင်းရင်းဖြစ်သကဲ့သို့ တွန်းအားပေးသည့် အကြောင်းအရာတစ်ခုလည်း ဖြစ်လာနေသည်ကို ရဲတပ်ဖွဲ့၏ ပညာပေးလက်ဆင့်ကမ်းစာစောင်များတွင် တွေ့ရှိလာရပါကြောင်း၊ မှုခင်းများလျော့နည်းကျဆင်းရေးအတွက် တင်သွင်းသည့် အဆိုအပေါ် လေးနက်စွာ ထောက်ခံပါကြောင်း ဆွေးနွေးသည်။

ရခိုင်ပြည်နယ် ပေါက်တောမဲဆန္ဒနယ်မှ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးအောင်ကျော်ဇံ၏ နှစ်စဉ် တစ်နိုင်ငံလုံး၏ စီမံကိန်းနှင့် ရသုံးမှန်းခြေငွေစာရင်း ရေးဆွဲရာတွင် မည်သည့်ပစ္စည်းအရ ရေးဆွဲပြီး မည်သို့သောနည်းလမ်းဖြင့် လုပ်ငန်းစီမံကိန်းများကို အကောင်အထည်ဖော်နေသည်ကို သိလိုကြောင်း မေးခွန်းကို စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်ဝင်းက ပြည်ထောင်စုအစိုးရသည် နှစ်စဉ် တစ်နိုင်ငံလုံး၏ စီမံကိန်းနှင့် ရသုံးခန့်မှန်းခြေငွေစာရင်းကို အချိန်မီရေးဆွဲ၍ ဘဏ္ဍာရေးကော်မရှင်မှတစ်ဆင့် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်သို့ တင်ပြရာတွင် သက်ဆိုင်ရာဘဏ္ဍာရေးနှစ်၏ အမျိုးသားစီမံကိန်းဥပဒေကို စီမံကိန်းရေးဆွဲရေးဦးစီးဌာနမှလည်းကောင်း၊ ပြည်ထောင်စု၏ ဘဏ္ဍာငွေအရအသုံးဆိုင်ရာဥပဒေကို ရသုံးမှန်းခြေ ငွေစာရင်းဦးစီးဌာနမှ လည်းကောင်း ရေးဆွဲပြုစုတင်ပြပါကြောင်း ပြောကြားသည်။  
စာမျက်နှာ ၁၀ ကော်လံ ၁ သို့

DVB-T2 ရုပ်သံထပ်ဆင့်လွှင့်စက်ရုံ ၁၄၄ ရုံမှ ဒစ်ဂျစ်တယ်စနစ်ဖြင့် ထုတ်လွှင့်နိုင်ပြီး တိုင်းရင်းသားရုပ်သံလိုင်း အစီအစဉ်များလည်း ထည့်သွင်းထုတ်လွှင့်

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၁၆

ယခုလက်ရှိအချိန်တွင် နာဂကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသတွင် DVB-T2 ရုပ်သံ ထပ်ဆင့်လွှင့်စက်ရုံ တည်ဆောက်ထားရှိခြင်း မရှိသေးပါကြောင်း၊ လာမည့် ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်တွင် တည်ဆောက်ရန်လျာထားပါကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် DVB-T2 ရုပ်သံ ထပ်ဆင့်လွှင့်စက်ရုံ တည်ဆောက်ပြီးစီးသည့်အချိန်တွင် နာဂတိုင်းရင်းသားဘာသာအစီအစဉ်ကို ထပ်မံတိုးချဲ့ထုတ်လွှင့်သွားနိုင်ရေး လျာထားပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဖေမြင့်က ပြောကြားသည်။

ယနေ့ကျင်းပသည့် ဒုတိယအကြိမ် အမျိုးသားလွှတ်တော် ဒုတိယပုံမှန်အစည်းအဝေး (၁၅)ရက်မြောက်နေ့တွင် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁၂) မှ ဦးမင်းနိုင်၏ "မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြားမှ နေ့စဉ်ထုတ်လွှင့်နေသော တိုင်းရင်းသားအစီအစဉ်တွင် နာဂတိုင်းရင်းသား အစီအစဉ် ထည့်သွင်းပေးရန် ရှိ မရှိ" မေးခွန်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ထိုသို့ဖြေကြားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ဆက်လက်ပြောကြားရာတွင် ၂၀၁၃ ခုနှစ် အောက်တိုဘာ ၁၅ ရက်နေ့မှစ၍ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ ရုပ်သံလိုင်းကို တိုင်းရင်းသားဘာသာ ၁၁ မျိုးဖြင့် ပြည်နယ်များကို ကိုယ်စားပြုကာ နေ့စဉ် နံနက် ၆ နာရီမှ ၉ နာရီအထိ တစ်ရက်လျှင် ၁၇ နာရီ ထုတ်လွှင့်ပေးလျက်ရှိပါကြောင်း၊ မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြား တိုင်းရင်းသားဒေသအစီအစဉ်မှလည်း အထက်မြန်မာပြည်အတွက် နံနက် ၅ နာရီခွဲမှ ၉ နာရီခွဲအထိလည်းကောင်း၊ အောက်မြန်မာပြည်အတွက် နေ့စဉ်နံနက် ၅ နာရီခွဲမှ ၉ နာရီခွဲအထိလည်းကောင်း တိုင်းရင်းသားဘာသာ ၁၇ ဘာသာဖြင့် ထုတ်လွှင့်ပေးလျက်ရှိပါကြောင်း။

မြန်မာ့အသံနှင့်ရုပ်မြင်သံကြားအနေဖြင့် Analogue စနစ်မှ Digital စနစ်သို့ ပြောင်းလဲထုတ်လွှင့်ရန် စနစ်

တကျ အဆင့်လိုက်အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ၂၀၂၀ ခုနှစ်တွင် တစ်နိုင်ငံလုံးဖြန့်ဖြူးနိုင်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ၂၀၁၅-၂၀၁၆ ခုနှစ်တွင် တတိယအဆင့် လုပ်ငန်းများပြီးစီးခဲ့သဖြင့် DVB-T2 ရုပ်သံထပ်ဆင့်လွှင့်စက်ရုံ (၁၄၄)ရုံမှ ဒစ်ဂျစ်တယ်စနစ်ဖြင့် ထုတ်လွှင့်နိုင်ပြီဖြစ်ရာ တိုင်းရင်းသားရုပ်သံလိုင်း အစီအစဉ်များလည်း ထည့်သွင်းထုတ်လွှင့်လျက်ရှိပါကြောင်း၊ ထို့အတူ FM လွှင့်စက်ရုံ (၇၈) ရုံကိုလည်း တတိယအဆင့်တွင် အပြီးတည်ဆောက်နိုင်ခဲ့ပြီး ထုတ်လွှင့်လျက်ရှိပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ရခိုင်ပြည်နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁၁)မှ ဒေါ်ထုမေ၏ "ရခိုင်ပြည်နယ်ရှိ ကလေးသူငယ်များ၊ ကျောင်းသားကျောင်းသူများအပါအဝင် ပြည်သူများ၏ အသက်ဘေးအန္တရာယ်မှ ကြိုတင်ကာကွယ်စောင့်ရှောက်သည့်အနေဖြင့် သက်ဆိုင်ရာက ရခိုင်ပြည်နယ်၏ လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးကို ယခုထက် ပိုမိုကောင်းမွန်အောင် လုပ်ပေးရန် အစီအစဉ် ရှိ မရှိနှင့် လက်လော ရေကြောင်းခရီးကိုအသုံးပြုနေကြသော ကျောင်းသားလူငယ်များ၏ အသက်အန္တရာယ်ကိုကာကွယ်ရန်အတွက် စက်လှေ၊ မော်တော်များတွင် အသက်ကယ်တံစုံများကို လုံလောက်စွာ ထားရှိပေးရန် အစီအစဉ် ရှိ မရှိ" မေးခွန်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ရခိုင်ဒေသ ရေကြောင်းပို့ဆောင်ရေးအတွက် ဂျပန်နိုင်ငံ အကူအညီဖြင့် ရေယာဉ်သုံးစင်းရရှိရေး Project Proposal ကို စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာနသို့ ပေးပို့ထားပြီးဖြစ်ကြောင်း ပို့ဆောင်ရေးနှင့်ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးသန့်စင်မောင်က ပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ရခိုင်ဒေသအတွက် လိုအပ်လျက်ရှိသော ခရီးသည်တင်ရေယာဉ်ကို ဂျပန်နိုင်ငံအစိုးရမှ ပေးအပ်လျှင်ရန် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ပြေးဆွဲမည့်ရေလမ်းခရီးနှင့် လျှပ်စီးမည့်ရေယာဉ်သည် သင့်လျော်ကိုက်ညီမှုအခြေအနေကို ဂျပန်နှင့် မြန်မာရေကြောင်းကျွမ်းကျင်ပညာရှင်များက ဂူလိုင်လအတွင်းက



အမျိုးသားလွှတ်တော်အစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်လာကြသော လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များအား တွေ့ရစဉ်။

ရခိုင်ပြည်နယ်သို့ ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးခဲ့ပြီးဖြစ်ပါကြောင်း။ ကူးတို့လုပ်ငန်းများကိုလည်း ဥပဒေ၊ စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းနှင့်အညီ ချမှတ်ကာ ပြေးဆွဲစေလျက်ရှိသည့်အပြင် ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း ရေကြောင်းဖြင့် သွားလာကြသော ခရီးသွားပြည်သူများ ဘေးအန္တရာယ်ကင်းရှင်းစွာ သွားလာနိုင်ရေးအတွက် သက်ဆိုင်ရာဒေသ တာဝန်ရှိသူများနှင့် ပူးပေါင်းစစ်ကြပ်မတ်လျက်ရှိကြောင်း ပြောကြားသည်။  
ထို့ပြင် ပြည်တွင်းရေကြောင်းပို့ဆောင်ရေးဌာနအနေဖြင့် ရခိုင်ဌာနခွဲတွင် လက်ရှိ၌ စစ်တွေ-ဘူးသီးတောင်နှင့် စစ်တွေ-မြောက်ဦးခရီးစဉ်တို့ကို ဌာနပိုင် အောင်တံခွန်ရေယာဉ် သုံးစင်းဖြင့် ပြေးဆွဲပေးလျက်ရှိပါကြောင်း။  
အဆိုပါရေယာဉ်များအနေဖြင့် အန္တရာယ်ကင်းရှင်းစွာ ခုတ်မောင်းသွားလာရန်နှင့် ကုန်စည်နှင့် ခရီးသည်များအား သတ်မှတ်ချက်အတိုင်း တင်ဆောင်ပြီး ဝန်ချိန်

ပို၍ မတင်ဆောင်ရန်အတွက် ရေကြောင်းပို့ဆောင်ရေးညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာန၏ ရေယာဉ်ကြံ့ခိုင်မှုများကို တိုင်းတာစစ်ဆေးမှုခံယူပြီး Surveyor လိုင်စင်ရရှိသူ ခရီးလမ်းပြေးဆွဲစေခြင်း၊ ရေယာဉ်များတွင် လိုက်ပါစီးနင်းသည့် ခရီးသည်ဦးရေ၏ ၁၀ ရာခိုင်နှုန်းထပ်ဆောင်း၍ Life Jacket များ ထားရှိခြင်းအပြင် Life Buoy များပါ ထားရှိခြင်း စသည်တို့ကို ပြည့်စုံစွာပြည့်ဆည်းထားပြီး ဘေးကင်းလုံခြုံစိတ်ချစွာ ပြေးဆွဲနိုင်ရေးစီစဉ်ဆောင်ရွက်ထားပြီးဖြစ်ပါကြောင်း။

စစ်တွေ-မြောက်-ကျောက်ဖြူ-မာန်အောင်-တောင်ကုတ်ခရီးစဉ်အနေဖြင့် အောင်တံခွန် (၃) ရေယာဉ် နှစ်မြှုပ်ပြီးနောက် ပင်လယ်ကမ်းရိုးတန်းကို ဖြတ်သန်းသွားလာရန် ရေယာဉ်ကြံ့ခိုင်မှု ယုံကြည်စိတ်ချရသည့် ရေယာဉ်များ မရှိသည့်အတွက် ယခုအချိန်အထိပြေးဆွဲခြင်း မပြုဘဲ  
စာမျက်နှာ ၁၀ ကော်လံ ၄ သို့





ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်ထူထောင်ရေး

အမျိုးသားလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ မန်းဝင်းခိုင်သန်း ရေဘေးသင့်ပြည်သူများအတွက် အလှူငွေများပေးအပ်လှူဒါန်း

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၁၆

မြန်မာနိုင်ငံအတွင်း လတ်တလောရေဘေးအန္တရာယ် ကျရောက်နေသည့်ဒေသများရှိ ရေဘေးသင့်ပြည်သူများ အတွက် အလှူငွေပေးအပ်လှူဒါန်းပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့ မွန်းလွဲ ၁၂ နာရီခွဲတွင် နေပြည်တော်ရှိ အမျိုးသား လွှတ်တော်ဦးစီးဌာနအဆောင်၌ ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားတွင် ရေဘေးသင့်ပြည်သူများအတွက် အမျိုးသားလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ၂၂၁ ဦး၏ တစ်ရက်စာနေထွက်စရိတ် လှူဒါန်းငွေကျပ် ၄၄၂၀၀၀ နှင့် အမျိုးသားလွှတ်တော်ရုံး အလှူဒါန်းခေါင်းစဉ်မှ လှူဒါန်းငွေကျပ် ၅၅၈၀၀၀ စုစုပေါင်း ကျပ်သိန်း ၁၀၀ ကို အမျိုးသားလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ မန်းဝင်းခိုင်သန်းက

အမျိုးသားသဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှု ကော်မတီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ လှူဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဝင်းမြတ်အေးထံသို့ ပေးအပ်လှူဒါန်းပြီး(ယာဝု) ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာကို အမျိုးသားလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌထံ ပေးအပ်သည်။

အခမ်းအနားသို့ အမျိုးသားလွှတ်တော် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးအေးသာအောင်၊ အမျိုးသားလွှတ်တော်ရေးရာကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌများနှင့် အတွင်းရေးမှူးများ၊ တပ်မတော်သား အမျိုး သားလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များနှင့် အမျိုးသားလွှတ် တော်ရုံးမှ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

(သတင်းစဉ်)



ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးရှိ ရေနစ်မြုပ်ကျေးရွာများသို့ အလှူငွေ ကျပ်သိန်း ၅၀၀၊ ဆန်အိတ် ၁၀၀၀ နှင့် ပစ္စည်းအစုံပါ အရေးပေါ်သေတ္တာများ လှူဒါန်း

ရန်ကုန် ဩဂုတ် ၁၆

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးရှိ ရေနစ်မြုပ် ကျေးရွာများအတွက် အကူအညီပေးနိုင် ရန် ရည်ရွယ်ပြီး CB-KMA ဖောင် ဒေးရှင်းက အလှူငွေကျပ်သိန်း ၅၀၀၊ ဆန်အိတ် ၁၀၀၀ နှင့် အသင့်စား နိုင်သည့်အစားအသောက်များ၊ အသုံး ဆောင်ပစ္စည်းများ၊ ရေသန့်များနှင့် ဆေးဝါးများပါဝင်သည့် ပစ္စည်းအစုံပါ အရေးပေါ်သေတ္တာအလုံး ၂၀၀၀ ကို ဩဂုတ် ၁၅ ရက်က CB-KMA ဖောင်ဒေးရှင်းဥက္ကဋ္ဌ ဦးခင်မောင်အေး နှင့် အဖွဲ့ဝင်များက ဧရာဝတီတိုင်း ဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးမန်းကျော်နီ၊ ကရင်တိုင်းရင်းသားလူမျိုးရေးရာ ဝန်ကြီး ဒေါ်ဂါမိုးမြတ်မြတ်နှင့် အစိုးရအဖွဲ့ဝင်များထံ သွားရောက် လှူဒါန်း ခဲ့သည်။



ရောက်လှူဒါန်းခဲ့သည်။ ထို့ပြင် ဝေဠုကျော်ဖောင်ဒေးရှင်း ဥက္ကဋ္ဌ ဝေဠုကျော်၊ နှင်းဆီဖောင်ဒေး ရှင်းဥက္ကဋ္ဌ မောင်မျိုးမင်း(ရင်တွင်းဖြစ်)၊ ဖိုးချစ်၊ ထွန်းထွန်း၊ ရဲလေး၊ မိုးယံဝွန်၊ ဝေလျှို၊ လင်းနစ်၊ ကလန်း၊ စိုးပြည့် သဇင်၊ မေကဗျာ၊ မိုးပြည့်ပြည့်မောင်၊ ဝင်းလဲ့ချယ်ရီနှင့် ဖိုက်စတားအဖွဲ့ဝင် များအစရှိသည့် ရုပ်ရှင်၊ ဝီတနှင့် သဘင်အနုပညာရှင်များ ကလည်း လိုက်ပါအားဖြည့်ခဲ့ကြပြီး ရေဘေး သင့်ပြည်သူများအတွက် အားပေး စကား ပြောကြားခဲ့သည်။

အလားတူ ဩဂုတ် ၁၄ ရက်တွင် လည်း ညောင်တုန်းမြို့နယ်အတွင်းရှိ အေးရွာလေး၊ အောက်ဆည်၊ မုတူးကြီး၊ ရေတိမ်ကြီး၊ မသုန်ကျေးရွာအစရှိသည့် ကျေးရွာ ငါးရွာရှိ အိမ်ထောင်စု ၅၀၀ အတွက် အိမ်ထောင်စု တစ်စုလျှင် ဆန်လေးပြည်၊ ဆီ ၅၀ ကျပ်သား၊ ငါးသေတ္တာ နှစ်ဘူး၊ ဘီစကစ်မုန့်များ (တန်ဖိုးငွေကျပ် သိန်း ၅၀ ခန့်) ကို CB-KMA ဖောင်ဒေးရှင်းမှ တာဝန် ရှိသူများက သွားရောက်လှူဒါန်းခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။

(ကြေးမုံ)

လယ်ယာမြေစီမံခန့်ခွဲရေးနှင့် စာရင်းအင်းဦးစီးဌာန ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ခုနှစ် စိုက်ပျိုးရေးသိမ်းဆည်း ထူးကဲစွာမိုးရွာသွန်းမှုကြောင့် သီးနှံအမျိုးအစားအလိုက် တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်များတွင် ရေကြီးနစ်မြုပ်မှု၊ ထိခိုက်၊ ပျက်စီး၊ ပြန်စိုက်မှု ကေအခြေအနေ

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၁၆

စဉ်	တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်	ရေမြုပ်	ထိခိုက်	ပျက်စီး	ပြန်စိုက်
၁။	နေပြည်တော်	၃၁၂	၁၄၈	၇၆	-
၂။	ကချင်ပြည်နယ်	၁၁၆၄၃	၆၃၄၁	၁၇၆၇	၄၃၃
၃။	ချင်းပြည်နယ်	၈၃	၈၃	၄၀	-
၄။	စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး	၂၆၈၆၈	၂၃၅၃၈	၁၃၀၂၈	၅
၅။	ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး	၁၆၂၄၄၂	၁၂၈၃၀	၂၈၄၉	၁၇၉၈
၆။	မကွေးတိုင်းဒေသကြီး	၆၁၄၈၄	၂၀၆၈၀	၈၄၃၀	-
၇။	မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး	၆၄၀၆	၁၂၅၇	၅၆၄	-
၈။	မွန်ပြည်နယ်	၄၇၀၈	-	-	-
၉။	ရခိုင်ပြည်နယ်	၄၈၇၂	၅၂၀	-	-
၁၀။	ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး	၆၂၃၉၃	၁၇၄၉	၈၉၈	၈၉၈
၁၁။	ရှမ်းပြည်နယ်	၇၄၆၅	၄၆၁၆	၁၉၉၁	၇၆
၁၂။	ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး	၂၃၅၀၉၄	၁၄၀၇၆	၉၉	-
ပြည်ထောင်စုချုပ်		၅၈၃၇၇၀	၈၆၈၃၈	၂၉၇၄၂	၃၂၀၀

(သတင်းစဉ်)

နောက် နှစ်ရက်အတွက် ခန့်မှန်းချက် ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးတွင် မိုးအားလျော့နည်းနိုင်သည်

ရေလျှောင့်တမ်းကြီးများနှင့် ရေလျှောင့်တမ်းများ ကျိုးပေါက်မှုမရှိ၊ ရေကင်းများချထားပြီး စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုလျက်ရှိ

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၁၆

မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝန်းတွင် မိုးသည်းထန်စွာရွာသွန်းမှုကြောင့် ဆည်တားတံများ ကျိုးပေါက်မှုမရှိစေရေး ရေကင်းများချထားပြီး စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ယနေ့နံနက် ၉ နာရီ တိုင်းထွာချက်အရ ရေလျှောင့်တံကြီး ၂၁ ခုတွင် သတ်မှတ်ရေလျှောင့်ပမာဏပြည့်မီသဖြင့် ရေပိုလွှဲများမှ ရေကျော်ကျလျက်ရှိပြီး တားတံများကျိုးပေါက်မှုမရှိကြောင်း စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာနမှ သိရသည်။

သတ်မှတ်ရေလျှောင့်ပမာဏပြည့်မီသဖြင့် ရေပိုလွှဲမှရေကျော်ကျလျက်ရှိသည့် ရေလျှောင့်တံကြီးများ

စဉ်	ဆည်အမည်	နေရာ/ဒေသ	ကန်ရေပြည့် ရေလျှောင့်ပမာဏ (စကပေ)	ရေပိုလွှဲမှ ရေကျော်ကျမှု (ပေ)
၁။	ရေဘုတ်ရေလျှောင့်တံ	ကရင်-လှိုင်းဘွဲ့မြို့	၂၈၄၇၄	၁.၅၀'
၂။	လိုင်ဗားရေလျှောင့်တံ	ချင်း-ဖလမ်းမြို့	၁၉၅၄	၀.၇၀'
၃။	ရာဇဂြိုဟ်ရေလျှောင့်တံ	စစ်ကိုင်း-ကလေးမြို့	၅၂၀၀၀	၂.၀၀'
၄။	မင်းရဲရေလျှောင့်တံ	ပဲခူး-အုတ်တွင်းမြို့	၂၃၅၀	၀.၃၀'
၅။	ဘောနီရေလျှောင့်တံ	ပဲခူး-ဒိုက်ဦးမြို့	၃၅၂၀၀	၀.၁၀'
၆။	ပျဉ်ပုံကြီးရေလျှောင့်တံ	ပဲခူး-ဒိုက်ဦးမြို့	၁၁၁၃၀	၀.၁၀'
၇။	မလင်းရေလျှောင့်တံ	ပဲခူး-ပဲခူးမြို့	၂၆၁၈၆	၁.၀၀'
၈။	ဇလက်ထော်ရေလျှောင့်တံ	ပဲခူး-ပဲခူးမြို့	၁၈၉၁၂	၁.၂၀'
၉။	ရွှေပြည်(၃) ရေလျှောင့်တံ	ပဲခူး-ပဲခူးမြို့	၃၇၀၀	၀.၂၀'
၁၀။	တောင်နဝင်းရေထိန်းတံ	ပဲခူး-ပေါက်ခေါင်းမြို့	၂၁၁၉၆	၀.၉၉'

၁၁။	ဝဲကြီးရေလျှောင့်တံ	ပဲခူး-ပေါင်းတည်မြို့	၂၅၂၀၀	၀.၅၀'
၁၂။	သဲကောရေလျှောင့်တံ	ပဲခူး-လက်ပံတန်းမြို့	၅၂၅၀၀	၀.၆၀'
၁၃။	ဆဒွန်ရေလျှောင့်တံ	မကွေး-မြို့သစ်မြို့	၂၅၀၀၀	၀.၇၀'
၁၄။	မုန်းချောင်းရေလျှောင့်တံ	မကွေး-စေတုတ္ထရာမြို့	၆၇၄၄၀၇	၄.၉၀'
၁၅။	မန်းချောင်းရေလျှောင့်တံ	မကွေး-ငဝဲမြို့	၁၂၀၀၀၀	၁.၀၀'
၁၆။	ကြီးအုံကြီးဝရေလျှောင့်တံ	မကွေး-ပွင့်ဖြူမြို့	၃၁၉၇၀၀	၆.၀၀'
၁၇။	မြစ်သာရေလျှောင့်တံ	မကွေး-ဝန်းဂေါမြို့	၃၇၇၆၀၀	၁.၃၀'
၁၈။	ရွှေကန်ချောင်းရေလျှောင့်တံ	ရခိုင်-ကျောက်တော်မြို့	၁၁၄၀	၀.၃၀'
၁၉။	ဇာမဏီအင်းရေလျှောင့်တံ	ရန်ကုန်-သန်လျင်မြို့	၅၃၆၄	၀.၁၅'
၂၀။	မိုးရင်ရေလျှောင့်တံ	ရှမ်း-မြောက်-နမ္မတူမြို့	၂၅၉၀၀	၀.၈၀'
၂၁။	ကညင်ရေလျှောင့်တံ	ဧရာဝတီ-အင်္ဂပူမြို့	၁၄၅၀၀၀	၁.၂၀'

(သတင်းစဉ်)



ပြည်တွင်းရေးရာ

ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် အစည်းအဝေး

# ကမ္ဘာ့ဘဏ်မှ အမေရိကန်ဒေါ်လာ သန်း(၁၀၀)ချေးယူရေးနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်းဆွေးနွေး

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၁၆

ဒုတိယအကြိမ် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် ဒုတိယပုံမှန် အစည်းအဝေး ဆဌမမြောက်နေ့ကို ယနေ့မုန်းလွဲ ၁ နာရီခွဲတွင် နေပြည်တော်ရှိ လွှတ်တော်အဆောက်အအုံ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

အစည်းအဝေးတွင် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် ဥပဒေရေးရာနှင့် အထူးကိစ္စရပ်များ လေ့လာဆန်းစစ်သုံးသပ်ရေးကော်မရှင် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးကိုနိုင်က ပြည်ထောင်စုအဆင့် ဌာနအဖွဲ့အစည်းများအလိုက် တာဝန်ခံဆောင်ရွက်ရမည့် ကျင့်သုံးဆဲဥပဒေများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ခေတ်ကာလအလိုက် ပြဋ္ဌာန်းပြီး ဥပဒေပေါင်း ၁၅၈၉ ခု ရှိသည်ကို လေ့လာတွေ့ရှိရပါကြောင်း၊ ယင်းဥပဒေများမှ ဥပဒေပေါင်း (၆၈၁)ခုကို ရုပ်သိမ်းပြီးဖြစ်၍ တည်ဆဲဥပဒေ (၉၁၇)ခုဖြစ်ပါကြောင်း၊ တည်ဆဲဥပဒေ(၉၁၇)ခုတွင် ပြင်ဆင်သည့် ဥပဒေ(၂၈၉)ခုနှင့် တည်ဆဲမူရင်းဥပဒေ (၆၂၈) ခု ပါဝင်ပါကြောင်း၊ ယင်းတည်ဆဲ ဥပဒေများတွင် ဆက်လက်ကျင့်သုံးခြင်းမရှိသည့် ဥပဒေ (၂၃၁)ခု ပါဝင်ပါကြောင်း၊ သို့ဖြစ်၍ ပြည်ထောင်စုအဆင့်ဌာန၊ အဖွဲ့ အစည်းများက တာဝန်ခံဆောင်ရွက်ရမည့် စီမံခန့်ခွဲကိုင်တွယ်ကျင့်သုံးလျက်ရှိနေကြသည့် ကျင့်သုံးဆဲ တည်ဆဲဥပဒေ (၃၉၇)ခု ရှိပါကြောင်း၊ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်က မှတ်တမ်းတင်ပေးနိုင်ပါရန် တင်ပြအပ်ပါကြောင်း ရှင်းလင်းတင်ပြရာ လွှတ်တော်က မှတ်တမ်းတင်ကြောင်း ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်နာယက က ကြေညာသည်။

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်သမ္မတထံမှပေးပို့သည့် မြန်မာနိုင်ငံ ငွေရေးကြေးရေးကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး စီမံကိန်းဆောင်ရွက်ရန် ကမ္ဘာ့ဘဏ်မှ အမေရိကန်ဒေါ်လာ သန်း(၁၀၀)ချေးယူရေးနှင့်စပ်လျဉ်း၍ စီမံကိန်းနှင့်ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်ဝင်းက ချေးငွေသည် ဝန်ထမ်းများနှင့် လစာ တိုးမြှင့်ရေးတွင် သုံးစွဲရေးနှင့် မည်သို့မျှပတ်သက်စပ်ဆိုင်မှုမရှိပါကြောင်း၊ လစာပေးရန် ငွေမလုံလောက်၍ ချေးယူခြင်း လုံးဝ မဟုတ်ပါကြောင်း၊ စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန ဝန်ထမ်းများအတွက် တစ်နှစ်အတွက် လစာအသုံးစရိတ်မှာ ကျပ်ငွေ ၂၃ ဘီလီယံခန့်ရှိပါကြောင်း၊ လစာကုသိုသော အသုံးစရိတ်သည် ပွင့်လင်းမြင်သာပြီး အဝတ်လိုက်စားမှု ကင်းရှင်းသော အသုံးစရိတ် ဖြစ်ပါကြောင်း။

အဆိုပါစီမံကိန်းသည် အိမ်ထောင်စုများ၊ တောင်သူလယ်သမားများနှင့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများအတွက် ရေရှည်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန် အထောက်အကူပြုစေမည့် ငွေရေးကြေးရေးစနစ်ဖြင့် ဘဏ္ဍာရေးတည်ငြိမ်မှုရရှိလာစေရန်ဟူသည့် မူဝါဒကို အဓိကအထောက်အကူပြုမည့် စီမံကိန်းဖြစ်ပါကြောင်း၊ စီမံကိန်းသည် အစိုးရအတွက်သာ ရည်ရွယ်ဆောင်ရွက်ခြင်း မဟုတ်ဘဲ အစိုးရနှင့် ပုဂ္ဂလိက ကဏ္ဍနှစ်ခုစလုံးအတွက် ဦးတည်ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း၊ ပြည်သူများငွေကြေးဝင်ဆောင်မှု လွယ်လင့်တကူ ရရှိရေး၊ ကုန်ကျစရိတ်သက်သာရေး၊ အကာအကွယ်ပေးရေး စသည့်လုပ်ငန်းများကို တာဝန်ယူဆောင်ရွက်မည်



ဒုတိယအကြိမ်ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် ဒုတိယပုံမှန်အစည်းအဝေး ဆဌမမြောက်နေ့ ကျင်းပစဉ်။ (သတင်းစဉ်)

ဝန်ကြီးဌာနနှင့် ဗဟိုဘဏ်ဝန်ထမ်းများ အရည်အသွေး တည်ဆောက်ရေး၊ IT အဆင့်မြှင့်ရေး၊ ခေတ်မီဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရန် ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးနှင့် နိုင်ငံပိုင်ဘဏ်များ စွမ်းရည်ပြည့်ဝစွာ ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးတို့ကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ဖြည့်ဆည်းရမည့် ညွှန်းကိန်းများ အောင်မြင်စွာ လက်တွေ့အကောင်အထည်ဖော်ရာတွင် သုံးစွဲမည်ဖြစ်ပြီး အသုံးစရိတ်ကို ဆောင်ရွက်ရမည့် လုပ်ငန်းစဉ်၊ ကုန်ကျစရိတ်နှင့် အချိန်ကာလ သတ်မှတ်ချက်များ တိကျစွာဖော်ပြ အကောင်အထည်ဖော်နိုင်မှုသာ ဆောင်ရွက်မှုပေါ် မူတည်၍ ထုတ်ချေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ရှင်းလင်းဆွေးနွေးသည်။

အလားတူ မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်ခင်စောဦးက မြန်မာနိုင်ငံ ငွေရေးကြေးရေးကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးစီမံကိန်းအတွက် ကမ္ဘာ့ဘဏ်မှ အမေရိကန်ဒေါ်လာ သန်း(၁၀၀)ချေးယူမည့်စရိတ်စွဲလျှပ်မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်က ဘဏ်လုပ်ငန်းကဏ္ဍ အရည်အသွေးမြှင့်တင်တည်ဆောက်ရေးအတွက် ငွေရေးကြေးရေးဆိုင်ရာ အဆင့်မြှင့်သင်တန်းကျောင်း ဖွင့်လှစ်ရေးဆောင်ရွက်ခြင်းအတွက် အမေရိကန်ဒေါ်လာ (၆)သန်း၊ သတင်းအချက်အလက် နည်းပညာစနစ် တည်ဆောက်ခြင်းနှင့် လူသားအရင်းအမြစ်ဖွံ့ဖြိုးရေး၊ အဖွဲ့အစည်းဆိုင်ရာ ဖွံ့ဖြိုးမှုအစီအစဉ် ရေးဆွဲခြင်းလုပ်ငန်းစဉ်များ၊ အဆင့်မြှင့်တင်ခြင်း သို့အတွက် အမေရိကန်ဒေါ်လာ (၂)သန်း၊ ငွေပေးချေမှုစနစ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဆောင်ရွက်ခြင်းအတွက် အမေရိကန်ဒေါ်လာ (၁၅) သန်းနှင့် စီမံကိန်းအကောင်အထည်ဖော်ရန် စီမံကိန်းပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုအဖွဲ့ ဖွဲ့စည်း၍ မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်မှ ပါဝင်မည့် ဝန်ထမ်းများကို အရည်အသွေးတည်ဆောက်ခြင်းအတွက် အမေရိကန်ဒေါ်လာ (၂)သန်း သုံးစွဲသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အကျိုးရှိစွာ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်သွားနိုင်ရန် သေချာစွာ စီစစ်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း

ရှင်းလင်းဆွေးနွေးသည်။

ဆက်လက်၍ စီမံကိန်းနှင့်ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာနအတွက် အမေရိကန်ဒေါ်လာ (၇၅)သန်း ချေးယူနိုင်ရေးနှင့် စပ်လျဉ်း၍ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များက စက်လက်ကိုင် နှိပ်ဆန္ဒပြုကြရာ ထောက်ခံမဲ (၄၉၂)မဲ၊ ကန့်ကွက်မဲ(၂၃)မဲ၊ ကြားနေမဲ(၇)မဲဖြင့် လွှတ်တော်က အတည်ပြုကြောင်းနှင့် မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်အတွက် ကမ္ဘာ့ဘဏ်မှ အမေရိကန်ဒေါ်လာ (၂၅)သန်း ချေးယူရေးနှင့်စပ်လျဉ်း၍ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များက စက်လက်ကိုင် နှိပ်ဆန္ဒပြုကြရာ ထောက်ခံမဲ (၅၀၆)မဲ၊ ကန့်ကွက်မဲ(၁၃)မဲ၊ ကြားနေမဲ (၅)မဲဖြင့် လွှတ်တော်က အတည်ပြုကြောင်း ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် နာယက က ကြေညာသည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးကျော်တင်က နိုင်ငံတော်သမ္မတထံမှ ပေးပို့သည့် နှုတ်စာလေးစာအုပ်စုစီစမ်းသင်ဖောက်ခွဲမှု အလုံးစုံ တားဆီးပိတ်ပင်ရေး စာချုပ်သို့ မြန်မာနိုင်ငံမှ အတည်ပြု ဝင်ရောက်ရေးကိစ္စနှင့် စပ်လျဉ်း၍ လွှတ်တော်သို့ ရှင်းလင်းတင်ပြရာ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်နာယကက ဆွေးနွေးလိုသည့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များရှိပါက အမည်စာရင်း တင်သွင်းနိုင်ကြောင်း ကြေညာသည်။

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်သမ္မတထံမှ ပေးပို့သည့် အာဆီယံ-အိန္ဒိယ ဗဟိုဌာန တည်ထောင်ခြင်းဆိုင်ရာ နားလည်မှုစာချုပ်သို့ မြန်မာနိုင်ငံမှ ပါဝင်လက်မှတ်ရေးထိုးရေးကိစ္စနှင့်စပ်လျဉ်း၍ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် (၁၀) ဦးတို့က ဆွေးနွေးကြသည်။

လားရှိုးမဲဆန္ဒနယ်မှ ဒေါက်တာစိုင်းမောက်ခမ်းက စာချုပ်လွှာပါ ရည်ရွယ်ချက်များကို ကြည့်လျှင် အာဆီယံ၏ မူလမူကြမ်း(၃)ရပ်ကို အခြေခံပြီး တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်ခြင်း ဖြစ်သည့်အတွက် အာဆီယံ၏မူလရည်မှန်းချက်များနှင့် ကိုက်ညီသည့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုဖြစ်ပါကြောင်း၊ စာချုပ်လွှာ၏ အပိုဒ်(၉)အပိုဒ်ခွဲ(၅)တွင် အသုံးစရိတ်များ

ကို အာဆီယံအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများမှ ကျခံရမည်ဖြစ်သည်ဟူသည့် အချက်ကို ရှင်းလင်းသည့် အဓိပ္ပာယ်ဖွင့်ဆိုချက်ရရှိရန် လိုအပ်ကြောင်း၊ အလားတူ အပိုဒ်(၁၂) အပိုဒ်ခွဲ(၁)တွင် မည်သည့်ကင်းလွတ်ခွင့်သက်သာခြင်းကိုမျှမည် မဟုတ်ကြောင်း၊ ရည်ညွှန်းသည်ကို နားလည်ထားရမည်၊ အဆိုပါ ကိစ္စအတွက် သီးခြားသက်သာခွင့် လိုအပ်မည်ဟု ဆိုထားသည့်အတွက် ကင်းလွတ်ခွင့်၊ သီးခြားသက်သာခွင့် မည်မျှ ရမည်ကို ရှင်းလင်းစွာသိရန် လိုအပ်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ အိန္ဒိယ-မြန်မာ နှစ်နိုင်ငံ ကုန်သွယ်မှုပမာဏ (၅)ဆယ့် (၁၀) ဆအထိ နည်းပါးနေသည်ကို တွေ့ရှိပါကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် အာဆီယံနိုင်ငံများနှင့်အတူ လက်မှတ်ရေးထိုးသင့်ပါကြောင်း ဆွေးနွေးသည်။

အလားတူ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၉)မှ ဦးမောင်မောင်လတ်က မြန်မာ-အိန္ဒိယ နယ်နိမိတ်ထိစပ်နေခြင်းသည် ကြီးမားသည့် အခွင့်အရေးတစ်ရပ် ဖြစ်ပြီး အခြားအာဆီယံအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများအဖြစ် အကျိုးပိုမိုခံစား ရရှိနိုင်ပါကြောင်း၊ အိန္ဒိယနိုင်ငံ၏ အရှေ့မြောက်ဒီဂရီ အရ အိန္ဒိယနိုင်ငံသည် အာဆီယံနိုင်ငံများနှင့်ဆက်သွယ် မည်ဆိုလျှင် ပင်လယ်ရေကြောင်းဖြစ်စေ၊ ကုန်းလမ်းဖြစ်စေ၊ ပထမဆုံး ထိတွေ့ရမည်မှာ မြန်မာနိုင်ငံဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် မြန်မာနိုင်ငံသည် အိန္ဒိယနိုင်ငံအတွက် အရှေ့တောင်အာရှ၏ တံခါးပေါက်တစ်ခုဟု ပြော၍ ရပါကြောင်း ဆွေးနွေးသည်။

ဆွေးနွေးချက်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးကျော်တင်က အာဆီယံနိုင်ငံများမှ ကျခံရမည့် စရိတ်စကားများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အာဆီယံ-အိန္ဒိယ ဗဟိုဌာန တည်ထောင်နေသမျှကာလပတ်လုံး အာဆီယံနိုင်ငံများက အချိုးကျ ကျခံကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ အိန္ဒိယနိုင်ငံတွင် ရုံးခန်းငှားခြင်းနှင့် အမှုထမ်း ခန့်အပ်ခြင်း တို့အတွက် ပထမ(၂)နှစ်တွင် အိန္ဒိယနိုင်ငံမှ တာဝန်ယူပေး ချေသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ယခုစာချုပ်လွှာကို ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်က အတည်ပြုမည်ဆိုပါက အာဆီယံ-အိန္ဒိယ ဆွေးနွေးဖက်ဆက်ဆံရေး နှစ်(၂၀)မြောက် ထိပ်သီးအစည်းအဝေး၌ အာဆီယံနှင့်အိန္ဒိယ ခေါင်းဆောင်များ ချမှတ်ခဲ့သည့် မျှော်မှန်းချက်တစ်ရပ်ဖြစ်သည့် အာဆီယံ-အိန္ဒိယ ဗဟိုဌာနတည်ဆောက်ခြင်း အောင်မြင်မှုဖြစ်ပါကြောင်း။

အာဆီယံအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများနှင့် အိန္ဒိယနိုင်ငံတို့ လက်မှတ်ရေးထိုးပြီးလျှင် အာဆီယံအတွင်းရေးမှူးချုပ်ရုံးသို့ အတည်ပြုစာချုပ်လွှာပေးပို့ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထိုသို့ ပေးပို့ပြီးပါက အာဆီယံ-အိန္ဒိယ ဗဟိုဌာနပေါ်ပေါက်လာမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ အာဆီယံ-အိန္ဒိယ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု မြှင့်တင်ရေးကိစ္စရပ်များတွင် ကူညီပံ့ပိုးဆောင်ရွက်သွားကြ ရမည်ဖြစ်ကြောင်း ရှင်းလင်းဆွေးနွေးသည်။

ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်နာယက က နိုင်ငံတော်သမ္မတထံမှ ပေးပို့သည့် အာဆီယံ-အိန္ဒိယ ဗဟိုဌာန တည်ထောင်ခြင်းဆိုင်ရာ နားလည်မှုစာချုပ်လွှာ၌ မြန်မာနိုင်ငံမှ ပါဝင်လက်မှတ်ရေးထိုးရေးကိစ္စနှင့် စပ်လျဉ်း၍ လွှတ်တော်က သဘောတူကြောင်း ကြေညာသည်။ (သတင်းစဉ်)

## ဝေဠုကျော်ဖောင်ဒေးရှင်းမှ ကျောင်းကုန်းမြို့ သို့ လာရောက်လှူဒါန်း

ကျောင်းကုန်း ဩဂုတ် ၁၆

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ပုသိမ်ခရိုင် ကျောင်းကုန်းမြို့နယ် သဘာဝဘေးအန္တရာယ် ကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်း အကောင်အထည်ဖော်ရေးကော်မတီ (ဒေါ်သန်းတင် ခန်းမဆောင်)သို့ ဩဂုတ် ၁၆ ရက် ညနေ ၃ နာရီခန့်က ဝေဠုကျော်ဖောင်ဒေးရှင်းမှ နိုင်ငံကျော် ရုပ်ရှင်သရုပ်ဆောင် ဝေဠုကျော်ကိုယ်တိုင်လာရောက်၍ ဆန်အိတ် ၇၀၊ ဆီ တစ်လီတာဘူး ၂၆၀ နှင့် ငါးပိကြော် အထုပ် ၅၂၀ လာရောက်လှူဒါန်းခဲ့သည်။

၁၇၄ အိမ်၊ လူဦးရေ ၆၉၄ ဦး၊ ကြိမ်ငူကြီးရွာ အိမ်ခြေ ၁၃ အိမ်၊ လူဦးရေ ၄၁၀ ဦးနှင့် ကုန်းတန်းလေးရွာ အိမ်ခြေ ၃၃ အိမ်၊ လူဦးရေ ၁၂၀ တို့ထံ ကိုယ်တိုင် သွားရောက် လှူဒါန်းပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။



လှူဒါန်းမှုအပြီး ကျမ်းတမ်း ရေးရွာအုပ်စု သံဒင်းအိုင်ရွာ အိမ်ခြေ

## ရေဘေးကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်းများအတွက် အလှူငွေများလှူဒါန်း

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၁၆

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့က ဦးစီးဆောင်ရွက်လျက်ရှိသော ရေဘေးကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်းများတွင် ပါဝင်လှူဒါန်းရန် မြန်မာအင်တာနေရှင်နယ် ပရိဘောဂပြပွဲ (၂၀၁၆) ကျင်းပရေးကော်မတီက မတည်လှူဒါန်းငွေကျပ် သိန်း ၅၀၊ မြန်မာနိုင်ငံသစ်တောထွက်ပစ္စည်းလုပ်ငန်းရှင်များအသင်းချုပ်က ကျပ်သိန်း ၅၀၊ သစ်ဝါး၊ ကြိမ်စိုက်ဖျိုးထုတ်လုပ်သူများအသင်း ဥက္ကဋ္ဌ ဦးမောင်မောင်ဝင်းက ကျပ် သိန်း ၂၀၊ LEGEND INTERNATIONAL DEVELOPMENT PTE LTD ဦးစိလျှံ မိသားစုက ကျပ် ၁၀ သိန်း၊

ဦးအေးသောင်းမိသားစုက ငွေကျပ် ၁၀ သိန်း၊ မြန်မာအင်တာနေရှင်နယ် ပရိဘောဂပြပွဲ (၂၀၁၆) တွင် ပါဝင်ပြသသော ပြခန်းကုမ္ပဏီများက ကျပ်သိန်း ၆၀ စုစုပေါင်းကျပ်သိန်း ၂၀၀ ကို ဩဂုတ် ၁၄ ရက်တွင် ပြပွဲကျင်းပရေးကော်မတီက တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးဖြိုးမင်းသိန်းထံသို့ တပ်မတော်ခန်းမ၌ ပေးအပ်လှူဒါန်းခဲ့သည်။ Myanmar International Furniture Expo- ၂၀၁၆ ကိုဩဂုတ် ၁၁ ရက်မှ ၁၄ ရက်အထိ လေးရက်တိုင်တိုင် ရန်ကုန်မြို့ရှိ တပ်မတော်ခန်းမ၌ ကျင်းပခဲ့သည်။ မြန်မာအင်တာနေရှင်နယ် ပရိ

ဘောဂပြပွဲ၌ ၂၀၁၆ ပြပွဲကို မြန်မာနိုင်ငံ ကြိမ်နှင့် ဝါးလုပ်ငန်းရှင်များအသင်းနှင့် သစ်အခြေခံ ပရိဘောဂလုပ်ငန်းရှင်များအသင်းတို့ ပူးပေါင်းကျင်းပခြင်းဖြင့် မြန်မာ့ပရိဘောဂထုတ်လုပ်တင်ပို့ခြင်းကဏ္ဍ တိုးတက်လာစေရန်၊ နိုင်ငံတကာ ပရိဘောဂဈေးကွက်သို့ ဝင်ရောက်ထိုးဖောက်နိုင်ရန်၊ အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်းများ ပေါ်ပေါက်လာစေရန်၊ ပရိဘောဂထုတ်လုပ်မှုကဏ္ဍမှ ဝင်ငွေတိုးတက် ရောင်းချနေသော အခြေအနေမှ တန်ဖိုးမြှင့်တင်မှုများ ထုတ်လုပ်တင်ပို့နိုင်စေရန် ရည်ရွယ်၍ ဤပြပွဲကို ပြုလုပ်ရခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ (ကြေးမုံ)

ပြည်တွင်းရေးရာ

တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးမှ

နှစ်စဉ် အရအသုံးခန့်မှန်းခြေငွေစာရင်း ရေးဆွဲရာတွင် နိုင်ငံတော်၏ ဘဏ္ဍာရေးမူဝါဒ အပေါ် အခြေခံ၍ ရေးဆွဲခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်၏ ဘဏ္ဍာရေးမူဝါဒမှာ အဓိကအားဖြင့် အခွန်မူဝါဒနှင့် အသုံးစရိတ်မူဝါဒဟူ၍ နှစ်ပိုင်း ပါဝင်ပါကြောင်း၊ အသုံးစရိတ်မူဝါဒဆိုသည်မှာ ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေးအသုံးစရိတ်များကို ဆက်လက်မြှင့်တင်သုံးစွဲရန်၊ ပြည်သူ့လူထုကို ချက်ချင်းလက်ငင်းအကျိုးပြုသည့် အသုံးစရိတ် များကို ဦးစားပေးသုံးစွဲရန်၊ ဝန်ထမ်းခန့်အပ်မှုများကို စနစ်တကျစီစဉ်ခန့်အပ်ရန်၊ စီမံကိန်းများကို ဦးစားပေးအဆင့်မြှင့် လက်တလော မလိုအပ်သေး သည့် စီမံကိန်းများကို ရွှေ့ဆိုင်းဆောင်ရွက်ရန်၊ ပစ္စည်းဝယ်ယူမှုများကို စနစ်တကျစီစဉ်ဆောင် ရွက်ရန်၊ သာမန်နှင့် ငွေလုံးငွေရင်း အသုံးစရိတ် များကို စနစ်တကျထိန်းချုပ်သုံးစွဲရန်၊ ကျေးလက် ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေး၊ လျှပ်စစ်မီးရရှိရေး၊ သောက်သုံး ရေနှင့် စိုက်ပျိုးရေး လုံလောက်စွာရရှိရေးတို့အတွက် တိုးမြှင့်သုံးစွဲရန်တို့ ဖြစ်ပါကြောင်း။

စီမံကိန်းများကိုရေးဆွဲရာတွင် နိုင်ငံတော် အတွက် အမျိုးသားစီမံကိန်းနှင့် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များအတွက် တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ် စီမံကိန်းများ ရေးဆွဲအကောင်အထည်ဖော်လျက် ရှိပါကြောင်း၊ ထိုသို့ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်များ၏ စီမံကိန်းများတွင် ပြည်ထောင်စုအစိုးရမှ ဆောင် ရွက်နေသော စီမံကိန်းများနှင့် တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်အစိုးရပိုင်းမှ ဆောင်ရွက်နေသော

စီမံကိန်းများဟူ၍ နှစ်ပိုင်းပါဝင်ပါကြောင်း။

ထိုသို့ ဗဟိုနှင့် ဒေသအစိုးရများက ဆောင် ရွက်နေသော စီမံကိန်းများကို ရေးဆွဲအကောင် အထည်ဖော်ရာတွင် နိုင်ငံတော်နှင့် သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ် အစိုးရ၏ မူဝါဒ၊ ဦးစားပေးအစီအစဉ်များနှင့်အညီ အကောင် အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း၊ ဦးစားပေးရွေးချယ်ရာတွင်လည်း ချက်ချင်းဆောင် ရွက်ရမည့် လုပ်ငန်း၊ မဖြစ်မနေဆောင်ရွက်ရမည့် လုပ်ငန်းများကို ဦးစားပေးဆောင်ရွက်လျက် ရှိပါကြောင်း၊ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်များကို ပြည်ထောင်စုက ထောက်ပံ့ပေးသည့်အခါတွင် တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်ကိုသာ မိမိတို့က ထောက်ပံ့ပေးလိုက်ခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း၊ ပြည်နယ် အတွင်း ခွဲဝေသုံးစွဲသည့်စွန့်အပ်မှု ပြည်နယ်အစိုးရ နှင့် လွှတ်တော်တို့၏ အစီအမံ၊ အစီအစဉ်များ အတိုင်းပင် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထို့အတူ ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးဌာနများအတွက် အသုံးစရိတ်များကို ကြိုတင်သတ်မှတ်ပေးသည့် အချိန်တွင်လည်း ဝန်ကြီးဌာနများအလိုက်သာ သတ်မှတ်ပေးခြင်း ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ဝန်ကြီးဌာနများအနေဖြင့် ၎င်း တို့၏ လက်အောက်ခံဌာန အဖွဲ့အစည်းများအတွက် ကိုလည်း သတ်မှတ်ပေးရပါကြောင်း၊ အဖွဲ့အစည်း တစ်ခုချင်းစီကလည်း ၎င်းတို့၏ လက်အောက်ခံ ပြည်နယ်၊ တိုင်းဒေသကြီးအဆင့်၊ ခရိုင်အဆင့်၊ မြို့နယ်အဆင့် စသည့်အဆင့်ဆင့်သောရုံးခွဲများ ကိုလည်း ခွဲဝေသုံးစွဲရခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း ရှင်းလင်း ပြောကြားသည်။ (သတင်းစဉ်)

DVB-T2 မှ

ရုပ်နားထားပါကြောင်း ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ဖြေကြားခဲ့သည်။ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၆)မှဦးစိုးမောင်၏ “မကွေးတိုင်းဒေသကြီး စလင်းမြို့နယ်အတွင်း ကြံခင်း-ပခုက္ကူ မီးရထားလမ်းဖောက်လုပ်ရာတွင် မြေယာဆုံးရှုံးခဲ့သည့် တောင်သူ ၄၀၂ဦး၊ စိုက်ပျိုးမြေ ၄၈၉ ဒဿမ ၈၁ ကေအတွက် နစ်နာကြေးနှင့် သီးနှံလျော်ကြေးငွေ စုစုပေါင်းငွေကျပ် ၉၉၆၀၇၉၀၀၀ ကို ထုတ်ပေးရန် အစီအစဉ်ရှိ မရှိ” မေးခွန်း နှင့်စပ်လျဉ်း၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးသန့်စင်မောင်က စလင်း မြို့နယ်အတွက် မြေယာလျော်ကြေးငွေများကို ပေးချေနိုင်ရန် ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် ဖြည့်စွက်ရန်ပုံငွေတောင်းခံရာ တွင် ထည့်သွင်းလျာထား တောင်းခံထားပြီးဖြစ်၍ ဖြည့်စွက် ရန်ပုံငွေသုံးစွဲခွင့်ရရှိပါက မြေယာလျော်ကြေးငွေများကို ဆက်လက်ပေးချေသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာ ရေးနှစ် ဖြည့်စွက်ရန်ပုံငွေတွင်မရရှိခဲ့ပါက ၂၀၁၇-၂၀၁၈ ဘဏ္ဍာ ရေးနှစ် မူလရန်ပုံငွေတောင်းခံရာတွင် ထည့်သွင်းလျာထား တောင်းခံ၍ ခွင့်ပြုပါက မြေယာလျော်ကြေးများအား ဆက်လက် ပေးချေသွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ဖြေကြားသည်။ ထို့နောက် “နိုင်ငံဝန်ထမ်း ဥပဒေကို ပြင်ဆင်သည့် ဥပဒေ ကြမ်း” နှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၂)မှ ဦးဌေးဦးက ပြည်သူ့ဘဏ္ဍာကိုစားနေသည့် ဝန်ထမ်း များသည် ပြည်သူများကို မိဘသဖွယ်သဘောထားပြီး အလုပ် အကြွေးပြုရမည် ဆိုသည့်အသိတရား ပြင်းပြင်းထန်ထန်ပြဌာန်းပြီး ပြည်သူများလိုလားနေသည့် အပြောင်းအလဲကို ဖော်ဆောင်နိုင် စေရန် လွှတ်တော်က ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ပေးသင့်ပါကြောင်း၊ ဥပဒေ၏အမည်ကို အရပ်သားနိုင်ငံဝန်ထမ်းများဥပဒေဟု ပြောင်းလဲပြင်ဆင်သင့်ပါကြောင်း၊ ဥပဒေကိုရေးသားရာတွင်

အနှစ်သာရရှိပြီး ကိုယ်သိရုံ၊ မှန်ကန်ရုံဖြင့် မပြီးပါကြောင်း၊ မှန်ကန်မှုကြောင့် အများပြည်သူ မြင်သာထင်ရှားအောင်လည်း ရှင်းရှင်းလင်းလင်း ရေးသားသင့်ပါကြောင်း ဆွေးနွေးသည်။ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၁၀)မှ ဦးကျော် မြင့်ဦးက တိုင်းပြည်၏ စနစ်ကောင်းမှု ဝန်ထမ်းကောင်းမည် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ တိုင်းပြည်၏ စနစ်ကောင်းရန်အတွက် ပေါ်ပေါက်လာသည့် အစိုးရသည် ပြည်သူနှင့် အမြဲတမ်းရင်းရင်း နီးနီးထိတွေ့ဆက်ဆံပြီး ပြည်သူ၏အသံကို နားထောင်မှု စနစ် ကောင်းတစ်ခု ပေါ်ထွန်းနိုင်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ဝန်ထမ်းများသည် နိုင်ငံသူ နိုင်ငံသားများပင်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ပေါ်ပေါက်လာသည့် အစိုးရတစ်ရပ်၏ ကောင်းမွန်ဆိုးမွန်ကို ပြည်သူနှင့်အတူ ခံစား ရသူများဖြစ်ပါကြောင်း၊ အစိုးရ၏ယန္တရားကိုလည်ပတ်စေသည့် ဝန်ထမ်းများကို ပြဌာန်းထားသည့် ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေနှင့်အညီ လည်ပတ်စေရန် သက်ဆိုင်ရာအဖွဲ့အစည်းများနှင့် ဝန်ကြီးဌာန များက ပြဌာန်းထားသည့်ဥပဒေများကို စနစ်တကျထိန်းချုပ် ဆောင်ရွက်သင့်ပါကြောင်း ဆွေးနွေးသည်။ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၄)မှ ဦးသန်းစိုး က ဝန်ထမ်းများ အငြိမ်းစားယူသည့်အခါ အိမ်ပိုင်မရှိသောကြောင့် ဘဝနိဂုံးမလွှဲကြသည်ကိုတွေ့ရပါသဖြင့် ဝန်ထမ်းများ သက်ပြည့် ၍ အငြိမ်းစားယူသည့်အခါ လူဂုဏ်သိက္ခာနှင့်အညီ နေထိုင်နိုင် ခွင့်ရရန် အဆောက်အအုံ သို့မဟုတ် တိုက်ခန်းများပိုင်ဆိုင်ခွင့် အထူးအခွင့်အရေးပေးရန်လိုအပ်ပါကြောင်းကို လည်းကောင်း ဆွေးနွေးသည်။ ယင်းဥပဒေကြမ်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ကိုယ်စားလှယ်များ၏ ဆွေးနွေးချက်များကို အမျိုးသားလွှတ်တော် ဥပဒေကြမ်း ကော်မတီက ပြန်လည်ကြားနာဆောင်ရွက်ရန် ဆုံးဖြတ်ခဲ့သည်။ (သတင်းစဉ်)



ဒေါက်တာဆလိုင်းလွန်မှန်းဆာခေါင်း



ဒေါ်စောမြရာဇာလင်း



ဦးသုဝေ

ဦးစီးဌာနများအတွက် သမိုင်း တစ်ခုကို အပြောင်းအလဲဖြစ်စေမယ့် ပွဲတစ်ခုဖြစ်သွားပါပြီ။ ကျွန်ုပ်အနေနဲ့ ပြောချင်တာက ကျွန်ုပ်တို့တိုင်းပြည်မှာ သေနတ်သံတွေ စဲသွားမယ်။ သေနတ် သံတွေစဲသွားရေးဟာ ပြည်သူတွေရဲ့ တမ်းတမ်းတတမျှော်မှန်းနေတဲ့ မျှော် မှန်းချက်ဖြစ်တယ်။ အဲဒီလို မျှော်မှန်း ချက်တွေကို ဖြည့်ဆည်းနိုင်ဖို့ အတွက် လာမယ့် ၃၀ ရက်မှာ ကျင်းပ တော့မယ့် ပြည်ထောင်စုစိုးမိုးချမ်းရေး ညီလာခံ - (၂၀)ရာစုပင်လုံဟာ အနာဂတ်တိုင်းပြည်ကို ဘယ်လိုတည် ဆောက်မလဲဆိုတဲ့ ပြည်သူ့ရဲ့ဆန္ဒတွေ ကို အကောင်အထည်ဖော်ဖို့အတွက် အနေအထားကောင်းတစ်ခုကို လမ်းဖွင့်ပေးတဲ့ ညီလာခံတစ်ခုပါ” ဟု အစည်းအဝေးတက်ရောက်လာသူ ရခိုင်ပြည်လွှတ်မြောက်ရေးပါတီ (ALP) မှ ဒေါ်စောမြရာဇာလင်းက ပြောကြား

သည်။ အလားတူ ချင်းအမျိုးသားတပ်ဦး (CNF) မှ ဒေါက်တာဆလိုင်းလွန်မှန်း ဆာခေါင်းက “ဒီနေ့ဆွေးနွေးပွဲမှာ အရေးကြီးတဲ့ ဆုံးဖြတ်ချက်ကတော့ မကြာမီကျင်းပမယ့် ညီလာခံပြီးပြီးချင်း မှာ အမျိုးသားအဆင့်နိုင်ငံရေး ဆွေး နွေးပွဲကြီး စတင်ကျင်းပမယ့်ဆိုတဲ့ အချက်ပါပဲ။ ဒီဆွေးနွေးပွဲမှာ လူမျိုး အလိုက်သော်လည်းကောင်း၊ ဒေသ အလိုက်သော်လည်းကောင်း အကြောင်း အရာတွေကို ဆွေးနွေးနိုင်မယ့်ဆိုတဲ့ အချက်ကို သဘောတူထားကြပါ တယ်”ဟု ပြောကြားသည်။ “မူဘောင်တွေကတော့ အခုဆွေး နွေးသေးပါဘူး။ အခုလုပ်မယ့်ညီလာခံ ကို ဘယ်လိုလုပ်ကြမလဲဆိုတာကို ဆွေးနွေးကြတာပါ။ ဒီညီလာခံကြီး ပြီးမှပဲ မူဘောင်ကိစ္စကို ဆွေးနွေးကြ မှာပါ။ အခုဆွေးနွေးပွဲကတော့ မကြာမီကျင်းပမယ့် ညီလာခံမှာ

အားလုံးပါဝင်နိုင်ရေးကိုဆွေးနွေးကြ တာပါ။ ကျွန်တော့်အမြင်ကတော့ အားလုံးပါဝင်လာလိမ့်မယ်လို့ ထင်ပါ တယ်။ လက်မှတ်မထိုးရသေးတဲ့ အဖွဲ့ တွေလည်း ညီလာခံတိုက်မယ် ထင်ပါတယ်။ လက်မှတ်မထိုးရသေးတဲ့ အတွက် ကိုယ်စားလှယ်တွေ မဖြစ် ဘူးပေါ့။ ညီလာခံတက်ပြီးရင်တော့ သူတို့ဆုံးဖြတ်ကြလိမ့်မယ် ထင်ပါ တယ်။ ကျွန်တော့်အမြင်ကတော့ ညီလာခံဟာ နောင်ကျင်းပမယ့် ညီလာခံတွေအတွက် အစပုံစံမှာပါ။ လက်မှတ်မထိုးရသေးတဲ့ သူတွေက လည်း ညီလာခံတက်ပြီးရင် ဆုံးဖြတ် ကြလိမ့်မယ်ထင်ပါတယ်။ လက်မှတ် ထိုးမယ့်သူတွေလည်း များလိမ့်မယ် ထင်ပါတယ်”ဟု ဦးသုဝေ (နိုင်ငံရေး ပါတီများအစုအဖွဲ့) ခုတ်ယူဥက္ကဋ္ဌ က ပြောကြားသည်။ မျိုးမြင့်၊ အောင်ရဲလွင်(မန်းကိုယ်ပွား) ဓာတ်ပုံ-ထိန်နန်နော်

နာဂဒေသရှိ တိုင်းရင်းသားများအား ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု ဆောင်ရွက်

ခန္တီး ဩဂုတ် ၁၆ စစ်ဗျူဟာအဖွဲ့ (အခြေချ)ခန္တီးမြို့မှ စစ်ဗျူဟာမှူး ဗိုလ်မှူးကြီး မင်းမင်းစိုး ဦးဆောင်၍ ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနမှ ဆရာဝန်များ၊ တပ်မတော်မှ ပါရဂူ ဆေးမှူးများနှင့်ပူးပေါင်း၍ နာဂဒေသရှိ ထန်ခေါ် လားမားရွာ၊ ထန်ခေါ်နောက် ကုန်းရွာ၊ ယမ်းကြိုးရွာနှင့် လောင်စီး ရွာတို့ရှိ ဒေသခံနာဂတိုင်းရင်းသား များ၏ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု လုပ်ငန်းများကို နယ်လှည့်တွင်းဆင်း ဆေးကုသပေးခြင်းများ ဆောင်ရွက် ပေးလျက်ရှိသည်။ အဆိုပါနာဂဒေသမှ ကျေးရွာများ သည် လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးအရ မိုးတွင်းကာလ၌ သွားလာရန် လွန်စွာ ခက်ခဲသည့် ဒေသဖြစ်သော်လည်း ဒေသခံတိုင်းရင်းသားများ၏ ကျန်းမာ



ရေးစောင့်ရှောက်ပေးနေသော နယ် အဖွဲ့ (အခြေချ)ခန္တီးတပ်နယ်မှ လှည့်ဆေးကုသရေးအဖွဲ့၏ သွားလာ တာဝန်ယူဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိ ရေးကိစ္စများနှင့် အခြားသောကူညီ ကြောင်း သိရသည်။ (စန်းလွင်ဦး)

ညောင်တုန်းမြို့နယ်မှ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ သဲအိတ်များဖြင့် တာဖို့

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၁၆ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ မအူပင်ခရိုင်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ယာယီဒုတိယ ရဲမှူးကြီး မျိုးအောင်၏ ကြီးကြပ်မှုဖြင့် ညောင်တုန်းမြို့နယ် ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ရဲမှူးစိုးမင်းသိန်း ဦးဆောင်သော ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင် များက ညောင်တုန်းမြို့နယ် ကျုံတမာကျေးရွာအုပ်စု သာကွေကျေးရွာ ပုသိမ်-ရန်ကုန်ကားလမ်းဘေးရှိ တာပေါင်အား သဲအိတ်များ တာဖို့ခြင်းလုပ်ငန်းကို ဩဂုတ် ၁၃ ရက် မွန်းလွဲပိုင်းက ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

တာပေါင်ဖို့ခြင်းလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်နေသည့် ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များအတွက် လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဝင်းမြတ်အေးက ဂုဏ်ပြုငွေကျပ် နှစ်သိန်းပေး အပ်ရာ မအူပင်ခရိုင်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ယာယီဒုတိယရဲမှူးကြီး မျိုးအောင်က လက်ခံခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ မင်းမင်းလတ် (ရူပဗေဒ)



ငဝန်မြစ် စိုးရိမ်ရေမှတ်၌ တည်ရှိနေမှုအခြေအနေ

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၁၆ ယနေ့ မွန်းလွဲ ၁၂ နာရီခွဲအချိန်တိုင်းထွာချက်အရ ငဝန်မြစ်ရေသည် ငါးသိုင်းချောင်းမြို့တွင် တစ်ပေခန့် ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက်သို့ ကျော်လွန်နေပြီး နောက်နှစ်ရက်အတွင်း ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အောက်သို့ ပြန်လည် ကျဆင်းနိုင်သည်။ ယနေ့ မွန်းလွဲ ၁၂ နာရီခွဲအချိန်တိုင်းထွာချက်အရ ငဝန်မြစ်ရေသည် ပုသိမ်မြို့တွင် တစ်ပေခွဲခန့် ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက်သို့ ကျော်လွန်နေပြီး နောက်သုံးရက်အတွင်း ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက် ဆက်လက်တည်ရှိ နိုင်ကြောင်း မိုးလေဝသနှင့်လေပေဒဏ္ဍန်ကြားမှဦးစီးဌာနက သတင်းထုတ်ပြန်သည်။ (ကြေးမုံ)

ပြည်တွင်းရေးရာ

❖ စာမျက်နှာ ၇ မှ

နိုင်ငံတော်ဘဏ္ဍာငွေသက်သာမှု

မြန်မာ့မီးရထားလမ်းပိုင်းများ ရပ်ဆိုင်းမှုကြောင့် နိုင်ငံတော်ဘဏ္ဍာငွေ သက်သာမှုအခြေအနေနှင့် စပ်လျဉ်းပြီး မြန်မာ့မီးရထားမှ အထွေထွေမန်နေဂျာ ဦးအောင်ဝင်းက မြန်မာ့မီးရထားအနေဖြင့် စီးပွားရေးအရ တွက်ခြေမကွက်သည့် လူစီးရထားတွဲ ၁၆ စင်းကိုရပ်ဆိုင်းပြီး ကျန်လူစီးရထားတွဲ ၁၄ စင်းကို ခရီးစဉ်ပြောင်းလဲပြေးဆွဲခဲ့ပါကြောင်း၊ ခရီးစဉ်များရပ်ဆိုင်းခြင်းနှင့် ပြောင်းလဲပြေးဆွဲသည့်အတွက် ခရီးသည် ၈၀၀ ကျော်ခန့် လျော့နည်း၍ ဝင်ငွေတစ်ရက်လျှင် နှစ်သိန်းခွဲကျော် လျော့နည်းသွားပါကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်အနေဖြင့် စက်သုံးဆီကုန်ကျမှု တစ်ရက်လျှင် ပျမ်းမျှ ၂၉၉ ဂါလန် (တန်ဖိုး ငွေကျပ် ကိုးသိန်းခန့်) လျော့နည်းသက်သာသွားပါကြောင်း ရှင်းလင်းဖြေကြားသည်။

အဆောက်အအုံများ အရည်အသွေးထိန်းသိမ်းရေး

ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ဦးကျော်လင်းက အဆောက်အအုံများ အရည်အသွေး ထိန်းသိမ်းမှုအပိုင်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ မြန်မာနိုင်ငံရှိ အဆောက်အအုံများကို ပုဂ္ဂလိကပိုင်းကဆောက်လုပ်ရာတွင် အချို့သည် စံချိန်စံညွှန်းမမီမည့်အပြင် လုပ်ငန်းခွင် အန္တရာယ်ကင်းမဲ့မှုရှိမည့်အတွက် ပြိုကျမှုများရှိပါကြောင်း၊ ရန်ကုန်၊ မန္တလေးသာမက နယ်များတွင်လည်း ဖြစ်နေပါကြောင်း။

ဆောက်လုပ်ရေးစက်မှုလုပ်ငန်းဖွံ့ဖြိုးရေးဘုတ်အဖွဲ့ ဥပဒေ

ထို့ကြောင့် စံချိန်စံညွှန်းမီအဆောက်အအုံများနှင့် လုပ်ငန်းခွင်အန္တရာယ်ကင်းရှင်းမှုရှိသော လုပ်ငန်းခွင်များ ဖြစ်စေရန်အတွက် ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် ဆောက်လုပ်ရေးစက်မှုလုပ်ငန်း ဖွံ့ဖြိုးရေးဘုတ်အဖွဲ့ ဥပဒေ (Construction Industry Development Board Law - CIBD Law) ကို ရေးဆွဲနေပါကြောင်း၊ ထိုဥပဒေကို နိုင်ငံတော်တွင် ရေးဆွဲပြဋ္ဌာန်းထားပါကြောင်း၊ မလေးရှား နိုင်ငံတွင် Construction Industry Development Board Construction Industry Development Board Law လည်းရှိပါကြောင်း၊ စင်ကာပူနိုင်ငံတွင် အဆောက်အအုံဆောက်လုပ်ရေးအာဏာပိုင်အဖွဲ့ (Building Construction Authority - BCA) ရှိပါကြောင်း။

ဆောက်လုပ်ရေးစီမံခန့်ခွဲမှုစည်းမျဉ်း

မြန်မာနိုင်ငံရှိ ရန်ကုန်၊ မန္တလေးနှင့် နေပြည်တော်



မြစ်ဝယ်ဒွေးလမ်းတံတား တည်ဆောက်ပြီးစီးမှုမှတ်တမ်းဓာတ်ပုံ။

တို့တွင် သက်ဆိုင်ရာ စည်းပင်သာယာရေးအဖွဲ့၏ဥပဒေ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းညွှန်ကြားချက်နှင့် ဆောင်ရွက်နေသည့် အပြင် သက်ဆိုင်ရာတိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၏ စည်းမျဉ်းဥပဒေများအတိုင်း ကွဲပြားစွာဆောင်ရွက်နေပါကြောင်း၊ တစ်နိုင်ငံလုံး ဆောက်လုပ်ရေးဆိုင်ရာမူဝါဒ တစ်ခုဖြစ်ရန်အတွက် CIDB Law ဆောင်ရွက်သွားရမည် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ အဆိုပါဥပဒေဖြင့် လုပ်ငန်းခွင်အန္တရာယ် ကင်းရှင်းရေးအတွက် လုပ်ငန်းခွင်တိုင်းတွင် ဘေးကင်း လုံခြုံမှု အင်ဂျင်နီယာနှင့် ဘေးကင်းလုံခြုံမှုအစီအမံ (Safety Measures) များကို စီမံဆောင်ရွက်သွားနိုင်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထို့ပြင် မြို့ပြစီမံကိန်းများရေးဆွဲရာ၌ အတိုင်းအတာနှင့် သတ်မှတ်ချက်များသည် တစ်ပြေးညီဖြစ်ရန် ရေးဆွဲနေပါကြောင်း၊ အလားတူ CIDB Law နှင့် ချိတ်ဆက်ဆောင်ရွက်ရမည့် ဆောက်လုပ်ရေးစီမံခန့်ခွဲမှု စည်းမျဉ်း (Construction Management Regulation) ကို ကိုရီးယားနိုင်ငံ ဆောက်လုပ်ရေးစီမံခန့်ခွဲမှုအသင်း၏ အကူအညီဖြင့် ရေးဆွဲနေပါကြောင်း၊ ၎င်းဥပဒေကို လေးစားလိုက်နာကျင့်သုံးရေးအတွက် မြန်မာနိုင်ငံအဆောက်အအုံဆိုင်ရာစည်းမျဉ်းကို ရေးဆွဲပြဋ္ဌာန်းသွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ဖြေကြားသည်။

အခန်းပေါင်း တစ်သိန်းရှစ်သောင်း ဖော်ထုတ်သွားမည်

တန်ဖိုးနည်းအိမ်ရာစီမံကိန်းများ ဆောင်ရွက်နေမှု

နှင့်စပ်လျဉ်းပြီး သိန်းတစ်ရာအောက် တန်ဖိုးနည်းအိမ်ရာများ ပေါ်ထွန်းလာရေးအတွက် နမူနာအိမ်နှစ်လုံးကို နေပြည်တော် ရွှေနံသာရပ်ကွက်တွင် စတင်စမ်းသပ် ဆောက်လုပ်နေပါကြောင်း၊ ၎င်းနမူနာပုံစံရရှိပါက တစ်နိုင်ငံလုံးတွင် ဆက်လက်ဆောက်လုပ်သွားမည် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထို့ပြင် ဆောက်လုပ်ဆဲအခန်းပေါင်း ၂၂၀၀ ကို ယခုလေးလအတွင်း အပြီးတည်ဆောက်ခဲ့ပါကြောင်း၊ အဆိုပါအိမ်ခန်းများကို ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရ၏ အစီအစဉ်ဖြင့် အိမ်ရာအမှန်တကယ် လိုအပ်နေသည့် နိုင်ငံဝန်ထမ်းများနှင့် ပြည်သူများကို ရောင်းချပေးသွားမည် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ တန်ဖိုးနည်းအိမ်ရာများကို ပုဂ္ဂလိကပိုင်းနှင့် အစိုးရပိုင်းဟူ၍ နှစ်ပိုင်းခွဲပြီး ငါးနှစ်တာကာလအတွင်းအခန်းပေါင်း ၁၈၀၀၀ ခန့် ဖော်ထုတ်သွားရန်အတွက် မြေနေရာရှာဖွေနေပါကြောင်း၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်း တည်ဆောက်မည့် အခန်းပေါင်း ၈၀၀၀ အတွက် မြေနေရာရရှိပြီးဖြစ်ပါကြောင်း ဖြေကြားသည်။

အမြန်လမ်းအတွက် နိုင်ငံတကာမှ

အကူအညီများ တောင်းခံထား

ရန်ကုန်-မန္တလေး အမြန်လမ်းပိုင်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်က အမြန်လမ်းမကြီး၏ ပင်မစီမံချက်အရ ကားကြီး၊ ကားငယ်အကုန်အသုံးပြုနိုင်မည့် ခြောက်လမ်းသွားလမ်းအဖြစ် တည်ဆောက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ရန်ကုန်-မန္တလေးအမြန်လမ်းပိုင်း ပြီးစီးပါက လမ်းဘေးအကာအရံများ အပါအဝင် လမ်းမကြီး တစ်လျှောက်ကို အပြည့်အဝထိန်းချုပ်သွားမည်အပြင် ကျေးရွာချင်းဆက်လမ်းများကိုလည်း ထည့်သွင်းတည်

ဆောက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ယခုငါးနှစ်အတွင်း ရန်ကုန်-နေပြည်တော်အမြန်လမ်းပိုင်းကို ပင်မစီမံချက်အတိုင်း တည်ဆောက်နိုင်ရေးအတွက် နိုင်ငံတကာမှ အကူအညီများ တောင်းခံထားပါကြောင်း ဖြေကြားသည်။

ရန်ကုန်-မန္တလေးလမ်းဟောင်း အဆင့်မြှင့်တင်ရေး

ထို့ပြင် ရန်ကုန်-မန္တလေးလမ်းဟောင်းအဆင့်မြှင့်တင်ရေးနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရန်ကုန်-မန္တလေးလမ်းဟောင်းကို လေးလမ်းသွားအဆင့်မြှင့်တင်ရန် ဆောင်ရွက်မည့်ကုမ္ပဏီများ ရှိပါကြောင်း၊ ရန်ကုန်-ပဲခူးလမ်းပိုင်းကို ပြည်သူများအတွက် ခြောက်လမ်းသွား ကထုရှာလမ်းအဖြစ် ဆောင်ရွက်ပေးမည့် ကုမ္ပဏီများရှိပါကြောင်း၊ ၂၀၁၈ ခုနှစ် မတ်လတွင် ရန်ကုန်-မန္တလေးလမ်းဟောင်း အဆင့်မြှင့်တင်ခြင်းလုပ်ငန်းများပြီးစီးမည်ဟု မျှော်လင့်ပါကြောင်း၊ အဆိုပါအဆင့်မြှင့်တင်မှုလုပ်ငန်းများကို ကုမ္ပဏီခန့်ခွဲ ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် ရက် ၁၀၀ စီမံချက်အတွင်းသာမက စီမံချက်အလွန်တွင်လည်း ပြည်သူ့လိုလားချက်များကို လေ့လာဆန်းစစ်ပြီး ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ဖြေကြားသည်။

ရေဘေးသင့်ဒုက္ခသည်များ လုံလုံလောက်လောက်

စားသောက်နိုင်အောင် စီမံထား

ရေဘေးသင့်ဒေသများသို့ ထောက်ပံ့ရေးအခြေအနေများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ဦးစိုးအောင်က ရေဘေးသင့်ဒေသများကို ထောက်ပံ့ရေးပစ္စည်းများ ပေးပို့ရာတွင် အခန်းဒေသမှဝယ်ပြီး မြန်မြန်ဆန်ဆန် ထောက်ပံ့ပေးပါကြောင်း၊ ရေဘေးသင့်ပြည်သူများကို မျှမျှတတ လုံလုံလောက်လောက် စားသောက်နိုင်ရေး စီမံထားပါကြောင်း၊ ဆန်ကို ဒေသပေါက်စေ့အတိုင်း ဝယ်ယူထောက်ပံ့ပေးပါကြောင်း၊ ဘတ်ဂျက်အစေ့ဖြင့် လုံလောက်မှု ရှိပါကြောင်း၊ ထပ်မံလိုအပ်ပါကလည်း နိုင်ငံတော်မှ ထပ်မံဖြည့်တင်းပေးရန် အစီအစဉ်ရှိပါကြောင်း။

နာဂဒေသအတွက် အာဟာရဖြည့်စွက်ဆန်များ

ဝယ်ယူပို့ဆောင်

နာဂဒေသမှာ အာဟာရချို့တဲ့မှုအတွက် လူမှုနစ်နာထိခံ၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက အာဟာရဖြည့်စွက်ဆန်ဝယ်ယူပြီး တပ်မတော်လေယာဉ်ဖြင့် ဟုမ္မလင်းမြို့သို့ ဩဂုတ် ၁၆ ရက် နေ့လည်ပိုင်းမှာ ပို့ဆောင်ခဲ့ပါကြောင်း၊ ၎င်းမှတစ်ဆင့် လဟယ်မြို့သို့ တပ်မတော်ရဟတ်ယာဉ်များဖြင့် ပေးပို့လျက်ရှိပါကြောင်း၊ သဘာဝဘေးဖြစ်လာပါက တပ်မတော်၊ အစိုးရအဖွဲ့နှင့် လူမှုရေးအဖွဲ့အစည်းများ ပူးပေါင်းပြီး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း ဖြေကြားသည်။

(သတင်းစဉ်)

မလေးရှားနိုင်ငံမှ မြန်မာအလုပ်သမားများ ဆက်လက်၍ ပြန်လည်ခေါ်ဆောင်သွားမည်

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၁၆ - မလေးရှားနိုင်ငံ ထိန်းသိမ်းရေးစခန်း ၁၁ ခုတွင် ဖမ်းဆီးထိန်းသိမ်းခံရသည့် မြန်မာနိုင်ငံသားများအနက် C of I ရရှိပြီး မြန်မာနိုင်ငံသို့ ပြန်ရန် လေယာဉ်စရိတ် မတတ်နိုင်သည့် မြန်မာနိုင်ငံသားများအား ပြည်ပတွင် အလုပ်လုပ်ကိုင်မှုကြီးကြပ်ရေး ကော်မတီ၏ အစီအစဉ်ဖြင့် ပြန်လည်ခေါ်ယူလျက် ရှိသည်။ ဩဂုတ် ၁၇ ရက်နှင့် ၁၉ ရက်တို့တွင် ပြန်လည်ခေါ်ဆောင်မည့် မြန်မာနိုင်ငံသား ၁၃၈ ဦး၏ အမည်စာရင်းများနှင့် ဆက်လက်ခေါ်ယူမည့် အလုပ်သမားများ၏ အမည်စာရင်းတို့ကို အလုပ်သမား၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အား ဝန်ကြီးဌာန၏ Website: www.mol.gov.mm တွင် ကြည့်ရှုနိုင်ပြီး ဖုန်းအမှတ် ၀၆၇-၄၃၀၀၈၅၊ ၀၁-၆၆၇၆၄၄ နှင့် တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်တို့ရှိ အလုပ်သမားညွှန်ကြားရေးဦးစီးဌာနရုံးများသို့ ဆက်သွယ်မေးမြန်းနိုင်ကြောင်း သိရသည်။ (သတင်းစဉ်)

ပဟိုကောင်စီအစည်းအဝေးနှင့် မြန်မာနိုင်ငံ ကြက်ခြေနီညီလာခံ ကျင်းပမည်

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၁၆ - မြန်မာနိုင်ငံ ကြက်ခြေနီအသင်း၏ (၇၇)ကြိမ်မြောက် ပဟိုကောင်စီအစည်းအဝေးကို ဩဂုတ် ၂၅ ရက်တွင် လည်းကောင်း၊ ဒွါဒသမကြိမ်မြောက် မြန်မာနိုင်ငံ ကြက်ခြေနီညီလာခံကို ဩဂုတ် ၂၆ ရက်တွင် လည်းကောင်း နေပြည်တော်ရှိ မြန်မာနိုင်ငံ ကြက်ခြေနီအသင်းဌာနချုပ် စုစေ့ခန်းမ၌ ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။ အဆိုပါ အစည်းအဝေးနှင့် ညီလာခံသို့ ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ မြန်မာနိုင်ငံ ကြက်ခြေနီအသင်း အမှုဆောင်အဖွဲ့ဝင်များ၊ ပဟိုကောင်စီဝင်များ၊ ညီလာခံကိုယ်စားလှယ်များနှင့် ဖိတ်ကြားထားသူများ တက်ရောက်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ (သတင်းစဉ်)

ရန်ကုန်နှင့် မကွေး အပြိုင်လှမည့် ပိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းခိုင်း ရုံးထွက်ပိုလ်လှပွဲ

ရန်ကုန် ဩဂုတ် ၁၆

၂၀၁၆ ပိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းခိုင်း ရုံးထွက်ပြိုင်ပွဲ ပိုလ်လှပွဲအဖြစ် ရန်ကုန်နှင့် မကွေးအသင်းတို့ ဩဂုတ် ၁၇ ရက်တွင် အောင်ဆန်းကွင်း၌ ယှဉ်ပြိုင်ကစားမည်ဖြစ်သည်။ ရန်ကုန်နှင့် မကွေးအသင်းမှာ ယခုရာသီ၏ တစ်ခုတည်းသော ဆုဖလားအတွက် ယှဉ်ပြိုင်ရမည်ဖြစ်သလို နည်းပြများဖြစ်သည့် ဦးကြည်လွင်နှင့် ဦးမျိုးမင်းထွန်းတို့မှာလည်း ပရော်ဖက်ရှင်နယ်နည်းပြဘဝ ပထမဆုဖလားအတွက်ပါ ပြိုင်ဆိုင်ကြမည်ဖြစ်သည်။

ရန်ကုန်အသင်းနှင့် မကွေးအသင်းသည် ယခုရာသီ၏ နောက်ဆုံးဖလားအတွက် ယှဉ်ပြိုင်ကြမည်ဖြစ်ပြီး ချန်ပီယံဆုရရှိသည့် အသင်းမှာ ၂၀၁၇ AFC Cup ပြိုင်ပွဲကို ယှဉ်ပြိုင်ခွင့်ရရှိမည်ဖြစ်သည်။ မြေစွမ်းပိုင်းအရ ကွာခြားမှုမရှိသလို ပြည်တွင်းနည်းပြများကိုင်တွယ်နေသည့် အသင်းများဖြစ်သောကြောင့် ပြိုင်ဆိုင်မှုပြီးထိန်းသည့် ပိုလ်လှပွဲဖြစ်လာနိုင်ပေသည်။ ယင်းနှစ်သင်းစလုံးမှာ ယခုပြိုင်ပွဲတွင်

ဒုတိယအဆင့်မှ စတင်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ရပြီး ရန်ကုန်အသင်းသည် ဒုတိယအဆင့်တွင် မဟာယူနိုက်တက်အသင်းကို တစ်ဂိုး-ဂိုးမရှိ၊ ကွာတားဖိုင်နယ်တွင် ဟံသာဝတီအသင်းကို သုံးဂိုး-ဂိုးမရှိ၊ ဆီမီးဖိုင်နယ်တွင် ရတနာပုံအသင်းကို နှစ်ကျော့ပေါင်း သုံးဂိုး-နှစ်ဂိုး၊ မကွေးအသင်းသည် ဒုတိယအဆင့်တွင် ချင်းယူနိုက်တက်အသင်းကို နှစ်ဂိုး-တစ်ဂိုး၊ ကွာတားဖိုင်နယ်တွင် ရှမ်းယူနိုက်တက်အသင်းကို တစ်ဂိုး-ဂိုးမရှိ ဆီမီးဖိုင်နယ်တွင် ဇွဲကပင်အသင်းကို နှစ်ကျော့ပေါင်း သုံးဂိုး-နှစ်ဂိုးဖြင့် အသီးသီးအနိုင်ရရှိခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

မကွေးအသင်းသည် ယခင်က ရုံးထွက်ပြိုင်ပွဲတွင် အမြင့်ဆုံးဆီမီးဖိုင်နယ်သာ တက်ရောက်ခဲ့ဖူးပြီး ပိုလ်လှပွဲသို့ ပထမဆုံးအကြိမ် တက်ရောက်နိုင်ခြင်းဖြစ်သည်။ ရန်ကုန်အသင်းသည် ရုံးထွက်ပြိုင်ပွဲတွင် ၂၀၁၁ ခုနှစ်က ချန်ပီယံဆုရရှိခဲ့ဖူးပြီး ပိုလ်လှပွဲသို့ ငါးနှစ်အကြာမှ ပြန်လည်တက်ရောက်နိုင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ယင်းနှစ်သင်း၏ လက်ရှိအနေအထားကို နှိုင်းယှဉ်ကြည့်ပါက ကစားသမားအင်အားပိုင်းတွင် ကွာခြားမှုမရှိဘဲ ကစားသမားကောင်းများ ပိုင်ဆိုင်ထားသည်။ ကြည်လင်း ဒဏ်ရာကြောင့် ပါဝင်နိုင်ရန် မသေချာသော်လည်း နည်းပြဦးမျိုးမင်းထွန်း ဖြေရှင်းနိုင်ဖွယ်ရှိနေသည်။ နည်းပြပိုင်းတွင် ရန်ကုန်နည်းပြ ဦးမျိုးမင်းထွန်းမှာ နည်းပြသက်တမ်း နုသေးပြီး တစ်ချိန်က မြန်မာလူငယ်အသင်းများတွင် ဦးကြည်လွင်လက်အောက်၌ ကစားခဲ့ဖူးကာ ဆရာဖြစ်သူနှင့် ပြန်လည်ရင်ဆိုင်ရခြင်းဖြစ်သည်။ ဦးမျိုးမင်းထွန်းသည် ယခုရာသီဝက်ကျော်မှသာ ရန်ကုန်အသင်း၏ ယာယီနည်းပြချုပ်အဖြစ် ခန့်အပ်ခံခဲ့ရသဖြင့်ဖြစ်သည်။ ဦးကြည်လွင်သည် မကွေးအသင်းကို ၂၀၀၉ ခုနှစ်ကတည်းက ကိုင်တွယ်ခဲ့သူဖြစ်ပြီး ပထမဆုံးချန်ပီယံဆုဖလားရယူနိုင်ရန် ကြိုးပမ်းမည်ဖြစ်သည်။

(ရှင်းထက်ဇော်)

**ရွှေဈေး၊ စက်သုံးဆီဈေးနှင့် နိုင်ငံခြားငွေလဲလှယ်နှုန်း**

<b>ရန်ကုန် (ရွှေဈေး)</b>		<b>ရန်ကုန် ဩဂုတ် ၁၆</b>	
ရန်ကုန်(ရွှေဈေး)	၈၄၉၀၀၀ - ၈၄၉၀၀၀	မန္တလေး(ရွှေဈေး)	၈၄၉၀၀၀ - ၈၄၉၀၀၀
<b>စက်သုံးဆီဈေးနှုန်း</b>		<b>ရန်ကုန်</b>	<b>မန္တလေး</b>
(က) ဒီဇယ်	တစ်လီတာ	၅၀၀/၅၃၀ ကျပ်	၅၅၀/၅၇၀ ကျပ်
(ခ) အောက်တိုန်း 95	တစ်လီတာ	၅၇၀/၆၂၀ ကျပ်	၆၃၀/၇၅၀ ကျပ်
(ဂ) အောက်တိုန်း 92	တစ်လီတာ	၅၀၀/၅၃၀ ကျပ်	၅၅၀/၅၈၀ ကျပ်
(ဃ) အဆင့်မြင့်ဒီဇယ်	တစ်လီတာ	၅၂၀/၅၆၀ ကျပ်	၆၀၀/၆၃၀ ကျပ်
<b>ရန်ကုန် လက်ကားဈေး</b>			
ဒီဇယ်	တစ်လီတာ ၄၈၂ ကျပ်	အဆင့်မြင့်ဒီဇယ်	တစ်လီတာ ၅၂၃ ကျပ်
အောက်တိုန်း	၇၅၀ တစ်လီတာ		

<b>နိုင်ငံခြားငွေလဲလှယ်နှုန်း</b>	
(က) အမေရိကန်	တစ်ဒေါ်လာ - ၁၁၈၈.၀
(ခ) ဥရောပ	တစ်ယူရို - ၁၃၂၈.၂
(ဂ) တရုတ်	တစ်ယွမ် - ၁၇၈.၉၇
(ဃ) ထိုင်း	တစ်ဘတ် - ၃၄.၃၂၅
(င) မလေးရှား	တစ်ရင်းဂစ် - ၂၉၆.၄၄
(စ) အိန္ဒိယ	တစ်ရူပီး - ၁၇.၇၅၇
(ဆ) ဂျပန်	တစ်ရာယန်း - ၁၁၇၄.၆
(ဇ) တောင်ကိုရီးယား	တစ်ရာဝမ် - ၁၀၈.၁၆
(ဈ) ဩစတြေးလျ	တစ်ဒေါ်လာ - ၉၁၁.၉၂
(ည) စင်ကာပူ	တစ်ဒေါ်လာ - ၈၈၄.၇၈

**ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ပဟိုဘက်သတ်မှတ်ရည်ညွှန်းနှုန်း**

အနုပညာ

ရုပ်မြင်သံကြားအစီအစဉ်များ

[၁၃- ၈ - ၂၀၁၆ (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့)]

မြန်မာ့ရုပ်မြင်သံကြား Entertainment Channel

ညနေပိုင်း	၈:၃၀	MRTV Entertainment Music
၆:၀၀ အဖွင့်	၈:၄၀	စွန်းတိန်းဂူ
မိုးလေဝသအစီအစဉ်	၉:၀၅	နိုင်ငံတကာ
တေးဂီတအစီအစဉ်		ရုပ်ရှင်ဇာတ်ဝင်တေးများ
၆:၂၅ ကာတွန်းအစီအစဉ်	၉:၁၅	ပြည်သူ့နိတိ
"Arthur Christmas"		"အတုမြင် အတတ်သင်"
(အပိုင်း-၂)	၉:၃၅	နားမကြားကလေးငယ်များ
၇:၁၀ နိုင်ငံခြားရုပ်သံဇာတ်လမ်းတွဲ		သင်တန်းကျောင်း
"ရွှေရောင်လွမ်းတဲ့ နေ့သစ်ဆီ"		(မေရီချက်ပရင်း)
(အပိုင်း-၆၄)		(အပိုင်း-၃)
၇:၅၀ နိုင်ငံခြားရုပ်သံဇာတ်လမ်းတွဲ	၁၀:၁၅	မြန်မာ့ဒီဇိုက်ဇာတ်လမ်း
"ကိုယ့်ဘဝ ကိုယ့်အိမ်မက်"		"ကြေကွဲကောင်းကင်"
(အပိုင်း-၂၄)	၁၂:၀၀	အစီအစဉ်ပြီး၏။

တစ်နေ့ ၆ နာရီစာ ၄ ကြိမ်ပြသပါသည်။

မြဝတီရုပ်မြင်သံကြား

၆:၀၀ တရားတော်	၁၂:၂၅	လူတိုင်းကျန်းမာသိမှတ်စရာ
၇:၁၆ မေတ္တာပို့	၁၂:၃၅	နှစ်(၈၀)ကျော်ကြားတေးများ
၇:၂၀ ဓမ္မပူဇော်တေး	၄:၂၅	ရွှေဟောင်းသုတ
၈:၀၅ VOA အင်္ဂလိပ်စာသင်ခန်းစာ	၄:၄၀	သာယာသီကြွေးခေတ်ဆန်းတေး
၈:၁၀ အမျိုးသားရေးတေးကဗျာ	၄:၅၅	ယနေ့ရန်ကုန်မြင်ကွင်းစုံ
၈:၁၅ မွေးမြူသုတ	၅:၁၀	ပန်းကလေးများပွင့်တော့မည်
၈:၃၀ DVD Hits	၅:၃၅	ရသစုံလင်ရုပ်မြင်ဇာတ်လမ်း
၈:၄၅ ဇာတ်လမ်းတို		-အယ်ဒါနာ (အပိုင်း-၅၀)
၉:၁၅ သူနှင့်သူ၏သိချင်းများ	၆:၁၅	Top Magic
၉:၃၅ အမှတ်တရနေ့ရက်လေးများ	၆:၃၅	ဘဝများစွာ
၁၀:၁၀ Made In Myanmar	၇:၀၀	ရသစုံလင်ရုပ်မြင်ဇာတ်လမ်း
၁၀:၂၅ သာယာသီကြွေးခေတ်ဆန်းတေး		-ချစ်သောကေရီ အပိုင်း(၅၉)
၁၀:၃၅ Journal Talk		-VOAအင်္ဂလိပ်စာသင်ခန်းစာ
၁၀:၅၀ သီချင်းလက်ဆောင်		-ရယ်စရာပျော်စရာဟာသကဏ္ဍ
၁၁:၂၅ ကျန်းမာသုတ		-ရသစုံလင်ရုပ်မြင်ဇာတ်လမ်း
၁၁:၄၀ Sport Review		ရင်နှင့်အောင်ချစ်ရသူ
၁၂:၀၀ ခရီးလည်းသွားစကားလည်းဆို		အပိုင်း(၂၈)

MRTV-4

၅:၀၀ ပဌာန်းပါဠိတော် + ခန္ဓသုတ်၊ မောရသုတ်၊ ဝဋ္ဋသုတ်	၆:၁၅	MRTV-4 ရုပ်သံဇာတ်လမ်းတွဲ
၅:၄၀ "ပဋိစ္စသမုပ္ပါဒ်သင်တန်း" (အပိုင်း-၁၀) တရားတော် [ဆရာတော်အရှင်သုရိယ (ရမ်းစုအောင်စကြာ)]	၇:၁၅	"ချစ်သူပေးတဲ့ကတိစကား" (အပိုင်း-၃၆)
၈:၀၀ "မင်္ဂလာပါ" The Morning Show	၇:၃၅	မြန်မာ့ရုပ်သံဇာတ်လမ်းတွဲ
၁၀:၁၅ ခေတ်သစ်ပျိုမေ		"ကိုလူပျို" (အပိုင်း-၃၀)
၁၀:၁၅ ဟင်းချက်ရအောင်		ရသစုံညွှန်းတမ်းများ
၁၂:၃၅ အနုပညာမိုးကောင်းကင်	၈:၃၅	MRTV-4 ရုပ်သံဇာတ်လမ်းတွဲ
၂:၂၀ မြန်မာ့ရုပ်သံဇာတ်လမ်းတွဲ "ကိုလူပျို" (အပိုင်း-၂၉)		"အချစ်သစ္စာတည်စေသော်" (အပိုင်း-၈၃)
၃:၀၀ MRTV-4 ရုပ်သံဇာတ်လမ်းတွဲ "ချစ်သူပေးတဲ့ ကတိစကား" (အပိုင်း-၃၇)	၉:၅၀	MRTV-4 ရုပ်သံဇာတ်လမ်းတွဲ
၄:၀၀ Cartoon Series (Welcome To Sky Ville)	၁၀:၁၅	"သူရသတ္တိ မိန်းမလှလေး" (အပိုင်း-၁၃)
၆:၀၀ Health Fix	၁၀:၄၅	အနုပညာမိုးကောင်းကင်
	၁၁:၁၀	Let's Talk
	၁၁:၄၅	MRTV-4 Stage
	၁၁:၁၀	World of Knowledge (Expedition Wild Yellow Stone Winter)

mitv

- 07:26 Bago: A City Of Famous Historic Pagoda
- 07:46 Traditional Customs of Holy Waso
- 08:26 Taung Byone Nat Festival (Ep-3)
- 08:44 Kyeikhteeyoe: Welcome All
- 08:50 Mt. Naw Bu Baw
- 09:03 News
- 09:26 Director: Maung Myo Min (Yin Twin Pyit)
- 09:36 YUFL
- 09:50 Excavation At Kawhmu
- 10:03 News
- 10:26 Pictures Decorated With Seashells And Gemstones
- 10:39 Memorable Yaw Region
- 10:56 Hip-Hop and Design
- 07:03 News
- 07:26 My Travel In This Exceptional Place, Inle Lake
- 07:46 Amazing: Magician Sak Kaw Ma
- 08:03 News
- 08:26 Myanmar Traditional Identity (EP-1) The Culture Of Pennant Pillar
- 08:40 Inspiration
- 08:47 Chef Life "Oliver E Soe Thet"

ဟောင်ကောင်တွင် ခမ်းနားစွာကျင်းပမည့် ကေပေါ့ပီဂီတလောက၏ Mnet ဆုပေးပွဲအခမ်းအနား



၂၀၁၅ ခုနှစ်က Mnet Asian Music Awards ဆုပေးပွဲအခမ်းအနား ကျင်းပနေစဉ်။

ပေါ့ပီဂီတလောက အဆိုရှင်များကို နှစ်စဉ်အားပေးပေးသည့် ဟောင်ကောင်တွင် Mnet Asian Music Awards ဆုပေးပွဲအခမ်းအနားကို ယခုနှစ်တွင် ဟောင်ကောင်၌

ဟောင်ကောင်ရှိ AsiaWorld-Expo တွင် ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် ကျင်းပမည့်အချိန်နှင့် နေရာများကို အတိအကျထုတ်ပြန်ပေးပြီးနောက် Mnet အနေဖြင့် ယခုနှစ်ဆုပေးပွဲအခမ်းအနားကို

ပရိသတ်များ ထူးခြားအံ့ဩသွားရလောက်အောင် ကြီးကျယ်ခမ်းနားစွာတင်ဆက်သွားရန် စီစဉ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

Mnet Asian Music Awards ဆုပေးပွဲကို နှစ်စဉ် နှစ်ကုန်ပိုင်းရောက်တိုင်း CJ E&M ကုမ္ပဏီမှ ကြီးမားစွာ တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံ၏ ဂီတချွန်နယ်

တစ်ခုဖြစ်သည့် Mnet မှ နှစ်စဉ်ကျင်းပပေးလျက်ရှိသည်။ ကေပေါ့ပီဂီတလောက သားများအကြား တွင် MAMA ဟု အတိုကောက်ခေါ်ဆို သုံးနှုန်းသည့် အဆိုပီဂီတလောက အဆိုပီဂီတလောက အဆိုပီဂီတလောက

မတူကွဲပြားသည့်ဇာတ်ရုပ်များတွင် ပိုမိုပါဝင်လိုကြောင်း ထုတ်ဖော်ခဲ့သည့် မင်းသမီး လီချောင်းအေး

ဟောင်ကောင်တွင် ခမ်းနားစွာကျင်းပမည့် ကေပေါ့ပီဂီတလောက၏ Mnet Asian Music Awards ဆုပေးပွဲအခမ်းအနားကို ယခုနှစ်တွင် ဟောင်ကောင်၌

ဟောင်ကောင်တွင် ခမ်းနားစွာကျင်းပမည့် ကေပေါ့ပီဂီတလောက၏ Mnet Asian Music Awards ဆုပေးပွဲအခမ်းအနားကို ယခုနှစ်တွင် ဟောင်ကောင်၌



ပြည်တွင်းပြည်ပ iTunes singles charts များတွင် ထိပ်တန်းစာရင်းဝင်ဖြစ်နေခဲ့သည့် BLACKPINK အဖွဲ့၏ တေးသီချင်းသစ်



BLACKPINK အဖွဲ့၏ title သီချင်း Whistle ပါဝင်သည့် SQUARE ONE အယ်လ်ဘမ်သည် ဒေသတွင်းရှိ music charts ခုနစ်ခုနှင့် ပြည်ပရှိ

တေးသီချင်းဇယားများတွင် ထိပ်တန်းမှ ရပ်တည်ခဲ့သည်။ ယခုလ ၇ ရက်က ဖြန့်ချိခဲ့သည့် အဆိုပါ အယ်လ်ဘမ်သည် တောင်ကိုရီးယား

ပြည်တွင်းတေးသီချင်းဇယားများဖြစ်သော MelOn, Genie, Olleh Music, Naver Music, Mnet.com, BugS နှင့် Monkey3 တို့တွင် ထိပ်တန်းမှ

ရပ်တည်နိုင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ထို့အပြင် Whistle သီချင်းသည် ဩဂုတ် ၁၆ ရက်တွင် မွန်ဂိုလီးယား၊

ဟောင်ကောင်၊ ထိုင်း၊ ဘရူနိုင်း၊ ဗီယက်နမ်၊ မလေးရှား စသည့် နိုင်ငံများ၏ iTunes singles charts များတွင် ထိပ်တန်းစာရင်းဝင်ဖြစ်နေခဲ့ပြန်သည်။

မျိုးစန္ဒာမောင် - စုစည်းသည်

အားကစား

# ဟာဇက်နှင့် ဒီယေကိုကော်စတာတို့၏ သွင်းဂိုးများဖြင့် ပရီမီယာလိဂ်ရာသီအဖွင့်ပွဲစဉ် ချယ်လ်ဆီးအသင်း နိုင်ပွဲရရှိ

၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘောလုံးရာသီ ပရီမီယာလိဂ်ပြိုင်ပွဲ၏ ရာသီအဖွင့်ပွဲစဉ် (၁)၏ နောက်ဆုံးလက်ကျန်ပွဲစဉ်တစ်ပွဲဖြစ်သည့် ချယ်လ်ဆီးအသင်းနှင့် ဝက်စ်ဟမ်းအသင်းတို့၏ပွဲစဉ်တွင် ချယ်လ်ဆီးအသင်းက ဝက်စ်ဟမ်းအသင်းကို နှစ်ဂိုး-တစ်ဂိုးဖြင့် အနိုင်ရရှိခဲ့သည်။

ချယ်လ်ဆီးအသင်းနှင့် ဝက်စ်ဟမ်းအသင်းတို့၏ပွဲစဉ်တွင် ချယ်လ်ဆီးအသင်းအတွက် သွင်းဂိုးများကို တိုက်စစ်မှူး ဟာဇက်က ပွဲကစားချိန် ၄၇ မိနစ်တွင်လည်းကောင်း၊ တိုက်စစ်မှူးဒီယေကိုကော်စတာက ပွဲကစားချိန် ၈၉ မိနစ်တွင်လည်းကောင်း သွင်းယူပေးခဲ့ပြီး ဝက်စ်ဟမ်းအသင်းအတွက် ချေပဂိုးကို ကိုလ်လင်က ပွဲကစားချိန် ၇၇ မိနစ်တွင် သွင်းယူပေးခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ချယ်လ်ဆီးအသင်းသည် ပြီးခဲ့သည့်ဘောလုံးရာသီက ရလဒ်ပိုင်းဆိုးရွားမှု ပြဿနာကြောင့် နည်းပြမော်ရင်ဟိုအား ထုတ်ပယ်ကာ အီတလီလူမျိုးနည်းပြ ကွန်တီဖြင့် အစားထိုးခန့်အပ်ခဲ့သည်။

လက်ရှိတွင် ချယ်လ်ဆီးအသင်းသည် ရာသီအဖွင့်နိုင်ပွဲနှင့် ဖွင့်လှစ်နိုင်ခဲ့ခြင်းကြောင့် နည်းပြကွန်တီအတွက် အလားအလာကောင်းတစ်ခုဖြစ်လာခဲ့သည်။ ဂျူဗင်တပ်နည်းပြဟောင်း ကွန်တီသည် အီတလီစီးရီးအေဖလားသုံးကြိမ်

အထိဆွတ်ခူးနိုင်ခဲ့ပြီး ပြင်သစ်နိုင်ငံက အိမ်ရှင်အဖြစ်လက်ခံကျင်းပခဲ့သည့် ယူရို ၂၀၁၆ ပြိုင်ပွဲတွင် အီတလီအသင်းအား ကွားထားဖိုင်နယ်အဆင့်အထိ တက်လှမ်းနိုင်အောင် စွမ်းဆောင်ပေးခဲ့သူဖြစ်သည်။

ဝက်စ်ဟမ်းအသင်းသည် ယခုအပြောင်းအရွှေ့ကာလအတွင်း ကစားသမားရှစ်ဦးအထိ ခေါ်ယူထားခဲ့ပြီး ချယ်လ်ဆီးအသင်းနှင့် ကစားခဲ့သည့် ရာသီအဖွင့်ပွဲစဉ်တွင် ခေါ်ယူထားခဲ့သည့် ကစားသမားရှစ်ဦးအနက် သုံးဦးကို ထည့်သွင်းအသုံးပြုခဲ့သည်။

ဝက်စ်ဟမ်းအသင်းသည် ဆွမ်ဆီးအသင်းမှ ပေါင် သန်း ၂၀ ဖြင့် ခေါ်ယူထားခဲ့သည့် တိုက်စစ်မှူး အေးရီဇ်ကို ချယ်လ်ဆီးအသင်းနှင့် ပွဲစဉ်တွင် ထည့်သွင်းအသုံးပြုခဲ့သော်လည်း ပေါင်ဒဏ်ရာပြဿနာကြောင့် ပထမပိုင်းမှာပင် လူစားလဲခဲ့ရသည်။

ချယ်လ်ဆီးအသင်းသည် ပရီမီယာလိဂ်ပွဲစဉ်(၂)အဖြစ် လာမည့်စနေနေ့တွင် ဝက်စဖီးဒ်အသင်းနှင့် ယှဉ်ပြိုင်ကစားရမည်ဖြစ်ပြီး ဝက်စ်ဟမ်းအသင်းမှာမူ ယူရို ပါလီဂ်ခြေစစ်ပွဲပထမအကျော့ပွဲစဉ်အဖြစ် ရိုမေးနီးယားနိုင်ငံကလပ် အက်စ်ထရာဝီယာဂူအသင်း၏ အိမ်ကွင်းသို့ သွားရောက်ကစားရမည်ဖြစ်သည်။ (ဧွေကြယ်)



## အံ့အားသင့်ဖွယ်ရာပန်းဝင်မှုပုံစံနဲ့ ရှာနေးမေလာ အိုလံပစ်ရွှေတံဆိပ်ဆု ဆွတ်ခူး

ဘာသာမားစ်နိုင်ငံသူ ရှာနေးမေလာက အမျိုးသမီး ပန်းဝင်မှုပုံစံဖြင့် ရွှေတံဆိပ်ဆု ဆွတ်ခူးခဲ့ကြောင်း မိတာ ၄၀၀ အပြေးပြိုင်ပွဲတွင် အံ့အားသင့်ဖွယ်ရာ သိရသည်။ ရှာနေးမေလာသည် ပန်းတိုင်မျဉ်းကြောင်း

ပန်းဝင်မှုပုံစံဖြင့် ရွှေတံဆိပ်ဆု ဆွတ်ခူးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ရှာနေးမေလာသည် ပန်းတိုင်မျဉ်းကြောင်း

လိုင်းကို ကျော်ဖြတ်ရာ မှောက်လဲခဲ့သော်လည်း ကမ္ဘာ့ချန်ပီယံ အမေရိကန်နိုင်ငံသူ အယ်လီဆန်ဖီလစ်ကို အသာရကာ ၄၉ ဒဿ ၉၉ စက္ကန့်ဖြင့် ရွှေတံဆိပ်ဆု ဆွတ်ခူးခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ဖီလစ်စ်သည် အိုလံပစ် ရွှေတံဆိပ်လေးဆု ဆွတ်ခူးထားသူဖြစ်သော်လည်း ယခုပြိုင်ပွဲတွင် မေလာ၏ နောက်ကောက်ချမှုနှင့် ကြုံတွေ့ခဲ့ရခြင်းဖြစ်သည်။ တတိယနေရာကိုမူ ဂျမေကာနိုင်ငံသူ ရီရီကာ ဂျက်ဆန်က ဆွတ်ခူးခဲ့သည်။

အသက်(၂၂)နှစ်အရွယ် မေလာသည် ၂၀၁၅ ခုနှစ် ကမ္ဘာ့ချန်ပီယံရှစ်ပြိုင်ပွဲတွင် ဒုတိယနေရာသာ ရရှိခဲ့သော်လည်း ယခုပြိုင်ပွဲတွင် ဖီလစ်စ်ကို သူ့ ၃၀၀ ၀၇ စက္ကန့် အသာရကာ ရွှေတံဆိပ်ဆုရယူနိုင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ဖီလစ်စ်သည် အိုလံပစ်ပြိုင်ပွဲများတွင် ရွှေတံဆိပ်လေးဆု၊ ငွေတံဆိပ်သုံးခု စုစုပေါင်း ခုနစ်ဆု ဆွတ်ခူးထားရာ အခြားအမေရိကန်နိုင်ငံသူ အမျိုးသမီးများထက် အိုလံပစ်ဆုတံဆိပ် ပိုမိုဆွတ်ခူးနိုင်ခဲ့သည့် ကစားသမားလည်း ဖြစ်လာခဲ့သည်။ (မေလဲ့သင်း)



### ၂၀၁၆ ရီယို အိုလံပစ်ပြိုင်ပွဲ ထိပ်ဆုံးနိုင်ငံ ၂၀ ၏ ဆုရရှိမှုအခြေအနေ

စဉ်	နိုင်ငံ	ရွှေ	ငွေ	ကြေး	စုစုပေါင်း
၁	အမေရိကန်	၂၃	၂၄	၂၆	၇၃
၂	ဗြိတိန်နှင့်မြောက်အိုင်ယာလန်	၁၆	၁၇	၈	၄၁
၃	တရုတ်	၁၅	၁၄	၁၈	၄၇
၄	ရုရှား	၁၁	၁၂	၁၃	၃၆
၅	ဂျပန်	၉	၇	၆	၂၂
၆	အီတလီ	၈	၉	၆	၂၃
၇	ပြင်သစ်	၇	၁၀	၁၀	၂၇
၈	ဂျပန်	၇	၄	၁၇	၂၈
၉	နယ်သာလန်	၇	၂	၃	၁၂
၁၀	ဩစတြေးလျ	၆	၇	၉	၂၂
၁၁	တောင်ကိုရီးယား	၆	၃	၅	၁၄
၁၂	ဟန်ဂေရီ	၆	၃	၄	၁၃
၁၃	စပိန်	၄	၀	၂	၆
၁၄	နယူးဇီလန်	၃	၆	၀	၉
၁၅	ခရီးအေးရှား	၃	၁	၀	၄
၁၆	ဘရာဇီး	၂	၄	၄	၁၀
၁၇	ကာဇက်စတန်	၂	၃	၅	၁၀
၁၈	မြောက်ကိုရီးယား	၂	၃	၂	၇
၁၉	ကင်ညာ	၂	၃	၀	၅
၂၀	ကနေဒါ	၂	၂	၉	၁၃

မှတ်ချက် - ၁၆-၈-၂၀၁၆ရက် မြန်မာစံတော်ချိန် ၂၂ - ၁၁ နာရီ ရလဒ်များဖြစ်ပါသည်။

### ရီယိုအိုလံပစ်လက်မှတ်များ တရားမဝင်ရောင်းချမှုကြောင့် လူလေးဦးအား ပမ်းဆီးထိန်းသိမ်းမည်

ဘရာဇီးတရားသူကြီးများသည် ရီယိုအိုလံပစ်လက်မှတ်များကို ဈေးကြီးကြီးဖြင့် တရားမဝင်ပြန်လည်ရောင်းချနေသော အားကစားကုမ္ပဏီမှ အမှုဆောင်အရာရှိ လေးဦးကို ပမ်းဆီးထိန်းသိမ်းရန် အမိန့်ပေးခဲ့ကြောင်း ဘီဘီစီသတင်းဌာနက ဖော်ပြသည်။ အဆိုပါပုဂ္ဂိုလ်လေးဦးစလုံးမှာ တီအိုတိုချိုရီ အားကစားအကျိုးဆောင် ကုမ္ပဏီအတွက် အလုပ်လုပ်ပေးနေသူများဖြစ်ပြီး လေးဦးစလုံးမှာ လက်ရှိအချိန်တွင် ဘရာဇီးနိုင်ငံတွင် ရှိနေမည်မဟုတ်သဖြင့် အင်တာပိုလ် (အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာရဲတပ်ဖွဲ့)၏ ပူးပေါင်းမှုဖြင့်သာ ပမ်းဆီးနိုင်တော့မည်ဖြစ်သည်။

၎င်းတို့ လေးဦး၏အမည်များကို ဩဂုတ် ၁၅ ရက်တွင် ထုတ်ဖော်ကြေညာခဲ့ပြီး ဂရိတ်ဗြိတိန်မှ မားကပ်စ်အီဗန်နှင့် မာတင်စတပ်၊ အိုင်ယာလန်မှ ဒေးဗစ်ဂေးမောလ်နှင့် နယ်သာလန်နိုင်ငံမှ မာတန်ဗန်အော့စ်တို့ ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ တီအိုတိုချိုရီတာဝန်ရှိသူများကမူ ဘရာဇီးဘက်မှ စွပ်စွဲချက်များမှာ အခြေအမြစ်မရှိသည့် စွဲချက်သက်သက်သာဖြစ်ကြောင်း ချက်ချင်းဆိုသလိုပင် တုံ့ပြန်ခဲ့သည်။

ဘရာဇီးရဲတပ်ဖွဲ့သည် ပြီးခဲ့သည့် ရက်သတ္တပတ်ကပင် ဒပ်ဘလင်မြို့ အခြေစိုက် တီအိုတိုချိုရီကုမ္ပဏီမှ ဒါရိုက်တာ ကီဗင်မယ်လွန်အား တရားမဝင်လက်မှတ်ရောင်းဝယ်မှုတွင် ပါဝင်ပတ်သက်သည်ဟု စွဲချက်ဖြင့် ထိန်းသိမ်းခဲ့ပြီး ဖြစ်သည်။ သို့သော် တီအိုတိုချိုရီတာဝန်ရှိသူများက မစ္စတာ မယ်လွန်မှာ လက်မှတ်များကို ပြန်လည်ရောင်းချရန် စုဆောင်းထားခြင်းမဟုတ်ဘဲ အိုင်ယာလန် တရားဝင်လက်မှတ်အရောင်းဌာနပိုင်လက်မှတ်များကို ကိုင်ဆောင်ထားခြင်းဖြစ်ကြောင်း ရှင်းလင်းခဲ့သည်။ (မေလဲ့သင်း)





ပြည်တွင်းရေးရာ

စစ်ကိုင်းမြို့တွင် အခြေခံတိရစ္ဆာန် ကျန်းမာရေးနှင့် မွေးမြူရေးအထောက်အကူပြုသင်တန်း

(၁/၂၀၁၆) ဖွင့်လှစ်

စစ်ကိုင်း၊ ဩဂုတ် ၁၆

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာန၏ ဘက်ဂျက်အကူအညီဖြင့် မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန် ရည်ရွယ်၍ အခြေခံတိရစ္ဆာန် ကျန်းမာရေးနှင့် မွေးမြူရေး အထောက်အကူပြု သင်တန်း (၁/၂၀၁၆)ကို ဩဂုတ် ၁၅ ရက် နံနက် ၉ နာရီက စစ်ကိုင်းမြို့နယ် ဦးစီးမှူးရုံး၌ ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားသို့ မြို့နယ်စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးလှမျိုးထွန်းနှင့် ဌာနဆိုင်ရာများ၊ ခရိုင်မွေးမြူရေးနှင့်ကုသရေး ဦးစီးဌာန ခရိုင်ဦးစီးမှူး ဒေါက်တာဝင်းဇင်မောင်နှင့် ဝန်ထမ်းများ၊ မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဒေါက်တာမြင့်သန်းနှင့် ဝန်ထမ်းများ၊ သင်တန်းနည်းပြများနှင့် ကျေးလက်နေ သင်တန်းသားများ တက်ရောက်ကြသည်။

ရေးဦးစွာ ခရိုင်စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌက သင်တန်း ဖွင့်အမှာစကားပြောကြားပြီး ခရိုင်မွေးမြူရေးနှင့်ကုသရေး ဦးစီးဌာန ခရိုင်ဦးစီးမှူးက သင်တန်းဖွင့်လှစ်ပေးခြင်း ရည်ရွယ်ချက်များကိုပြောကြားရာတွင် ကျွန်တော်တို့ နိုင်ငံဟာ စိုက်ပျိုးရေးကိုအခြေခံတဲ့ နိုင်ငံဖြစ်တာနဲ့အညီ စိုက်ပျိုးရေး လုပ်ငန်းများအတွက် ကျွဲ၊ နွားတွေကိုအသုံးပြုနေရပြီး ၎င်းတို့အတွက် ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု အပြည့်အဝပေးနိုင်ရန်နှင့် မွေးမြူထိန်းသိမ်းနည်းစနစ်များ ကောင်းမွန်စွာရရှိစေရန် ယခုလိုသင်တန်းဖွင့်လှစ်ပေးခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ အဓိကမှာ တိရစ္ဆာန်များနှင့်ပတ်သက်သည့် ရောဂါအခြေအနေများ၊ ကာကွယ်ကုသရေးအပိုင်းများတွင် စိတ်အားထက်သန်စွာဖြင့် သင်တန်းက ပို့ချပေးလိုက်သော ပညာရပ်တွေကို ကြိုးစားသင်ယူသွားကြစေလိုကြောင်း၊ မိမိတို့ဒေသရောက်ရှိသောအခါ လက်တွေ့အသုံးပြုပြီး တိရစ္ဆာန်များနှင့်ပတ်သက်သည့် ထူးခြားဖြစ်စဉ်များကိုလည်း အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ ဆက်သွယ်သွားကြစေလိုကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။

အဆိုပါသင်တန်းကို စာတွေ့၊ လက်တွေ့ ငါးရက်ကြာ သင်တန်းပို့ချသွားမည် ဖြစ်ပြီး သင်တန်းသား ၂၀ တက်ရောက်ခဲ့ကြကာ သင်တန်းများကို ဆက်လက်ပို့ချသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

စစ်ကိုင်းခရိုင် (ခရိုင် မြို့/ဆက်)

ရောဂါဖြစ်ရောင်ရောက်၍ ထိခိုက်ပျက်စီးခဲ့သည့် မိုးစပါးစိုက် တောင်သူများအား စိုက်ပျိုးရေးပညာပေးလုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်

စစ်ကိုင်း၊ ဩဂုတ် ၁၆

မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ဆိပ်ဖြူမြို့နယ် မြင်ကဝကျေးရွာအုပ်စု အောက်ဆိပ်လျှပ်စစ်မြစ်ရေတင်မှ ရောဂါဖြစ်ရောင်ရောက်၍ ထိခိုက်ပျက်စီးခဲ့သည့် လယ်မြေအချို့အား ခရိုင်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှ ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးခြင်းနှင့် မြစ်ရေ နှစ်မြှုပ်ခဲ့သည့် လယ်ပိုင်ရှင် တောင်သူများအား စိုက်ပျိုးရေး အသိပညာပေးလုပ်ငန်းများကို ဩဂုတ် ၁၄ ရက်က ပြုလုပ်ဆောင်ရွက်သည်။

အဆိုပါလုပ်ငန်းများကို ပခုက္ကူခရိုင် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန ခရိုင်စိုက်ပျိုးရေး ဦးစီးမှူး ဦးရန်နိုင်ဝင်းဦးဆောင်၍ ပခုက္ကူခရိုင် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှ သီးနှံနှင့် ပိုးမွှားတာဝန်ခံ၊ မျိုးစေ့တာဝန်ခံ၊ မြေအသုံးချရေးတာဝန်ခံ အရာရှိများနှင့် မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှ မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဒေါ်ဌေးဌေးအေးနှင့် ဝန်ထမ်းများနှင့် မြင်ကဝကျေးရွာအုပ်စုချုပ်ရေးမှူး ဦးမြသိန်းတို့သည် ဩဂုတ် ၁၄ ရက် နံနက်ပိုင်းတွင် အောက်ဆိပ် လျှပ်စစ်မြစ်ရေတင်စနစ်မှ ကွင်းအမှတ် ၁၁၂၂/၅၇ တွင် တောင်သူ ၂၄ ဦးစိုက်ပျိုးထားရှိသည့် မိုးစပါး လယ်မြေများ ရောဂါဖြစ်ရောင်ရောက်၍ ပျက်စီးခဲ့မှုအခြေအနေများနှင့် ထိခိုက်ကျန်ရှိသည့် စပါးခင်းများအားကွင်းဆင်းကြည့်ရှုခဲ့သည်။

ခရိုင်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးမှူး ဦးရန်နိုင်ဝင်း ဦးဆောင်သောအဖွဲ့သည် မွန်းလွဲပိုင်းတွင် မြင်ကကျေးရွာ ဓမ္မာရုံ၌ မြစ်ရေတင်ရောက်



သည့်လယ်မြေများမှ တောင်သူ ၂၄ ဦးနှင့်တွေ့ဆုံခဲ့ပြီး ခရိုင်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးမှူးက ထိခိုက်ပျက်စီးသွားသည့် လယ်မြေများအား စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှ ကူညီဆောင်ရွက်ပေးမည့် စိုက်ပျိုးရေးနည်းပညာများကို ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။ သီးနှံနှင့်ပိုးမွှားတာဝန်ခံ ဒေါ်သက်သက်မြင့် က သီးနှံပိုးမွှား ကာကွယ်ရေး နည်းပညာများကိုလည်းကောင်း၊ မျိုးစေ့တာဝန်ခံ ဒေါ်မြင့်မြင့်သန်းက မျိုးကောင်းမျိုးသန့် စိုက်ပျိုးရေးနည်းစနစ်နှင့် ပတ်သက်သည့်များကို လည်းကောင်း၊ မြေအသုံးချရေး တာဝန်ခံ ဒေါ်သင်းသင်းချိုက ရေတင်ရောင်ရောက်သည့် မြေများကိုပြုပြင်စိုက်ပျိုးရေးနည်းစနစ်များနှင့် မြေဩဇာဆောင်ရွက်နည်းများကို ရှင်းလင်းအသိပညာပေးခဲ့သည်။

ယင်းနောက် မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေး ဦးစီးဌာန မြို့နယ်ဦးစီးမှူးက မြစ်ရေတင်ရောက်သည့် လယ်မြေများအား စပါးများအချိန်မီ ပြန်လည်စိုက်ပျိုးနိုင်ရေးအတွက် ကူညီဆောင်ရွက်ပေးမည့် လုပ်ငန်းစဉ်များကို ရှင်းလင်းဆွေးနွေး အသိပညာများ ပေးခဲ့သည်။

ရောဂါဖြစ်ရောင်ရောက်မှုကြောင့် အောက်ဆိပ်လျှပ်စစ်မြစ်ရေတင်မှ လယ်မြေ ၃၇ ဒဿမ ၅၇ ဧက မြစ်ရေတင်ရောက်ခဲ့ပြီး ၂၈ ဒဿမ ၂၁ ဧက ပျက်စီးခဲ့ကြောင်း၊ ၉ ဒဿမ ၃၆ ဧက ထိခိုက်ခဲ့ကြောင်း ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူး၏ ပြောကြားချက်အရ သိရသည်။

ပျက်စီးခဲ့သည့် လယ်မြေများ ပြန်လည်၍ စိုက်ပျိုးလျက်ရှိရာတွင် စပါးတစ်တင်း ပျိုးလျှင် ကျပ်နှစ်သောင်းခန့် ရှိပြီး တစ်

ဧကလျှင် နှစ်တင်းခန့် ပျိုးကွက်ကျမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ပုံမှန်စိုက်ပျိုးချိန်ဆိုလျှင် စပါးတစ်တင်းပျိုးကို ကျပ်တစ်သောင်းသာရှိခဲ့ကြောင်း၊ လက်ရှိအချိန်တွင် တောင်သူများအနေဖြင့် စပါးပျိုးအခက်အခဲများနှင့် အလုပ်သမားအခက်အခဲများ ရှိနေကြောင်း တောင်သူတစ်ဦးက ပြောကြားသည်။

စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနက တောင်သူများ စပါးပျိုးအခက်အခဲများနှင့် အလုပ်သမားရှားပါးမှု ပြဿနာများကို ဖြေရှင်းဆောင်ရွက်နိုင်ရန် တိုက်ရိုက်မျိုးစေ့ချစနစ်နှင့် လိုအပ်သော နည်းပညာများကိုလည်း ကူညီ ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေး ဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။

စိုးလင်းနိုင် (IPRD)

ပရူဆိုမြို့နယ်တွင် စာဖတ်ရိုက်နှိပ်ဖြင့်တင်ရေး စာဖတ်ပိုင်းနှင့် အာဟာရအကြောင်းသိကောင်းစရာ စာစိစာကုံးပြိုင်ပွဲ ဆုချီးမြှင့်

ပရူဆို၊ ဩဂုတ် ၁၆

ကျေးလက်နေပြည်သူများနှင့် အခြေခံပညာကျောင်းများမှ ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများ အသိပညာဗဟုသုတတိုးပွားလာစေရန်၊ ပညာရေးကို အထောက်အကူပြု၍ စာဖတ်ရိုက်နှိပ်ဖြင့် တင်စေရန် ရည်ရွယ်၍ ကယားပြည်နယ် လျှိုင်ကော်ခရိုင် ပရူဆိုမြို့နယ် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနမှ မြို့နယ်အမျိုးသမီးရေးရာအဖွဲ့၊ မြို့နယ်မိခင်နှင့် ကလေးစောင့်

ရှောက်ရေးအသင်းနှင့် ပညာရေးဌာနတို့ ပူးပေါင်း၍ စာဖတ်ရိုက်နှိပ်ဖြင့်တင်ရေး စာဖတ်ပိုင်း၊ အာဟာရအကြောင်း သိကောင်းစရာ ဟောပြောပွဲနှင့် ဆုချီးမြှင့်ခြင်းကို ဩဂုတ် ၁၃ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက မြို့နယ်ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနရုံး၌ ကျင်းပခဲ့သည်။

ရှေးဦးစွာ မြို့နယ်အမျိုးသမီးရေးရာအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်နှင်းနှင်းလွင်က ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများအား အာဟာရအကြောင်း သိ

ကောင်းစရာများကို ဆွေးနွေးဟောပြောပြီး ကျောင်းကျန်းမာရေးသိတင်းပတ် အထက်တန်းဆင့် 'အာဟာရပြည့်လျှင် ရောဂါဝင် ပျော်ရွှင် ကျန်းမာ စိတ်ချမ်းသာ' ခေါင်းစဉ်ဖြင့် စာစိစာကုံးပြိုင်ပွဲဆုရ ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများနှင့် အလယ်တန်းဆင့် 'အာဟာရပြည့်ဝစားပါမှ ကျန်းမာပျော်ရွှင် ပညာသင်' ခေါင်းစဉ်ဖြင့် စာစိစာကုံးပြိုင်ပွဲဆုရ ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများအား မြို့နယ်အမျိုးသမီးရေးရာအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌနှင့်

မိခင်နှင့်ကလေးစောင့်ရှောက်ရေးအသင်း ကော်မတီဝင်များ၊ ပညာရေးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ မြို့နယ်ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများက ဆုများချီးမြှင့်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဆက်လက်၍ ခင်းကျင်းပြသထားသော သုတရသစာအုပ်စာစောင်များကို ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများက လေ့လာဖတ်ရှုခဲ့ကြကြောင်း မြို့နယ် မြို့/ဆက်

ရွှေဖရုံစိုက်တောင်သူများ ဝင်ငွေတိုးလျက်ရှိ

လယ်စေ၊ ဩဂုတ် ၁၆

နေပြည်တော် ကောင်စီနယ်မြေ ဒက္ခိဏခရိုင် လယ်စေမြို့နယ်အတွင်း ရှိ စိုက်ပျိုးရေး တောင်သူများအနေဖြင့် ရာသီပေါ်သီးနှံများလည်း စိုက်ပျိုးလျက်ရှိရာ ကူသပိတ်ကျေးရွာအုပ်စု ကြက်သွန်ခင်းကျေးရွာ တောင်သူများအနေဖြင့် ရာသီပေါ်သီးနှံ ရွှေဖရုံသီးများ ခူးဆွတ်ရောင်းချလျက်ရှိသောကြောင့် ဝင်ငွေတိုးလျက်ရှိသည်။

ကြက်သွန်ခင်းကျေးရွာအနေဖြင့် ရွှေဖရုံသီးစိုက်တောင်သူ ၂၅ ဦးခန့် ရှိပြီး ဧက ၅၀ ခန့် စိုက်ပျိုးလျက်ရှိကြောင်း၊ ရွှေဖရုံသီးများကို တန်ခူးလဆန်းပိုင်းတွင် မျိုးစေ့စိုက်ပျိုးကြပြီး ဝါဆို၊ ဝါခေါင်လတို့တွင် ခူးဆွတ်ရကြောင်း၊ ရာသီဥတုပေါ်မူတည်၍ အထွက်နှုန်း ကောင်းမွန်မှုရှိကြောင်း သိရသည်။

ရွှေဖရုံသီး စိုက်ခင်းများကိုအညွန့်ဆင်းချိန်နှင့် အသီးချိန်များတွင် သွင်းအားစု ပက်ဖျန်းပေးကာ ရေလောင်းစိုက်ပျိုးလျက်ရှိပြီး တစ်ဧကလျှင် ပျမ်းမျှရွှေဖရုံသီးအလုံးရေ ၈၀၀ ခန့် ထွက်ရှိကြောင်း၊ ဈေးကွက်ဝင် ရွှေဖရုံသီးများအား မိတ္ထီလာဈေးကွက်သို့ တင်ပို့ရောင်းချပြီး ရွှေဖရုံသီး အကြီး၊ အသေးပေါ်မူတည်၍ ဈေးကောင်းရရှိသောကြောင့် ရွှေဖရုံသီးစိုက်တောင်သူများ ဝင်ငွေတိုးလျက်ရှိကြောင်း ကြက်သွန်ခင်း ကျေးရွာနေ တောင်သူဦးစိုးလွင်က ပြောသည်။

ကျော်စွာ (လယ်စေ)

မိုးသည်းထန်စွာရွာသွန်းခြင်းကြောင့်ပျက်စီးသွားသည့်ကျေးရွာတွင်းလမ်းအား ပြည်သူများစုပေါင်းပြုပြင်



တောင်တွင်းကြီး၊ ဩဂုတ် ၁၆

တောင်တွင်းကြီးမြို့နယ်တွင် ဇူလိုင်လနှင့် ဩဂုတ်လအတွင်းက မိုးများအဆက်မပြတ် ရွာသွန်းခဲ့ခြင်းကြောင့် တရပ်ကောအုပ်စု၊ သမန်းကုန်းကျေးရွာမှ အရှည် ပေ ၁၀၀၀ ရှိ ရွာတွင်းလမ်းမကြီးမှာပျက်စီးသွားသဖြင့် ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများ၊ ဒေသခံပြည်သူများ၏ကျန်းမာရေး၊ စီးပွားရေး၊ ပညာရေး၊ လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးအခက်အခဲများ ကြုံတွေ့နေရသဖြင့် ရွာဦးကျောင်း ဆရာတော်၊ အုပ်စုအုပ်ချုပ်ရေးမှူးတို့ ဦးဆောင်၍ ဩဂုတ် ၁၅ ရက် နံနက် ၉ နာရီခွဲက အဆိုပါလမ်းကောင်းမွန်ရေး စုပေါင်းဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသည်။

ယင်းသို့ လမ်းကောင်းမွန်ရေးဆောင်ရွက်ရာတွင် အလှူ ရှင် ဦးပဲလေး-ဒေါ်စုစုလှိုင် (တောင်တွင်းကြီးမြို့) မိသားစုက ငွေကျပ် ၁၆၀၀၀၊ ဦးအောင်ထွေးက မသိင်္ဂီကျော်(ရန်ကုန်) မိသားစုက ငွေကျပ် ၃၀၀၀၊ ကျေးရွာပြည်သူများထည့်ဝင်ငွေကျပ် ၂၈၇၁၅၀ ဖြင့် ကျောက်စရစ်ခဲများ၊ သံများဝယ်ယူကာပျက်စီးသွားသည့်နေရာများအား အုပ်စုအုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးမြင့်ကိုကိုနှင့် ရွာသူ ရွာသားများက ကျောက်စရစ်ခဲနှင့် သံအိတ်များချကာ လမ်းကောင်းမွန်ရေး စုပေါင်းပြုပြင်ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

၅၈၀

# မြို့နယ်နာရေးကူညီမှုအသင်းနှင့်လွတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်၊ ဌာနဆိုင်ရာများ၊ မြို့မိမြို့ဖများ၊ ပရဟိတအဖွဲ့များတွေ့ဆုံ

၁၈ ဩဂုတ် ၁၆ ရန်ကုန်တောင်ပိုင်းခရိုင် ဒလမြို့နယ် သီရိဇေယျ နော်ရထာခန်းမ၌ မြို့နယ်နာရေးကူညီမှုအသင်း နှင့် လွတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ဌာနဆိုင်ရာ များ၊ မြို့မိမြို့ဖများ၊ ပရဟိတအဖွဲ့များ တွေ့ဆုံပွဲ ကို ဩဂုတ် ၁၄ ရက် နံနက် ၈ နာရီက ပြု လုပ်ခဲ့သည်။

အခမ်းအနားတွင် မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးရဲဝင်းက အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားခဲ့ပြီး ပြည်သူ့လွတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဒေါက်တာ စိန်မြအေးက နှုတ်ခွန်းဆက်အမှာစကား ပြော ကြားသည်။ တိုင်းဒေသကြီး အမှတ်(၁) လွတ် တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးထွန်းရင်နှင့် တိုင်းဒေသကြီး အမှတ်(၂) လွတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် ဦးထွေးတင်တို့က အသီးသီး နှုတ်ခွန်းဆက်စကား ပြောကြားခဲ့သည်။

ယင်းနောက် ဒလမြို့နယ် နာရေးကူညီမှု အသင်းဥက္ကဋ္ဌ ဦးမြင့်သိန်းက နာရေးကူညီမှု အသင်းကြီးဖြစ်ပေါ်လာပုံနှင့် အသင်းလုပ်ငန်း

အခြေအနေများ၊ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ်များအား ရှင်း လင်းပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မြို့နယ်နာရေးကူညီမှုအသင်း ခုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးကျော်မြင့်ဦးက လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ချက် အစီရင်ခံစာနှင့် ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ်များအား တင်ပြ ခဲ့သည်။ ဘဏ္ဍာရေးမှူး ဦးအေးမောင်က အသင်း ဘဏ္ဍာရေးအခြေအနေများအား ရှင်းလင်းခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။

ယင်းနောက် တက်ရောက်လာကြသော ဧည့် သည်များက မြို့နယ်နာရေးကူညီမှုအသင်းသို့ အကြံပြုဆွေးနွေးခြင်းများကို ပြုလုပ်ခဲ့ရာ မြို့နယ် သတင်းစာဆရာများအသင်းဥက္ကဋ္ဌ ဦးထွန်းလှ က မြို့နယ်နာရေးကူညီမှုအသင်းကြီးအနေဖြင့် တွေ့ဆုံပွဲတွင် ယခုလို တက်ရောက်လာသော လွတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ဌာနဆိုင်ရာများ၊ မြို့မိမြို့ဖများ၊ ပရဟိတအဖွဲ့များအား ကျေးဇူး တင်ရှိကြောင်း၊ ရပ်ကွက်အားလုံးမှာရှိတဲ့နာရေး ကူညီမှုအသင်းများမှလည်း မြို့နယ်နာရေးကူညီ မှုအသင်းကြီးနှင့် ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်

ပါက ပိုမိုအောင်မြင်နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ခုလို တွေ့ဆုံပွဲမျိုးကို ခြောက်လ တစ်ကြိမ် ကျင်းပနိုင် ရေးကို ပြုလုပ်စေလိုကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။

ယင်းနောက် မြို့နယ်နာရေးကူညီမှုအသင်း ဥက္ကဋ္ဌ ဦးမြင့်သိန်းက ကျေးဇူးတင်စကားပြော ကြားခဲ့သည်။

အဆိုပါ ဒလမြို့နယ်နာရေးကူညီမှုအသင်း ကြီးကို ၂၀၀၃ ခုနှစ်က စတင်တည်ထောင်ခဲ့ပြီး ၂၀၁၃ ခုနှစ် ဩဂုတ် ၂၇ ရက်က တရားဝင် အသိအမှတ်ပြုမှတ်ပုံတင်ရရှိခဲ့သည်။ အသင်း ဝင်၆၂ ဦးဖြင့် ဒလမြို့နယ်အတွင်းရှိ ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာများတွင် ပရဟိတစိတ်ဖြင့် နာရေးကိစ္စ များအား အခမဲ့ကူညီဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိ ကြောင်း၊ မည်သူမဆို နာရေးကိစ္စအရေးပေါ် လိုအပ်ပါက ဆက်သွယ်နိုင်သည့် ဖုန်းနံပါတ် ၀၉၅၀၈၆၄၉၄ မှတစ်ဆင့် မြို့နယ်နာရေးကူညီမှု အသင်း ဥက္ကဋ္ဌ ဦးထွန်းဝင်းထံသို့ ဆက်သွယ် နိုင်ကြောင်းသိရသည်။

နိုင်လင်းကျော်(မြန်/ဆက်)



## ရွှေဘို၊ ကသာခရိုင်ချင်းဆက်လမ်းထီးချိုင့်အပိုင်းပြုပြင်နေမှု မြို့နယ်တာဝန်ရှိသူများသွားရောက်ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

ထီးချိုင့် ဩဂုတ် ၁၆ စစ်ကိုင်း၊ ရွှေဘို၊ မြစ်ကြီးနား ခရိုင်ချင်း ဆက်လမ်းတွင် စစ်ကိုင်းတိုင်းအတွင်း ၂၂၂ မိုင်ပါဝင်ပြီး ထီးချိုင့်မြို့နယ်အတွင်း ဘောင်း တော်ကျမှ မဲဟင်းအထိ ၃၇ မိုင် ၇ ဖာလုံ၊ ဘောင်းတော်ကျမှ ထီးချိုင့်ထိ ၂၃ မိုင် ၃ ဖာလုံ၊ ထီးချိုင့်မှ မဲဟင်းထိ ၃၃ မိုင် ၄ ဖာလုံ၊ ထီးချိုင့်မြို့တွင်း ၁ မိုင်ပါဝင်ကြောင်း သိရ သည်။

ထီးချိုင့်မြို့နယ် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေး မှူး ဦးလင်းနိုင်၊ ဒု မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေး မှူး ဦးကိုကိုမောင်၊ ဒုရဲမှူး စိုးအောင်၊ ကျေး လက်ဦးစီးမှူး ဦးဦလ်မင်း၊ လ-ဝ-က ဦးစီး ဦးမောင်မောင်ဦးတို့သည် ဩဂုတ် ၁၃ ရက်က ထီးချိုင့်မြို့နယ်အတွင်း လမ်းအပိုင်း ပြုပြင်နေမှုကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး လိုအပ် သည့်များ မှာကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ မြို့နယ် (မြန်/ဆက်)



## ရေးမြို့နယ်ဟံဂံကျေးရွာရှိနေအိမ်များ တောင်ကျရေများဝင်ရောက်

ရေး ဩဂုတ် ၁၆ ဩဂုတ် ၁၄ ရက်တွင် မိုးရေချိန် ၅ ဒသမ ၃၉ လက်မရွာသွန်းခဲ့သဖြင့် ရေးမြို့နယ် ဟံဂံကျေး ရွာတွင် တောင်ကျရေများစီးဆင်းလာမှုကြောင့် ရွာလယ်လမ်းမ၌ မွန်းလွဲ ၂ နာရီ ၅ မိနစ်တွင် အလျား ၂ ဖာလုံခန့် ရေအမြင့် ၃ ပေခန့် ရေဖုံး လွှမ်းမိုး ဖြစ်ပွားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ တောင်ကျရေများသည် မွန်းလွဲ ၂ နာရီ ၁၅ မိနစ်မှစတင်၍ တဖြည်းဖြည်းပြန်လည် ကျဆင်းလာခဲ့ရာ ညနေ ၄ နာရီ ၅ မိနစ်တွင်

ရေအမြင့် တစ်ပေခွဲခန့်အထိ ပြန်လည်ကျ ဆင်းသွားခဲ့သည်။ ရေးမြို့နယ် ဟံဂံကျေးရွာ ရွာလယ်လမ်းမအတွင်း တောင်ကျရေများ ဝင်ရောက်စီးဆင်းမှု အခြေအနေအား သက်ဆိုင် ရာတာဝန်ရှိသူများက စောင့်ကြည့်လျက်ရှိပြီး လို အပ်လာပါက ကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရန် အသင့်အနေအထားဖြင့် စီစဉ် ဆောင်ရွက်ထားရှိသည်။ ဩဂုတ် ၁၅ ရက် နံနက် ၁၁ နာရီအထိ ရေအမြင့်ပေမှာ ၁ ပေခွဲခန့်သာ ရှိသေးကြောင်း သိရသည်။ ဖွင့်ထွင့် (ရေး)

## ကွမ်းစားသုံးခြင်းနှင့်စည်းကမ်းမဲ့ကွမ်းတံတွေးထွေးမှုများ ကျဆင်းပပျောက်ရေးပညာပေးဆွေးနွေး

ကျောက်ကြီး ဩဂုတ် ၁၆ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ကျောက်ကြီးမြို့နယ် စည်ပင် သာယာရေးအဖွဲ့မှ ဦးဆောင်၍ ကွမ်းစားသုံး ခြင်းနှင့် စည်းကမ်းမဲ့ ကွမ်းတံတွေးထွေးမှု ကျ ဆင်းပပျောက်ရေးအသိပညာပေး ဆွေးနွေး ပွဲကို ဩဂုတ် ၁၀ ရက်က မြို့နယ် အထွေထွေ အုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပခဲ့သည်။ ယင်းပညာပေးဆွေးနွေးပွဲတွင် ဒုတိယ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးအေးလှိုင်က အဖွင့် အမှာစကားပြောကြားပြီး မြို့နယ်ဆရာဝန် ဒေါက်တာမိုးကျော်သူက ကွမ်းစားခြင်း၏ ဆိုး

ကျိုးများနှင့် ဖြစ်တတ်သောရောဂါများ အကြောင်းကိုလည်းကောင်း၊ မြို့နယ်စည်ပင် သာယာရေးအဖွဲ့အမှုဆောင်အရာရှိ ဦးဟန်ရှိန် က ကွမ်းတံတွေးများ စည်းကမ်းမဲ့ထွေးခြင်း ကြောင့် မြို့သန့်ရှင်းသာယာလှပမှုကို ထိခိုက် နိုင်ကြောင်း ဟောပြောဆွေးနွေးခဲ့သည်။ အခမ်းအနားသို့ ဌာနဆိုင်ရာများ၊ ရပ်ကွက် ဥက္ကဋ္ဌများ၊ ရပ်မိရပ်ဖများ၊ ကွမ်းယာဆိုင်ပိုင်ရှင် များ၊ ကွမ်းစားသုံးသူများနှင့် ပြည်သူအင်အား ၁၅၀ ခန့် တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။ မြို့နယ်မြန်/ဆက်

## မြိတ်မြို့၌(၅၂)နှစ်မြောက် ရဲတပ်ဖွဲ့နေ့ကိုဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့်ပြည်သူ့အကျိုးပြုလုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်

မြိတ် ဩဂုတ် ၁၆ အောက်တိုဘာ ၁ ရက်နေ့တွင် ကျရောက် မည့် (၅၂)နှစ်မြောက် မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ နေ့ကို ကြိုဆိုဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် ဩဂုတ် ၁၄ ရက် နံနက် ၈ နာရီက တနင်္သာရီတိုင်း ဒေသကြီး မြိတ်ခရိုင် မြိတ်မြို့နယ် ကျောက်ဖျာ ကျေးရွာအုပ်စု အခွင်းကျေးရွာရှိ တနင်္သာရီ တိုင်းဒေသကြီး ရဲတပ်ဖွဲ့မှူးရုံးအဟောင်း နေရာတွင် ခုတင် ၁၀၀ ဆုံ မူးယစ်ဆေး ဖြတ်ဆေးရုံအဖြစ် ပြောင်းလဲဖွင့်လှစ်မည့် နေရာအား မြိတ်ခရိုင်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူးရုံးမှ တပ်ဖွဲ့ ဝင်များက ချဲ့နွယ်နှင့် အမှိုက်များအား စုပေါင်း ရှင်းလင်းဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်းကြ သိရ သည်။ အဆိုပါစုပေါင်းသန့်ရှင်းရေး ပြုလုပ်ရာ

တွင် မြိတ်ခရိုင်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူးရုံးမှ ဒုတိယရဲမှူး ဒေါ်ဌေးဌေးဝင်း ဦးစီးတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ မြိတ် မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှ ခေတ္တမြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ရဲမှူး ဘဝင်း ဦးစီးတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ မြိတ်မြို့ ရဲတပ်ဖွဲ့မှ စခန်းမှူး ဒုရဲမှူးဝင်းဇော်ဦး ဦးစီး တပ်ဖွဲ့ဝင်များ စုစုပေါင်း ၆၀ ဖြင့် ခုတင် ၁၀၀ ဆုံ မူးယစ်ဆေးဖြတ်ဆေးရုံအဖြစ် ယာယီပြောင်းလဲဖွင့်လှစ်မည့် မူးယစ်ဆေး ဖြတ်ဆေးရုံပတ်ဝန်းကျင်ရှိ ချဲ့နွယ်များနှင့် အမှိုက်များရှင်းလင်းခြင်း၊ ရေမြောင်းများ တူးဖော်ခြင်း၊ အဆောက်အအုံအတွင်း၊ အပြင် သန့်ရှင်းရေးပြုလုပ်ခြင်းများ ဆောင် ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါနေရာသည် လွန်ခဲ့သော ၁၀ နှစ် ကျော်ခန့်က တိုင်းဒေသကြီး ရဲတပ်ဖွဲ့မှူးရုံး

အဖြစ် တည်ရှိခဲ့ပြီး ယခုအခါ တနင်္သာရီတိုင်း ဒေသကြီးရဲစိုက်ရာ ထားဝယ်မြို့သို့ ပြောင်း ရွှေ့သွားခဲ့သောကြောင့် ယင်းအဆောက် အအုံသည် အသုံးမပြုဘဲ ချဲ့နွယ်ပိတ်ပေါင်း များဖြင့်ရှိခဲ့ရာမှ ယခုအခါ မြိတ်ခရိုင်အတွင်း ရှိ မြို့နယ် ကျေးရွာများရှိ မူးယစ်ဆေးဖြတ် မည့် လူကြီး၊ လူငယ်များအား မူးယစ်ဆေး ဖြတ်ရန်အတွက် မြိတ်ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး တွင် နေရာအခက် အခဲရှိနေသောကြောင့် အဆိုပါအဆောက်အအုံအား ခုတင် ၁၀၀ ဆုံမူးယစ်ဆေးဖြတ် ဆေးရုံအဖြစ်သို့ ယာယီအသစ်ပြောင်းလဲ ဖွင့်လှစ်သွားမည် ဖြစ်ကြောင်း ခရိုင်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူးရုံး တာဝန်ရှိ သူများထံမှ သိရသည်။ မြေးဦး (မြိတ်)



မကွေးတိုင်းဒေသကြီး သရက်ခရိုင် အောင်လံမြို့နယ်တွင် စရာဝတီမြစ်ရေဝင် ရောက်မှုကြောင့် ပျက်စီးဆုံးရှုံးရသော ရေနစ်မြုပ်လယ်မြေများ အမြန် ဆုံးဖြတ်လည်ဖိုက်ပျိုးနိုင်ရေးအတွက် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ဩဂုတ် ၁၄ ရက် နံနက် ၁၁ နာရီက မြို့နယ်ဖိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှ ဦးစီးဌာန မြို့နယ် အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးကျော်နိုင်ထွန်း၊ မြို့နယ်ဖိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန မြို့နယ် ဦးစီးမှူး ဦးဌေးမောင်နှင့် ဖိုက်ကြပ်အဖွဲ့ဝင်များသည် ဖိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန မှ စက်အား၊ လူအား၊ မျိုးစေ့ပိုးမွှားအားတို့ဖြင့် ဆောင်ရွက်နေမှု အခြေ အနေများကို ကွင်းဆင်း၍ ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းနှင့်စာတတ်ပုံ- သိန်းလွင်(မြန်ဆက်)

## ပင်လည်ဘူးမြို့နယ်တွင်ကျေးရွာမြေငှားဂရန် ဒုတိယအကြိမ်ထပ်မံပေးအပ်

ပင်လည်ဘူး ဩဂုတ် ၁၆ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကသာခရိုင် ပင်လည်ဘူးမြို့နယ် မြို့နယ် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေး ဦးစီးဌာနမှ ကျေးလက်နေ ပြည်သူ များ၏ နေထိုင်မှုအခက်အခဲများကို စီးပွားဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး မိမိနေထိုင်သောမြေနေရာများ ပိုင်ဆိုင်မှုအခိုင်အမာရရှိစေရန် အတွက် ဒုတိယအကြိမ်မြောက် မြေငှားဂရန် ပေးအပ်ပွဲ အခမ်းအနားကို ဩဂုတ် ၁၄ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက ပင်လည်ဘူးမြို့နယ် မိချောင်းအင်းကျေးရွာ ဘုန်းတော်ကြီး ကျောင်းဓမ္မာရုံ၌ ပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ အခမ်းအနားတွင် မြို့နယ်စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးဝင်းမြင့်က အမှာစကားပြောကြားပြီး မြို့နယ်လယ်ယာမြေ စီမံခန့်ခွဲရေးနှင့် စာရင်းအင်းဦးစီးဌာန ဦးစီးမှူး ဦးခင်ဇော်က ကျေးရွာမြေငှားဂရန်ထုတ်ပေးခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ ရှင်း လင်းပြောကြားခဲ့သည်။ ယင်းနောက် အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာကြသော သက်ဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများက မြေငှားဂရန် လျှောက်ထား သော အိမ်ခြေ ၂၇၂ ခုတို့ကို မြေငှားဂရန်များပေးအပ်ခဲ့သည်။ “အခုလို ရက် ၁၀၀ စီမံချက်ဖြင့် ကျွန်တော်တို့ကျေးရွာ ကို မြေငှားဂရန်ထုတ်ပေးလို မိမိနေထိုင်သောမြေမှာ မြေငှား ဂရန်အခိုင်အမာရရှိပြီဖြစ်သည်အတွက် အထူးပင်ဝမ်းသာပီတိ ဖြစ်မိပါတယ်” ဟု မြေငှားဂရန်ရရှိသော ကျေးရွာပြည်သူ တစ်ဦးက ပြောသည်။ အခမ်းအနားသို့ မြို့နယ်စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ၊ တိုင်း ဒေသကြီးလွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များ၊ မြို့နယ်ဌာန ဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများ၊ မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေး ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ၊ မြို့နယ်မြို့မမြို့ဖများ၊ ကျေးရွာဒေသခံပြည်သူများ တက်ရောက် ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ မျိုးလွင် (ပင်လည်ဘူး)



ပြည်တွင်းရေးရာ

# ကန်ကြီးထောင့် ပဒေါင်းပိုင်းလမ်းတာမြေသားများ နိမ့်ကျမှု အချိန်မီပြုပြင်ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့



ကန်ကြီးထောင့် ဩဂုတ် ၁၆

ပုသိမ်ခရိုင် ကန်ကြီးထောင့်မြို့နယ် အမှတ်(၁)ရပ်ကွက်ရှိ ပဒေါင်းပိုင်းလမ်းတာသည် ဒါးကမြစ်ရေတိုးလာမှုကြောင့် ဩဂုတ် ၁၃ ရက် နံနက်ပိုင်းက တာအမြင့် ၁၂ ပေ၊ အရှည် ပေ ၄၀ ခန့်ရှိ တာဘေးမြေသားများ တစ်ပေခွဲခန့်နိမ့်ကျ သွားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါနေရာသို့ မြို့နယ်ရဲမှူးနှင့် ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ မြို့နယ်မီးသတ်ဦးစီးမှူးနှင့် မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ ဒေသခံပြည်သူများ စုစုပေါင်းအင်အား ၁၀၇ ဦးတို့ဖြင့် ဝါးကတုတ်ရိုက်ခြင်း၊ ဝန်ရိုက်ခြင်း၊ ယိုင်များတာ၍ သဲအိတ်များချခြင်း၊ တာဖို့ခြင်းတို့ဖြင့် အချိန်မီကာကွယ်ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

## ဓာတ်အားလိုင်းနှင့်မလွတ်သောသစ်ပင်ကိုင်းများရှင်းလင်း



ရန်ကုန် ဩဂုတ် ၁၆

ရန်ကုန်အရှေ့ပိုင်းခရိုင် ဒဂုံမြို့သစ်တောင်ပိုင်းမြို့နယ် လျှပ်စစ်နှင့်စွမ်းအင် ဝန်ကြီးဌာန လျှပ်စစ်ဓာတ်အားပေးရေးကော်ပိုရေးရှင်း MGLS. Co.,Ltd. က ဩဂုတ် ၁၃ ရက်တွင် မိုးရာသီအတွင်း ပြည်သူများ လျှပ်စစ်အန္တရာယ်ကင်းစေရေးရည်ရွယ်ပြီး ဒဂုံမြို့သစ်တောင်ပိုင်းမြို့နယ် ရောဂါကင်းစင်ရေးဌာနနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

# အကြိမ် ၇၀ မြောက် အိန္ဒိယသမ္မတနိုင်ငံလွတ်လပ်ရေးနေ့အထိမ်းအမှတ် အိန္ဒိယ-မြန်မာချစ်ကြည်ရေး ပန်းချီလက်တွေ့ရေးဆွဲပွဲ ကျင်းပ

မန္တလေး ဩဂုတ် ၁၆

မန္တလေးမြို့ရုံးစိုက် အိန္ဒိယသမ္မတနိုင်ငံကောင်စစ် ဝန်ချုပ်ရုံးမှကြီးမှူး၍ အကြိမ် ၇၀ မြောက် အိန္ဒိယ သမ္မတနိုင်ငံလွတ်လပ်ရေးနေ့အထိမ်းအမှတ် အိန္ဒိယ-မြန်မာချစ်ကြည်ရေး ပန်းချီလက်တွေ့ရေးဆွဲပွဲ အခမ်းအနားကို ဩဂုတ် ၁၄ ရက် နံနက် ၉ နာရီက မန္တလေးမြို့ ချမ်းမြသာစည်မြို့နယ် ၇၃ လမ်းနှင့် ၄၄ လမ်းထောင့်ရှိ မြန်မာ့သတင်းအချက်အလက်နှင့်နည်းပညာတက္ကသိုလ်(မန္တလေး)ခန်းမ၌ ကျင်းပခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဝန်ချုပ် ဒေါက်တာနာဒါကူးမားလ်က အိန္ဒိယ-မြန်မာ ချစ်ကြည်ရေးပန်းချီလက်တွေ့ရေးဆွဲပွဲကျင်းပရခြင်းရည်ရွယ်ချက်ကို ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး ပန်းချီရေးဆွဲပွဲကို ဖွင့်လှစ်ပေးခဲ့သည်။

ယင်းနောက် မန္တလေးမြို့ရှိ ရေဆေးပန်းချီဆရာကြီး ၃၃ ဦးတို့က အိန္ဒိယ-မြန်မာ ချစ်ကြည်ရေး သရုပ်ဖော်ပန်းချီကားများ ရေးဆွဲခဲ့ကြောင်း သိရသည်။



## မိုင်းဖြတ်မြို့နယ် ဆိုက်ခေါင်ကျေးရွာတွင် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်း အထောက်အကူပြု စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးသင်တန်းဖွင့်လှစ်

မိုင်းဖြတ် ဩဂုတ် ၁၆

ရှမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း) တာချီလိတ်ခရိုင် မိုင်းဖြတ်မြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနက ကျေးလက်နေပြည်သူများ၏ စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေး လုပ်ငန်းများ စနစ်တကျဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် လူမှုစီးပွား ဘဝဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန် ရည်ရွယ်၍ အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းအထောက်အကူပြု စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးသင်တန်းဖွင့်ပွဲကို ဩဂုတ် ၁၄ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက တောညှုကျေးရွာအုပ်စု ဆိုက်ခေါင်ကျေးရွာ အ.မ.က စာသင်ကျောင်း၌ ပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဆိုက်ခေါင်ကျေးရွာအုပ်စုအတွင်းရှိ ဆိုက်ခေါင်ကျေးရွာ၊ ဆွပ်ပန်းကျေးရွာ၊ တာလကျေးရွာ၊ ငှက်ပျောတောကျေးရွာ စသည့်ကျေးရွာများမှ သင်တန်းသား၊ သင်တန်းသူ ၄၀ တက်ရောက်ပြီး သင်တန်းကို ဩဂုတ် ၁၄ ရက်မှ စက်တင်ဘာ ၅ ရက်ထိ မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှ ဓာတ်မြေဩဇာနှင့် သဘာဝမြေဩဇာပေါင်းစပ်၍ စနစ်တကျထည့်သွင်းအသုံးပြုနည်း၊ သဘာဝမြေဩဇာ ပြုလုပ်သုံးစွဲနည်း၊ သီးနှံအလိုက် သိပ္ပံနည်းကျစိုက်ပျိုးရေးနည်းစနစ်များ၊ ပိုးမွှားရောဂါကြိုတင်ကာကွယ်ရေးနှင့် ပိုးသတ်ဆေးများကို စနစ်တကျကိုင်တွယ်အသုံးပြုနည်းများကိုလည်းကောင်း၊ မြို့နယ်မွေးမြူရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာနမှ တိရစ္ဆာန်များကို စနစ်တကျမွေးမြူရေးစနစ်များ၊ တိရစ္ဆာန်များတွင်ဖြစ်ပွားတတ်သည့် ကူးစက်ရောဂါကာကွယ်ထိန်းချုပ်နည်းစနစ်နှင့် ကုသနည်းစနစ်များကိုလည်းကောင်း၊ စာတွေ့၊ လက်တွေ့ပြုလုပ်ခြင်းတို့ဖြင့် သင်ကြားပို့ချကြောင်း သိရသည်။

မြို့နယ်(မြန်/ဆက်)

## စစ်ဘေးရှောင် ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများအား ထောက်ပံ့ရေးပစ္စည်းများ ပေးအပ်လှူဒါန်း

ကျောက်မဲ ဩဂုတ် ၁၆

ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း) ကျောက်မဲမြို့ အေးမေတ္တာ ကျောင်းတိုက်၌နေထိုင်၍ ပညာသင်ကြားနေသော စစ်ဘေးရှောင် ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများအား မြန်မာနိုင်ငံ မိခင်နှင့် ကလေးစောင့်ရှောက်ရေးအသင်း (IPPS SPRINT Project) မှပေးပို့သော ထောက်ပံ့ပစ္စည်းနှင့် ကျောက်မဲခရိုင်နှင့် မြို့နယ်မိခင်နှင့်ကလေးစောင့်ရှောက်ရေးအဖွဲ့မှ စားသောက်စရိတ်ထောက်ပံ့ပစ္စည်းများကို ဩဂုတ် ၁၄ ရက် နံနက် ၁၁ နာရီက ထောက်ပံ့လှူဒါန်းခဲ့သည်။

ကျောင်းသူ ၁၉ ဦးအတွက် မြန်မာနိုင်ငံ မိခင်နှင့်ကလေးစောင့်ရှောက်ရေးအသင်းမှ ပေးပို့လှူဒါန်းသော Hygiene Kit For Man & Women (Kit) အိတ် ၁၉ အိတ်နှင့် ကျောက်မဲခရိုင်နှင့် မြို့နယ်မိခင်နှင့်ကလေးစောင့်ရှောက်ရေးအသင်းမှ စားသောက်စရိတ် ထောက်ပံ့ငွေကျပ် ၅၅၀၀၀ တို့အား ကျောက်မဲခရိုင် မိခင်နှင့်ကလေးစောင့်ရှောက်ရေးကြီးကြပ်မှုအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်ညိုညိုလွင်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များက အေးမေတ္တာကျောင်းတိုက် ဆရာတော်ထံ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းခဲ့သည်။

ကျောက်မဲမြို့နယ် တော့ဆန်၊ ညောင်မောင်းကျေးရွာတို့မှ စစ်ဘေးရှောင်ကာ အေးမေတ္တာကျောင်းတိုက်တွင် တည်းခိုနေထိုင်၍ ပညာသင်ကြားနေသော ကျောင်းသား၊

ဆက်လက်ပြီး အဆိုပါအဖွဲ့သည် ကျား(၅)ကောင်ဆေးတိုက်ရှိ ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများအတွက် ဗလာစာအုပ် ၄၂ ဒါဇင်နှင့် ဘောပင်အချောင်း ၂၀၀ တို့ကို ထောက်ပံ့ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ကျောက်မဲခရိုင်(မြန်/ဆက်)

ရှမ်း(မြန်/ဆက်)







20th Anniversary  
Celebration

Come Celebrate  
With Us!

18<sup>th</sup> ~ 24<sup>th</sup> August, 2016



20 Anniversary ~ 20% off

**MONDE VOIZ**

-Creamy Butter  
-Strawberry  
-Chocolate  
400g



Ks.-1,450/ each  
**1,150**

**MASITA**

Seaweed Snack  
48g



Ks.-1,900/ each  
**1,500**

**MA MA**

Instant Noodle  
55g/60g



Buy 5  
Get 20% off

**SIN PHYU TAW**

Chicken Egg  
10's



Ks.-1,500  
**1,200**

**100 PLUS**

Edge Non-Carbonated  
Tonic Drink  
300ml/500ml



20%  
Off

**COOK**

Soybean Oil  
1.9 Lit



Ks.-3,700/ each  
**2,950**

**HERBALLINES**

Shampoo/Shower  
1000ml



20%  
Off

**REXONA**

Roll On  
50ml



Ks.-2,050/ each  
**1,650**

**GALANZ**

Romance Hand & Body  
Cream 200g



Ks.-5,500/ each  
**4,400**

**BAYGON**

Insect Killer Spray  
600ml



Ks.-3,500/ each  
**2,800**

**MERRIES**

Baby Diaper Pants  
(M/L/XL)



Ks.-29,550/ each  
**23,600**

**FARFALLA**

Electric Kettle  
FEK-1221S  
1800 - 2200 Watt



Ks.-22,000  
**17,500**

**HITACHI**

Vacuum Cleaner  
CV-950Y  
2000 Watt  
Made in Japan



Ks.-167,000  
**133,600**

**TULIP**

Bed Sheet  
5' x 6.5 FT (Fitted)



Ks.-20,300/ each  
**17,200**

**THAI DRAGON FRUIT**



Ks.-315/-100g  
**252**

**ORION**

Fresh Pie 12's  
300g



Buy 2  
Get 1  
**2,800Ks.**

**WEI CHUAN**

Vegetables Seasoning Powder  
500g



Buy 1  
Get 5  
**5,750Ks.**

**DANISA**

Traditional Butter Cookies  
454g



Buy 1  
Get 1  
**5,300Ks.**

**SUNDAY**

3 in 1 Instant Coffeemix  
30's 900g



Buy 1  
Get 1  
**2,950Ks.**

**PEPSI**

1.25Ltr



Buy 2  
**1,200Ks.**

**WE ACCEPT TELEPHONE ORDER**

email: enquiry@city.com.mm

Hot line: 01-253022

Prices may change without prior notice. While Stocks Last!  
All items limited to 6pcs per customer.

**DELIVERY ORDER CONTACT**

Phone : (+95) 01- 253022

Email : bm-aungsan@city.com.mm

Orders before 1 pm will be delivered within the same day  
Orders received after 1 pm will be delivered  
the next day (within the afternoon)



www.citymart.com.mm citymart\_supermarket

@citymartmm

www.facebook.com/  
CityMartSupermarketMyanmar





ကြေးမုံ

**First Myanmar Investment Co., Ltd.**  
A Public Company Listed on the Yangon Stock Exchange  
Company Registration No. 159/92-93 | YSX Code 00001

**အမြတ်ဝေစုစတင်ထုတ်ပေးမည့်နေ့ကြေညာခြင်း**

First Myanmar Investment Co., Ltd. (FMI) ၏ (၂၄)ကြိမ်မြောက်နှစ်ပတ်လည်အထွေထွေအစည်းအဝေးတွင် ကြေညာခဲ့သည့်အတိုင်း အစုရှယ်ယာရှင်များအတွက် ၂၀၁၅-၂၀၁၆ အမြတ်ဝေစုများကို အောက်ပါအတိုင်း ထုတ်ပေးသွားမည် ဖြစ်ပါသည်။

**အမြတ်ဝေစုများ ထုတ်ပေးရာတွင် -**

- \* **Securities Account ဖွင့်လှစ်ထားသည့် အစုရှယ်ယာရှင်များ -**  
FMI ကုမ္ပဏီအနေဖြင့် အမြတ်ဝေစုများကို ၃၀-၈-၂၀၁၆ ရက်နေ့တွင် KBZSC, MSEC, AYTrust Securities, CB Securities နှင့် KTZRH Securities ကုမ္ပဏီများသို့ ထည့်သွင်းပေးမည် ဖြစ်ပါသည်။ ယင်းကုမ္ပဏီအနက် မိမိတို့ Securities Account ဖွင့်လှစ်ထားသည့် Securities ကုမ္ပဏီနှင့် ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်ကြရပါမည်။
- \* **Securities Account ဖွင့်လှစ်မထားရသေးသည့် အစုရှယ်ယာရှင်များ -**  
FMI ကုမ္ပဏီ ရန်ကုန်ရုံးချုပ်နှင့် မန္တလေးရုံးခွဲတို့တွင် ၃၀-၈-၂၀၁၆ ရက်နေ့မှစတင်၍ ရုံးဖွင့်ရက်များတွင် နံနက် (၉:၀၀)နာရီမှ မွန်းလွဲ (၂:၀၀)နာရီအတွင်း ထုတ်ပေးသွားပါမည်။

အမှုဆောင်ဒါရိုက်တာအဖွဲ့  
FMI Co., Ltd.

First Myanmar Investment Co., Ltd.  
ရန်ကုန်ရုံးချုပ် - FMI Centre ၊ အမှတ်-၃၈၀၊ ၁၀-ဆမ်း၊ ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းလမ်း၊ ဝန်းဘတ်တန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။  
ဖုန်း-၂၄၀၃၆၃၊ ၂၄၀၃၇၃ ၊ Web: fmi.com.mm ၊ Email: fmi@spa-mm.com  
မန္တလေးရုံးခွဲ - အမှတ် (၃၀၃)၊ ၇၆-လမ်း (၃၃x၂၄ လမ်းကြား)၊ မောရဂိုဝါရပ်၊ ချမ်းအေးသာစံမြို့နယ်၊  
မန္တလေးမြို့။ ဖုန်း - ၀၂ ၆၀၅၆၀ ၊ Email: fmi-mdy@spa-mm.com

**ဖခင်အမည်မှန်**  
အထက(၈)လှိုင်သာယာကျောင်း  
မှ ဒသမတန်း(D)မှ စနန်းလင်း၊ အဋ္ဌ  
မတန်း(G)မှ မောင်သီဟထွန်း၊  
အမက(၂၀) လှိုင်သာယာကျောင်း  
စတုတ္ထတန်းမှ မအိအိသူတို့၏ဖခင်  
အမည်မှန်မှာ ဦးနေလင်းထက်(၇/  
ဥလပ(နိုင်)၂၀၆၇၄၇ဖြစ်ပါသည်။

**ATH Engineering Group**  
အောင်သီဟ  
AIR-CON SERVICES

လူကြီးမင်တို့၏ နေအိမ်ဆိုင်ခန်း၊  
စက်ရုံအလုပ်ရုံများတွင်ရှိသော  
အဲယားကွန်း၊ ရေခဲသေတ္တာအဝတ်  
လျှော်စက်များကိုပြင်ဆင်ခြင်း၊  
ဆေးကြောခြင်းလုပ်ငန်းများကိုအထူး  
အာမခံပြုထုတ်ဆောင်ပေးနေပါသည်။  
၀၉-၇၀၉၆၅၀၁၀၉-၄၂၀၁၅၇၇၂၊  
၀၉-၇၀၉၀၉၃၅၃၁

**တက်နေဝန်း**  
အိမ်ပြောင်း/ အိမ်ရွှေ့လုပ်ငန်း  
(10'/14')Box ကားများဖြင့်  
လုပ်သားအပြီးအစီး  
ဝန်ဆောင်မှုပေးသည်။  
၀၉-၄၄၂၀၇၆၅၅၅  
၀၉-၄၀၀၄၄၈၆၉၅  
၀၉-၃၃၁၀၀၇၂၁

တစ်ရေးချစ်ခွင့်ပြုရန်နှင့်အောက်တွဲနေ့စပျစ်သီးလေးတွေချိုပါတယ်တီးလုံးများအပါအဝင်

**ပန်းလှီမွှေးပါစေ**  
FRAGRANT AS FLOWER

ဂီတမူများအကယ်ဒမီထရမ်းပက်ဝင်းဦး  
သူ၏ လက်သံသတိလုံးများ

ထွက်ပြု  
DISC AUDIO CD

ပြန်ဆိုရေး - ပြည်တော်ဦး  
အမှတ် (၁၂၉) အနောက်ဘက်တန်း၊ ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းရမ်းကုန်းမြို့၊  
ရမ်း - ၀၁ - ၂၄၀၉၆၆ (လှိုင်ခွဲ ၃၆၀)၊ ၀၉၇၃၂၄၇၉၂၅

**ကံ့ကော်စက်ဝန်း**  
နှင့် အိမ်မက်လွန်ကဗျာများ နိးထမှု

**အေအမ်တီ**

**“Study Double Majors at Kaplan Singapore to be ready for Global Competitive Market”**

**Universities**  
• Royal Holloway University  
• Northumbria University  
• University of Portsmouth  
• University of Bedfordshire  
• University of Essex

**Universities**  
• University College Dublin  
• Murdoch University

- ✓ Kaplan Scholarships များအတွက် ကြိုတင်ပြင်ဆင်ခြင်းဆိုင်ရာ သိကောင်းစရာများ၊
- ✓ Double Majors သင်ယူနိုင်မည့် အခွင့်အလမ်းများ၊
- ✓ (၂)နှစ်ခွဲဖြင့် ကမ္ဘာ့ထိပ်တန်းတက္ကသိုလ်မှ စီးပွားရေးဘွဲ့ ဒီဂရီ ရရှိနိုင်မည့်အခွင့်အရေး၊
- ✓ နိုင်ငံတကာကျောင်းမှ (Grade - 10) အောင်မြင်ထားသူများနှင့် မြန်မာ(၉)တန်း အောင်မြင်ထားသူများ သင်ယူတက်မြောက်နိုင်မည့် အခွင့်အလမ်း၊
- ✓ NCC, HND, ABE ကျောင်းသူ၊ ကျောင်းသားများအတွက် Exemption ရရှိနိုင်မှု၊

**SA STUDY ABROAD Information Centre** သင့်ပညာရေး အတွက် ယုံကြည် အားထားရာ  
(09) 5151 008, (09) 73 2424 04 f STUDYABROAD Information Centre

**ရောင်ခြည်သစ်**  
အိမ်ပြောင်း/ အိမ်ရွှေ့လုပ်ငန်း  
10', 14', 15' ကားများဖြင့်  
လုပ်သားအပြီးအစီး/ နယ်ထဲ  
ဝန်ဆောင်မှုပေးသည်။  
Ph: 09-450454771  
09-450454772  
09-450454773

**ခင်မြို့သစ်**  
အထူးထူး  
အိမ်ထောင်ပြုမှု  
ထောင်စိုင်း မြောက်ပိုင်း  
များရှိ မြေကွက်များကို  
ရေးကောင်း ပေးဝယ်သည်။  
09-6809893  
09-5120620

**ကြိုတင်လက်မှတ် ရောင်းပြု**

**ကော့စီ**  
ROMANTIC COMEDY MOVIE

လူပင်း ရတနာပိုင် တက္ကသိုလ်ဝင်ပွဲမှ

၁၉.၀.၂၀၁၆ နေ့မှစ၍

ရန်ကုန် - သမ္မတ၊ သွင်၊ မင်္ဂလာ (သိမ်ကြီးစောင်း)၊ မင်္ဂလာစံပြ (ဘုန်းကြီးလမ်း)၊ Top Royal (ဝါရပ်)၊ မင်္ဂလာဂမုန်းပွင့် (လှည်းတန်း-စံရိပ်ဗွယ်)၊ JCGV (Junction Square)၊ JCGV (Junction Mawtin)  
မန္တလေး - ဝင်းလှိုင်၊ မြို့၊ JCGV၊ နေပြည်တော် - JCGV၊ အောင်သပြေ၊ ရေယျာသိရီ၊ ပြည် - မင်္ဂလာတန်းသိရီ၊ တောင်ကြီး - ပြည်သူ့ဗန်းမော် - Star၊ ပြင်ဦးလွင်၊ Movie Planet ချယ်ရီလွင်၊ ရေနံရောင်း-ရတနာ၊ ပခုက္ကူ - သီဟ  
လားရှိုး - သီတာအေး၊ သိန်းတိုက်၊ အောင်သိရီ၊ မြဝတီ - သွန်းရွှေဝင်း၊ ထားဝယ် - အောင်မင်္ဂလာ၊ ဘားအံ - တက်နေဝင်း၊ ပုသိမ် - ရွှေပြည်တော်၊ မော်လမြိုင် - JCGV၊ မြိတ် - မင်္ဂလာ အဆင့်မြင့်ရုပ်ရှင်ရုံများတွင် တပြိုင်နက်ပြုပြု

ကြော်ငြာ

**“အိမ်ခြံမြေလုပ်ငန်း ဖွံ့ဖြိုးမှုသင်တန်း”**

- အိမ်ခြံမြေပိုင်ဆိုင်မှု စစ်ဆေးခြင်း၊ အရောင်းအဝယ်စာချုပ် လက်တွေ့ချုပ်ဆိုခြင်း။
- GP/SP/ နိုင်ငံခြား အကြောင်း သိတောင်းစရာ။
- အိမ်ခြံမြေ (ဘက်ဈေးဝေ၊ အာမခံထားခြင်း) ဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များ။
- အိမ်ခြံမြေ ဈေးကွက် ရွာစေ့မှုနှင့် စီမံခန့်ခွဲမှု။
- အိမ်ခြံမြေ လုပ်ငန်းရင်တိုက် သိသင့်သမျှ ဥပဒေ။

၂၇-၈-၂၀၁၆ မှ ၁၈-၉-၂၀၁၆ နံနက်(၉:၀၀-၁၂:၀၀)၊ (စနေ၊ တနင်္ဂနွေ)

---

**“အဆင့်မြင့် အိမ်ခြံမြေ အကျိုးဆောင်သင်တန်း”**

- အိမ်ခြံမြေနှင့် ပတ်သက်သည့် စာချုပ်အမျိုးမျိုး၊ (ရောင်း/ဝယ်/ငှား/စရိတ်/လွှဲပြောင်း/ပေးကမ်း/ကျွမ်းကျင်မှု)
- အိမ်ခြံမြေ အမည်ပြောင်းခြင်း၊ ဂရုသစ်ထုတ်ခြင်း၊ စည်ပင်ရုံးဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းစဉ်များ။
- ကန်ထရိုက်တိုက် ဆောက်လုပ်ခြင်းလုပ်ငန်းစဉ်များ၊ စာချုပ်များ။
- အိမ်ခြံမြေ အကျိုးဆောင်လုပ်ငန်းဆိုင်ရာ ဥပဒေများ၊ စီရင်ဆိုင်မှု၊ ဆုံးဖြတ်ချက်များ။
- အိမ်ခြံမြေ အကျိုးဆောင် ကုမ္ပဏီ၊ အရပ်စပ် ကုမ္ပဏီ တည်ထောင်ခြင်း၊ ဗဟုသုတများ။

၂၇-၈-၂၀၁၆ မှ ၁၈-၉-၂၀၁၆ ဝေ့နည်း(၁၀:၀၀-၄:၀၀)၊ (စနေ၊ တနင်္ဂနွေ)

---

**TIP TOP** အမှတ်(၁၃၃)၊ ဒုတိယထပ်၊ လမ်း ၃၀ (အလယ်)၊ ပန်းဆီတန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကင်း၊ ၀၁-၂၅၄၈၉၂၊ ၀၉ ၇၃၀ ၅၀၂ ၃၇၀၊ ၀၉ ၄၂၀ ၁၇၇ ၄၅၄

**အလှတွင် အယဉ်ဆင့် ပညာရေးမြှင့်တင် ဆုနှင့်သဘင်**

ရန်ကင်းမြို့၊ မင်္ဂလာဒုံမြို့နယ်၊ အခြေခံပညာကျောင်းများ၊ ကိုယ်ပိုင် ကျောင်းများနှင့် ဘာကကျောင်းများမှ ၂၀၁၅-၂၀၁၆ ပညာသင်နှစ်၏ ရန်ကင်းတိုင်း ဒေသကြီး ဘက်စုံထူးချွန်သူ(လူရည်ချွန်)များ၊ ၂၀၁၆ခုနှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲတွင် ထူးချွန်စွာအောင်မြင်ကြသော ဘာသာစုံဂုဏ်ထူးရှင်များနှင့် (၅)ဘာသာဂုဏ်ထူးရှင်များအား ဦးကျော်ဟန်မိသားစုက (IBC)ခန်းမ၌ ၁၆-၈-၂၀၁၅ ရက်တွင် စိုက်ထူထားသော ကျွဲသိန်း(၃၀၀)ပညာရေးပဒေသာပင်၏ အသီးအပွင့်မှ ဂုဏ်ပြုဆုများအဖြစ်ပေးမည်ဖြစ်ပါသည်။ သို့ဖြစ်ပါ၍ မင်္ဂလာဒုံမြို့နယ်အတွင်း နေထိုင်ကြသော အထက်ဖော်ပြပါ ထူးချွန်ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများသည် ဦးကျော်ဟန် ဇေယျာကိုယ်ပိုင်အထက်တန်းကျောင်း၊ မင်္ဂလာဒုံတွင် ထူးချွန် ကိုယ်ရေးပုံစံများကို ယနေ့မှစတင်လာရောက်ထုတ်ယူကြပြီးလျှင် ဖြည့်စွက်၍ ၃၀-၈-၂၀၁၆ရက် နောက်ဆုံးထား ပြန်လည်ပေးပို့ကြရန် အသိပေးအပ်ပါသည်။

ဆက်သွယ်ရန်ကျောင်းလိပ်စာ - အမှတ်(၃၄၊ ၃၅)၊ ဓူဝလမ်း၊ ၂(က)စံပြ ရပ်ကွက်၊ မင်္ဂလာဒုံ။  
ဖုန်း - ၀၉-၅၀၇၆၅၀၀၊ ၀၉-၄၂၀၂၆၀၀၀၂၊ ၀၉-၄၂၀၆၂၄၂၀

**ဆုနှင့်သဘင်အစီအစဉ်**

- နေ့ရက် - ၂၀၁၆ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၁၁ရက်(တနင်္ဂနွေနေ့)
- အချိန် - နံနက် ၉ နာရီမှ မွန်းတည့် ၁၂နာရီ
- နေရာ - MCCခန်းမ၊ မင်းဓမ္မလမ်း၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်။

**(၂၉)ကြိမ်မြောက် ဝါဆိုသင်္ကန်းဆက်ကပ်လှူဒါန်းပွဲနှင့် အစိုးရ ပါဠိပထမပြန် စာမေးပွဲအောင် စာအောင် သီလရှင်များအား ဂုဏ်ပြုပေးပွဲပွဲတော်ကြားခြင်း**

ရန်ကင်းအရှေ့ပိုင်းခရိုင်၊ သယ်န်းကျွန်းမြို့နယ်၊ ကျိက္ကစံသီလရှင် စာသင်တိုက်တွင် ဩဝါဒါစရိယဆရာတော်ကြီး (၉)ပါးအား ဝါဆိုသင်္ကန်းဆက်ကပ်လှူဒါန်း၍ အစိုးရဓမ္မစရိယဘွဲ့တံဆိပ်ရ သီလရှင်များ၊ ပါဠိပထမပြန်စာမေးပွဲအောင် သီလရှင်ဆရာလေးများအား ဂုဏ်ပြုပေးပွဲကို (၁၃၇၈ခုနှစ်၊ ဝါခေါင်လပြည့်ကျော် ၁၁ရက်) ၂၈-၈-၂၀၁၆ရက်(တနင်္ဂနွေနေ့) နံနက် ၈နာရီတွင် ပူဇော်ပွဲအခမ်းအနားဖွင့်ပြီး တရားတော်နာ ရေစက်သွန်းချပြီး စာအောင် သီလရှင်များဂုဏ်ပြုလှူဒါန်းခြင်း၊ ကျောင်းတိုက်ရှိ သီလရှင်အပါး(၁၀၀)အား ဝါဆိုသင်္ကန်း(ဝတ်စုံ) လှူဒါန်းခြင်း၊ ဆွမ်းဆက်ကပ်ခြင်း၊ ဧည့်သည်များအား ကျွေးမွေးဧည့်ခံခြင်းများပြုလုပ်မည်ဖြစ်ပါသောကြောင့် သာသနာ့ဒါယကာ-ဒါယိကာမများ ကြွရောက်ကြည့်ညှိကြပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။

**နာယကဆရာကြီး ခေါ်ဩဘာသီနှင့် သာသနာတော်ရီ အမျိုးသမီးအဖွဲ့ ကျိက္ကစံသီလရှင်စာသင်တိုက်**

**ကျောက်ဖြူမြို့နယ်အသင်း(ရန်ကင်း) ဒသမအကြိမ်မြောက် ဝါဆိုသင်္ကန်းဆက်ကပ်လှူဒါန်းပွဲ ဖိတ်ကြားခြင်း**

ကျောက်ဖြူမြို့နယ်အသင်း(ရန်ကင်း)၏ ဒသမအကြိမ်မြောက် ဝါဆိုသင်္ကန်းဆက်ကပ်လှူဒါန်းပွဲကို ၂၀၁၆ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လ ၂၈ရက်(၁၃၇၈ခုနှစ်၊ ဝါခေါင်လပြည့်ကျော် ၁၀ရက်) (တနင်္ဂနွေနေ့) နံနက် ၉ နာရီတွင် ရန်ကင်းမြို့၊ တာမွေမြို့နယ်၊ နတ်ချောင်းရပ်ကွက်၊ ဓမ္မသုခ/ ဓမ္မဒါနလမ်း၊ မေတ္တာမွန်အိမ်ရာဝင်းရှိ ဓမ္မသုခပရိယတ္တိစာသင်တိုက်၌ ကျင်းပပြုလုပ်မည်ဖြစ်ပါ၍ ကျောက်ဖြူမြို့နယ်အသင်း၊ အသင်းသားများနှင့် ကျောက်ဖြူမြို့နယ်သူ/သားများ ဖိတ်စာရသည်ဖြစ်စေ၊ မရသည်ဖြစ်စေ ကြွရောက်ကူညီလှူဒါန်း ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။

သင်္ကန်း၊ အလှူငွေထည့်ဝင်လိုပါက ဦးခင်အေး(ဥက္ကဋ္ဌ) ၀၉-၅၂၀၇၈၈၊ ဦးဘသိန်းရင်(အတွင်းရေးမှူး) ၀၉-၇၉၀၆၃၁၃၈၄ နှင့် ခေါ်ခင်ခင်ဖြူ (ဘဏ္ဍာရေးမှူး) ၀၉-၄၂၀၂၂၁၁၅ တို့ထံ ဆက်သွယ်လှူဒါန်းနိုင်ပါသည်။

**အမှုဆောင်အဖွဲ့**

**RLB Co, Ltd**  
ကုမ္ပဏီရုံးစည်းတည်ဆောက်မှုဆိုင်ရာ ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်း  
ph:09-420086047, 09-263915129, 09-254210636

မိုက်ခရိုလမ်း/လမ်းအား/Fully Auto  
**ဓမ္မဒါနခရိုင် အလှူခံရန်**  
ခေတ်မီမြေအုတ်ရိုက်စက် ရပြီ  
**09 4200 35882**  
**09 4200 35884**

**Fashion SAKURA FASHION (TOKYO) Draping & FASHION DRAWING**

26-8-2016 ~ 30-8-2016  
9:30 AM TO 5:00 PM  
"Yangon International Hotel" အလုံလမ်း။

JAPAN နိုင်ငံ၊ တိုကျိုမြို့မှ ဝါရင့်ကျွမ်းကျင်ဆရာ/ဆရာမကြီး Ms.Shimotori Hiroko (Tokyo Bunka Fukuso Gakuen) နှင့် Mr. Takano Yoshifumi မှ နိုင်ငံတကာအဆင့်မီ ဂျပန်နည်းဖြင့် Dress Pattern ထုတ်နည်း၊ ချုပ်နည်းနှင့် ဒီဇိုင်းဆွဲနည်း အမျိုးမျိုး (အခြေခံ+အဆင့်မြင့်) လေ့ကျင့်သင်ကြား ပေးပါမည်ဖြစ်ကြောင်း ဖက်ရှင်ဒီဇိုင်းပညာရှင်များအတွက် အထူးဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။

**သင်ကြားပေးမည့်ဘာသာရပ်များ**

- Origami Technique ကိုအသုံးပြု၍အင်္ကျီDraping & Pattern ထုတ်ခြင်း (Pattern Magic)
- ခါး၇၀မှ၉၀cm ခြေကတ်Draping & Grading
- Design ခြေအခြေခံစဉ်းစားပုံ၊ စဉ်းစားနည်း၊ တီထွင်နည်း
- Fashion Drawing & Colour
- 2016 ခေတ်အစားဆုံးအရောင်ပီတီစနှင့် Design အမျိုးမျိုး

သင်တန်းပြီးဆုံးပါက Certificate ကို အခမ်းအနားဖြင့် ပေးအပ်ပါမည်။

250,000-Ks

ဆက်သွယ်ရန်ပိုမို  
ပမာဏ: + 09-774741620 (ရုံးခန်းရန်) **သင်တန်းသားအစည်းများအတွက် 10% Discount ပါရှိပါသည်။**  
ပထမ: + ၆၅ (B/3)၊ ဝါယာလက်(၁)လမ်း၊ ကမ္ဘာအေးဘုရားလမ်း၊ ဖရမ်းကုန်းမြို့နယ်။ 09-250624331, 09-960333269, 09-31538223  
ပမာဏ + ဧရာဝတီစတိုး၊ သံဖြူရုံ၊ ဗိုလ်ချုပ်ဈေး။ 09-5020928  
ချွန်းလုံအလှပြင်သင်တန်းကျောင်း + အမှတ်(၇)၊ ဖော်တင်လမ်း၊ လမ်းပတော်။ 09-785340746

**Sakura Hospital**

**မည်သည့်ထိခိုက်ဒဏ်ရာ နှင့် အရေးပေါ်ကုသမှု မဆို ဆာကူရာဆေးရုံ မှ ၂၄ နာရီ ဝန်ဆောင်မှုပေးနေပါပြီ။**

Hot Line: 01-512 668, 09-264 668 038

**Australia နိုင်ငံတွင် Diploma of Travel & Tourism ကို တက်ရောက်လိုပါသလား ?**

**မည်သူတွေတက်ရောက်နိုင်သလဲ**

- ဘွဲ့ရနှင့် Travel & Tourism လုပ်ငန်းခွင်ဝင်နေသူများ
- ဘွဲ့ရပြီး Travel & Tourism ကို အသက်မွေးဝမ်းကြောင်းအဖြစ်ရွေးချယ်ထားသူများ

**ဝင်ခွင့်လိုအပ်ချက်**

- ဘွဲ့ တစ်ခုခု ရရှိထားသူဖြစ်ရမည်။
- IELTS 5.5

**ကျွန်တို့ပေးနိုင် နှင့် အချိန်**

- ကျပ်သိန်း (၁၅၀ ) ဝန်းကျင် (ကျောင်းလခ၊ နေထိုင်စရိတ်)
- ( ၁ ) နှစ်

www.facebook.com/MTEC

Myanmar Telesis 01 - 527 168 09 - 452 777 507

**Number One Directory in Myanmar**  
**ဘာပဲလို့လို့**

The **YANGON DIRECTORY**

Mobile App Website

**ရန်ကင်းလမ်းညွှန် ရဲ့ DIGITAL လောကဆိုင်ရာ ဝင်ရောက်လိုက်ပါ။**

www.yangondirectory.com | SALES DIRECT LINE : 09-448001662







## Aldersgate College ( Philippines )

မှ ပေးအပ်ချီးမြှင့်မည့်

# MBA

### (Master of Business Administration)




**Aldersgate College (Philippines) မှ Master of Business Administration (MBA-6th Batch)**  
 သင်တန်းကို ( ၂၁ - ၉ - ၂၀၁၆ ) ရက်နေ့တွင် ဖွင့်လှစ်မည်ဖြစ်ပါသည်။  
 အဆိုပါသင်တန်းကို ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပမှ ဝါရင့်ပါမောက္ခကြီးများ၊ စီးပွားရေးစီမံခန့်ခွဲမှုလက်တွေ့အတွေ့အကြုံရှိ ဝါရင့်ပညာရှင်များ မှ လုပ်ငန်းအတွေ့အကြုံ၊ Case များနှင့်အတူ သင်ကြားပို့ချပေးမည်ဖြစ်ပါသည်။

သင်တန်းဖွင့်မည့်ရက် - ၂၁. ၉. ၂၀၁၆ ( ဗုဒ္ဓဟူးနေ့ )  
 သင်တန်းကာလ - ( ၁၈ ) လ  
 သင်တန်းချိန် - ညနေ (၅:၀၀) နာရီမှ ည (၈:၀၀) နာရီအထိ (ဗုဒ္ဓဟူး၊ ကြာသပတေး၊ သောကြာနေ့) မနက် (၉:၃၀) နာရီမှ ညနေ (၄:၀၀) နာရီအထိ (စနေနေ့)

**\*\* လူဦးရေကန့်သတ်ထားပါသဖြင့် သင်တန်းလျှောက်လွှာများကို ယနေ့မှစတင်ပြီး ဖော်ပြပါလိပ်စာအတိုင်း လျှောက်လွှာများကို ဝယ်ယူလျှောက်ထားနိုင်ပါသည်။ \*\***

ပထမဆုံး အပ်နှံသူ ၁၀ ဦး အား ၁၀% discount ပေးသွားမည်။



**CSIS**  
Center for Strategic and International Studies

No. (27), 6 1/2 Mile, Pyay Road, Hlaing Township, Yangon, Myanmar. ၂၅၃ ၈၆၈ ၂၂၃၊ ၂၅၃ ၈၆၈ ၂၂၄ သို့ ဆက်သွယ်လိုက်ပါ။

Lecturers....

- Prof. Dr. Nay Zin Latt
- Dr. Yusra Anas
- Asst. Prof. U Khin Maung Wynn
- Asst. Prof. U Aye Kyaw
- Adjunct Prof. Dr. Kyaw Nyein Aye
- Dr. Myint San
- Dr. Myo Nyein Aye
- Dr. Zarni Maw Win
- Asso Prof. Daw Thida Myint
- U Sit Maung
- Daw Tin Moe Wai
- Daw Thin Thin Oo
- Daw Moe Zar Zar Myint
- U Thit Sar
- U Aye Kyaw (LL.B)
- Daw Khin Moe Thi

**RUBY** တားစီးလုံးဝားသည်  
 519100  
 09-51-77212, 535100  
 ဧည့်သည်များအတွက် (၄၅၊ ၄၆၊ ၂၄၊ ၁၈၊ ၁၄၊ ၁၀၊ ၉၊ ၈၊ ၇၊ ၆၊ ၅၊ ၄၊ ၃၊ ၂၊ ၁) Saloon, Van တားစီးလုံးဝား၊ လေ့လာရေးအတွက် အခမဲ့၊ လေ့လာရေးအတွက် အခမဲ့၊ လေ့လာရေးအတွက် အခမဲ့ (သင်တန်းခွင့်ရရှိသူများအတွက်)

**ယမင်းသ**  
 စရီးစင်အမျိုးမျိုးနှင့်  
 ဗြိတိန်၊ ဗြိတိန်၊ လေ့လာရေး  
 ကားမျိုးစုံရှိပါသည်။  
 ယာဉ်ပိုင်ရှင်များအတွက် အခမဲ့၊ လေ့လာရေးအတွက် အခမဲ့၊ လေ့လာရေးအတွက် အခမဲ့  
 09 5174914, 09 5136421

**GW** 0973226006  
 0973133528  
 0973077569  
 အိမ်ပြောင်းအိမ်ရွှေ့  
 ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်း  
 ကားများနှင့် လုပ်သားအပါ  
 ဝန်ဆောင်မှုပေးသည်။ နယ်  
 အိမ်ပြောင်း ကားငှားနိုင်သည်။  
 အမှတ်(၆၃)၊ ငြိမ်းတော်မူလမ်း၊  
 09401505559 စစ်ဆေးရန်။



## NELC

Don't Worry, Just Speak!

# Preschool

သင်တန်းကျန်းကျောင်းခွဲ  
 စက်တင်ဘာလ တွင် ဖွင့်မည်  
 မြောက်ဥက္ကလာပကျောင်းခွဲ  
 အောက်တိုဘာလ တွင် ဖွင့်မည်။

အမှတ်-၃၊ ပေါ်ဆန်းမြို့နယ်၊ သင်တန်းကျန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကင်း၊ ဖုန်း-09 960603700 / 09 960603800  
 အမှတ်-၁၁၅၊ သီတာလမ်း၊ ၂-ရပ်ကွက်၊ မြောက်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ ရန်ကင်း၊ ဖုန်း-09 960604700  
 ဗိုလ်အောင်ကျော်-01 256516~7 စမ်းချောင်း-01 501947/09 8612639 မရမ်းကုန်း- 09 73065345  
 မန္တလေး-09 91023900 ပြင်ဦးလွင်-09 400306019 လားရှိုး-082 26611 တာချီလိတ်-084 52572



## NAY LIN AUNG

FINANCE & ACCOUNTANCY ACADEMY

# LCCI (UK)

For April 2017 Exam

## Level I, II & III

ရန်ကင်းမြို့တွင် ဖွင့်မည်။

အမှတ် - (၁၀, 3A - 6 B) ဦးထွန်းလင်းခြံလမ်း (Giordano ဆိုင်အနီး)၊ လှည်းတန်း၊ ကမာရွတ်မြို့နယ်။  
 ဖုန်း - ၀၁ - ၅၀၄၃၃၇၊ ၀၁ ၅၁၂၉၀၀၊ ၀၉ ၄၅၀၀ ၂၂၆၄၆၊ ၀၉ ၇၈ ၂၅၁၅၃၀၆၊ ၀၉ ၇၈ ၂၅၁၅၃၀၇  
 တာမေ့ကျောင်း - ၀၁-၅၅၆၄၂၅၊ ၀၉ ၃၀၁၆၇၂၂၊ ၀၉ ၉၇၃၄၉၀၃၀

**Edu Study Guide**  
 (Int'l School & မူကြိုမှ အထက်တန်းအထိ)  
 Teaching & Guide  
 Edu မှ သင်ကြားမှုတွင် ကျင့်သုံးအတွက် ကြိုဆိုသော  
 ဆရာ/ဆရာမများက အိမ်တွင် ရာရောက် အထူးအားပေး၍ သင်ကြားပေးနေပါသည်။  
 09-5412613, 09-43118125, 09-43192684

ကမ္ဘာ့အဆင့်မီ အရည်အသွေးမြင့် **MGC**  
 (၈) ပေါက်အုတ်စက်ရုံ မှော်ဘီမြို့နယ်။  
 ၀၉-၃၀၀၈ ၁၁၁၁၊ ၀၉-၃၀၀၈ ၂၂၂၂  
 ၀၉-၃၀၀၈ ၃၃၃၃

**FAME Arthrotec®** ISO 9001 : 2015  
 Bio supplement for joint  
 အဆစ်အားပြည့်ဆေး  
 TMR 011382 (0615)  
 ၂/၂၀၁၅ တစ်ထပ် (အို) ၀၆၅၇

**FAME Osteomax®** ISO 9001 : 2015  
 Bone density enhancement  
 အရိုးသန်မာဆေး  
 TMR 011384 (0615)  
 ၂/၂၀၁၅ တစ်ထပ် (အို) ၀၆၅၇

အမြောက်အမြား အလင်းဆောင်၊ ပညာစေတီမှာ ရွှေလက်ဆောင်

ထူးချွန်အောင်မြင် ဂုဏ်ထူးပန်းဆိုင်ရန် လေ့လာ၊ လေ့ကျင့် ကျက်မှတ်ဖို့ တိကျပြည့်စုံသော မှတ်စုရှိရမည်။



## ရွှေလက်ဆောင်

Reg. 3123/2003

တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ ၂၀၀၂ မှ ၂၀၁၆ ထိ

# ဘာသာစုံပေးခွင့်ပေးထားမှုနှင့် စံပြုအဖြေများ

အကောင်းဆုံး လမ်းညွှန်မှတ်စု

တစ်ဘာသာချင်း၊ တစ်အုပ်ချင်း

ပညာရေးအတွက်ဆိုရင် စေတနာနှင့်ပညာပြည့်ဝသော ရွှေလက်ဆောင် ကိုသာ ရွေးချယ်လိုက်ပါ။

မြန်မာစာ  
 အင်္ဂလိပ်စာ  
 သင်္ချာ  
 ဓာတုဗေဒ  
 ရူပဗေဒ  
 ဇီဝဗေဒ  
 ဘောဂဗေဒ

ထွက်နေပြီ



## လက်ဆောင်သစ်

Reg. 3616/2010

တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ ၂၀၀၂ မှ ၂၀၁၆ ထိ

# ပေးခွင့်ပေးထားမှုနှင့် စံပြုအဖြေများ

ဘာသာစုံ တစ်ဘာသာချင်း၊ တစ်အုပ်ချင်း

ပညာရေးအတွက်ဆိုရင် စေတနာနှင့်ပညာပြည့်ဝသော လက်ဆောင်သစ် ကိုသာ ရွေးချယ်ပါ။

နယ်မြို့အသီးသီးရှိ စာအုပ်ဆိုင်များတွင် ဝယ်ယူရရှိနိုင်ပါသည်။

ကြော်ငြာ

**Aung's College** (Tu Tu - Su Su)  
 သစ်တောဦးစီးဌာန-ကျွမ်းကျင်အဆင့်(၄)/တောအုပ်ကြီး-၇၆နေရာ  
**နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန-အငယ်တန်းစာရေး**  
 UCSB ပြည်ထောင်စုရာထူးဝန်အဖွဲ့ (သင်တန်းများစတော့မည်)  
 ၁၀၆၊စဦးတန်းလမ်း၊လသာ။ ဖုန်း- 250727,09-5163884

**အရည်အချင်းပြည့် အတွေ့အကြုံရင့်ဆရာများ ဦးစီးသော**  
**မာန နိုင်ငံခြားရေး-အငယ်တန်းစာရေး**  
**အထူးသီးသန့် သင်တန်း စတော့မည်။**  
 ဘိုတီ(၇) လှည်းတန်း(၁)လမ်း၊ရန်ကင်း။ Ph:09786583429

**ကား မျိုးစုံ**  
 (Alphard/Crown/MarkII/ဆန်တော်/Hiace/ခပယောက်/၂၄/၆/၃၃/၄၅/၄၅ ခယောက်/၆) များကို ဝယ်ယူအသုံးပြုအတွက် ယာယီငွေရှာဖွေပေးရန် ယုံကြည်စိတ်ချရသော အဖွဲ့အစည်း အဖွဲ့အစည်းကို အသိပေးသည်။  
 Ph: 09795549249, 095418126

**ကျောင်းအလှူဒါန ပါဝင်လှူဒါန်းနိုင်**  
 ရန်ကင်းမြို့၊ လမ်းမတော်မြို့နယ်၊ သရက်တော ကျောင်းတိုက်၊ မောရုံ ကျောင်းပရိယတ္တိစာသင်တိုက်၌ စာချုပ် စာသင် သံသတော် အဖွဲ့ သူမြတ်များ သီတင်းသုံးရန်အတွက် ပေ(၇၀ x ၆၇)အကျယ်အဝန်းရှိ ကျောင်းဆောင်သစ် ဆောက်လုပ်နေပြီဖြစ်ပါ၍ ကျောင်းအလှူဒါန ပါဝင် လှူဒါန်း နိုင်ကြပါရန် မိမိတို့ အကျိုးပေးရန် နှိုးဆော်အပ်ပါသည်။

**တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းအောင်မြင်ပြီးသူများ၊ ဘွဲ့ကြို၊ ဘွဲ့ရနှင့် ရုံးဝန်ထမ်းများအတွက်**



**GETC™**  
 George English Training Centre  
 building a better future

▲ **Communicative English**  
 ▲ **General English** ▲ **FCE**

**Enroll Now for August Intake!**

မြန်မာ့ကုန်း	တာမေ	အင်းစိန်	မရမ်းကုန်း
01-537895, 09262963776	01-549590, 09254148006	09259822226/ 7	01-663960, 09259822220

၁။	ပြတင်းတံခါးတစ်ပေါက်	၁၀သိန်း
၂။	၁၀ ပေပတ်လည် တစ်ကွင်းကြွေပြား	၁၀သိန်း
၃။	အခန်းတံခါး	၂၀သိန်း
၄။	ရေချိုးခန်း	၃၀သိန်း
၅။	ကုန်တစ်ခန်း	၅၀သိန်း
၆။	အဝတ်တံခါးမုကြိုးတစ်စုံ	၇၀သိန်း
၇။	သံကုန်ကရစ်လေကားတစ်စုံ	၉၀သိန်း
၈။	သံယာနစ်ပေးနေတစ်ခန်း	၁၀၀သိန်း
၉။	ရေတိုင်ကီတစ်လုံး	၁၂၀သိန်း
၁၀။	သံယာလေးပေးနေတစ်ခန်း	၂၀၀သိန်း
၁၁။	မုခ်ဦး	၃၀၀သိန်း
၁၂။	ဘုရားခန်း	၅၀၀သိန်း
၁၃။	စာသင်ခန်းမဆောင်	၁၀၀၀သိန်း
၁၄။	ဆွမ်းစားဆောင်	၃၅၀၀သိန်း
၁၅။	ကျောင်းဆောင်တစ်ထပ်	၁၀၀၀၀သိန်း
၁၆။	တွန်ကရစ်တိုင်တစ်လုံး	၃၀သိန်း
၁၇။	စာချုပ်စာတမ်းများနေတစ်ခန်း	၂၅၀သိန်း
၁၈။	စာကြည့်တိုက် (စာကြည့်ခန်း)	၁၀၀၀သိန်း
၁၉။	သံယာတစ်ပေးနေရန်တစ်နေရာ	၅၀၀သိန်း

အလှူရင်များကမူညှိထိုးပေးပါမည်။  
 ကျောင်းဆောင်သစ်ဆောက်လုပ်နေကော်မတီ  
 မောရုံကျောင်းပရိယတ္တိစာသင်တိုက်  
 ဖုန်း-၀၁-၇၀၈၈၇၃၊ ၀၉-၈၆၃၀၇၁၆၊ ၀၉-၂၆၃၆၂၃၃၂  
 ဦးတေဇိန္ဒာ-ကမ္ဘောဇလက်၊ ဗဟိုရိပ်စည်လမ်းမတော်  
 (Account No. 061-301-06100921001)  
 မိုးမဘက်၊ ဘုန်းကြီးလမ်း၊ လမ်းမတော်  
 (Account No. 021-31-501798-9)ဘက်စာရင်းသိမ်းရာဘက်၌  
 ထည့်သွင်း၍လှူဒါန်းကောင်းဆက်သွယ်လှူဒါန်းနိုင်ပါသည်။

**SIM GLOBAL EDUCATION** simge.edu.sg

USA, UK နှင့် Australia နိုင်ငံများရှိ ထိပ်တန်းတက္ကသိုလ်များ၏ ဘွဲ့များကို

“**Singapore Institute of Management တွင် ရယူနိုင်မည့် အခွင့်အရေးများအကြောင်းဆွေးနွေးပွဲ**”

**MANDALAY**

Date : **20 Aug 2016**  
 Time : 12:00 pm - 2:00 pm  
 Venue : HOTEL MANDALAY, Sabai Phyu Ballroom

**YANGON**

Date : **21 Aug 2016**  
 Time : 2:00 pm - 4:00 pm  
 Venue : PARKROYAL HOTEL, Yadanar 1 Ballroom

**CRÖWN EDUCATION**  
 Award Winning Company

- ▶ Singapore Institute of Management (SIM) နှင့် ချိတ်ဆက်ထားသော US, UK နှင့် Australia ထိပ်တန်းတက္ကသိုလ်များအကြောင်း
- ▶ Singapore Institute of Management (SIM) တွင် တက်ရောက်ရယူနိုင်သော ဘွဲ့၊ ဘွဲ့လွန်ဘာသာရပ်များအကြောင်း
- ▶ တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းနှင့် iGCSE အောင်မြင်ထားသော ကျောင်းသားကျောင်းသူများအတွက် ဝင်ခွင့်လိုအပ်ချက်များ၊ HND အောင်မြင်ပြီးသူများအတွက် တိုက်ရိုက်ဝင်ခွင့်အခွင့်အရေးများ
- ▶ ၁၀၀% ပညာသင်ဆုအကြောင်းနှင့် ပညာသင်ဆုလျှောက်ထားခြင်းတွင် လိုအပ်သောအချက်အလက်များ စသည်အချက်များကို SIM မှ တာဝန်ရှိသူကိုယ်တိုင်ဆွေးနွေးပေးမည်ဖြစ်ပါသည်။

Su Myat Moe (Helen)  
 SIM GE Scholar  
 BSc (Business Administration)  
 University at Buffalo (SUNY), US.

**Call us : 01 527 838, 09 450 200 040, 09 730 40 688, 09 732 732 77**

အသုံးမလိုတော့သော  
 လေအေးပေးစက်များ  
 ဝယ်ယူလိုပါသည်။  
 09 253582510

**GLOBAL PHOENIX**  
 REAL ESTATE

ပြင်ဆင်ပြီး ကွန်ဒိုအခန်း၊  
 လုံးချင်းအိမ်များကို ငှားရမ်းလိုသော  
 နိုင်ငံခြားသားစည်သူများ  
 ရှိနေပါသည်။ Global Phoenix သို့  
 ဝင်ရောက်အကြံပေးပေးပါ။

**09 - 260 2600 29 / 59**

No. 153, 1st Fl, Anawrahta Road,  
 Corner of 47th St, Botahtaung Tsp.  
 globalphoenix.realestate@gmail.com

**သာလွန်ကျော်**  
 အပူပြိုသစ်တောင်စိုင်းမြောက်စိုင်း၊  
 အရှေ့ပိုင်း၊ သီရိလင်း၊ လေးမြို့နယ်ရှိ  
 မြေကွက်များ၊ ဈေးကောင်းပေး  
 ထပ်ပါသည်။  
**Ph:09-420780797**  
**09-254285314**

**အမှောင်ခွဲလား အလင်းဆောင်၊ ပညာခေတ်မှာ ရွှေလက်ဆောင်**

မေးခွန်းပုံစံ၊ မေးလေ့မေးထရှိသော မေးခွန်းများနှင့်  
 အမှတ်ပြည့်ရ ဖြေဆိုချက်များ

လေ့လာလေ့ကျင့်သူများသည် ထူးချွန်အောင်မြင်ကြ၏။

**ကျောင်းသားအများဆောင်**  
**ရွှေလက်ဆောင်**  
 Reg. 3123/2003

ပြည်နယ်နှင့်တိုင်းဒေသကြီးများတွင်မေးခဲ့သော  
**အငွေစာရင်း**  
 ၂၀၁၅/၂၀၁၆ (၂-နှစ်အတွက် ၃၄-စုံ)  
**မေးခွန်းပေါင်းအပြည့်အစုံနှင့်ခွဲပြေအဖြေများ**  
 တစ်ဘာသာ တစ်အုပ်

မြန်မာစာ  
 အင်္ဂလိပ်စာ  
 သင်္ချာ  
 ပထဝီဝင်  
 သမိုင်း  
 အတွေ့အကြုံ

**လက်ဆောင်သစ်**  
 Reg. 3616/2010

၂၀၁၅/၂၀၁၆  
 ပြည်နယ်နှင့်တိုင်းဒေသကြီးများတွင်မေးခဲ့သော  
**အငွေစာရင်း**  
**မေးခွန်းပေါင်းချုပ်**  
 (၂) နှစ်အတွက် တစ်ဘာသာမေးခွန်း (၃၄)စုံ၊  
 (၆)ဘာသာ အပြည့်အစုံ

လေ့လာဖို့  
 လေ့ကျင့်ဖို့  
 ထူးချွန်အောင်မြင်ဖို့

**ထွက်နေပြီ**

နယ်မြေအသီးသီးရှိ စာအုပ်ဆိုင်များတွင်ဝယ်ယူရရှိနိုင်ပါသည်။



oppo



# OPPO [F1s] Pre-Order

## Gift Box 🎁

1. OPPO x Barcelona Backpack



2. Selfie Stick Package



(9) ရက်အတွင်းသာ ရရှိနိုင်မည့်အခွင့်အရေး 17 Aug ~ 25 Aug 2016

အသိပေးကြေညာချက်

၁-၉-၂၀၁၆ ရက်နေ့မှစ၍ စက်မှုဇုန်ထုတ်ယာဉ်များ သက်တမ်းတိုးယာဉ်စစ်ဆေးရာတွင် ကနဦးခွင့်ပြုထားသည့် အတိုင်းသားခွင့်ပြုတော့မည်ဖြစ်ပါသည်။

Table with 6 columns: စဉ်, ယာဉ်အမှတ်, စဉ်, ယာဉ်အမှတ်, စဉ်, ယာဉ်အမှတ်. Lists vehicle numbers and their corresponding serial numbers.

ခရိုင်နယ်(ရန်ကင်းအရှေ့ပိုင်း) တောင်ပိုက် ကုန်းလမ်းပို့ဆောင်ရေးညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာန ဖုန်းနံ ၀၁-၅၉၀၀၁၇

အမြန်ငှားလိုသည် (Golden Land Agency) တောင်ငူလမ်း၊ ရန်ကင်း၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်အတွင်းရှိ KTV၊ car showroom ဖွင့်ရန် 11၄၀၀၃၄ အထောက်အပံ့ပါ သော မြေကွက် အမြန်ငှား လိုသည်။

တစ်ချက်တည်းကျင်းဝင် တပ်မတော်ဂေါက်ကွင်း (မင်္ဂလာဒုံ) တွင် ဦးအောင်ခိုင် ITESသည် ၃၀-၇-၂၀၁၆ရက်(စနေနေ့) နံနက် ၉:၀၀-၉:၃၀ နာရီအတွင်း

ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း အများသိစေရန် ရန်ကင်းမြို့၊ တောင်ငူလမ်း၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်(၆)၊ ကုန်းဘောင်(၁၃)လမ်း၊ မြေကွက်အမှတ်(၁၁၂)၊ ဒေါ်ခန်းစန်း(၁၂/၂၀၂)ကတ (နိုင်)၀၅၄၄၄၄၄၄ အမည်ပေါက် အကျယ်အဝန်းပေ(၄၀x၆၀)အနက်မှ ခြေရင်း

ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည် ရန်ကင်းမြို့၊ မင်္ဂလာဒုံမြို့နယ်၊ (၁/၁)ရပ်ကွက်၊ ပန်းခရေလမ်း၊ ခရေပင်ရိပ်မုန်အိမ်ရာ၊ တိုက် Row House အခန်းအမှတ်(R-5B)သည် အမည်ပေါက်

ဦးစိုးလွင်(ခ) ဦးမိုးလွင်(ခ)မကန(နိုင်)၀၉၀၁၂၂နှင့် အများသိစေရန်ကြေညာချက် ဒေါ်သန်းသန်းထွေး အမည်ပေါက်နေထိုင်လျက်ရှိသော တောင်ကြီး

သင့်သွေ့ပြင်အသက်ကယ်ပါ ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာ ဒဂုံမြို့နယ်၊ မြောက်ပိုင်းမြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်-၄၆၊ မြေကွက်အမှတ်-၂၆၁

ဒေါ်သန်းသန်းထွေး [၁၃/တကန(နိုင်)၂၀၇၃၉၉]၊ လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ ဦးအောင်စိုးထွန်း(ထီးခိုင်) ဒေါ်စိုးစိုးသိန်း(အထက်တန်းရှေ့နေ) (စဉ်-၀၉၂၅) LLB(Q), D.B.L (စဉ်-၄၁၅၀၂) LL.B, D.I.R တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေနှင့် ဥပဒေရေးရာအတိုင်ပင်ခံများ LINO MASTER LAW FIRM

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာ ဒဂုံမြို့နယ်၊ မြောက်ပိုင်းမြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်-၄၆၊ မြေကွက်အမှတ်-၂၆၁ မြေကွက်အမှတ်(၆၁) ဦးလှသိန်းလမ်း (၄၆)ရပ်ကွက်၊ ဒဂုံမြို့နယ်၊ ဦးခင်မောင် (AA-062254) အမည်ပေါက် ပါမစ်မြေအား အမည်ပေါက် ဦးခင်မောင်(ကွယ်လွန်)သည် နေထိုင်နေထိုင်ခဲ့သော ဒေါ်မောင်မြင့်(၁၂/သထက(နိုင်)၀၂၆၀၄၄၄) တရားဝင်တစ်ဦးတည်းသော ဇနီး

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း ဦးချစ်(ဥက္ကဋ္ဌ) အသက်(၈၁)နှစ် စီးပွားရေးတက္ကသိုလ် အုန်းတောဆောင် ကျောင်းသား ဟောင်း ဦးမြင့်စိုး-ဒေါ်ခင်မေသန်းတို့၏ ဖခင်ကြီးသည် ၁၁-၈-၂၀၁၆ရက်တွင် ကွယ်လွန်ကြောင်းသိရှိရပါ၍ မိသားစုနှင့် ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါကြောင်း။

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကောင်း၊ ဒါယကာကြီး ဦးဦးသာညွန့် အသက် (၈၁)နှစ် လက်ထောက်အထွေထွေမန်နေဂျာ(ငြိမ်း) မြန်မာ့ဆက်သွယ်ရေးလုပ်ငန်း(ရန်ကင်း) Myanmar Payment Solution Services Co.,Ltd (MPSS)၏ Managing Director ဦးထွန်းထွန်းနိုင်၏ ဖခင်ဖြစ်သူ ဦးဦးသာညွန့်သည် ၁၃-၈-၂၀၁၆ (စနေနေ့) နံနက် ၁၀ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်းသိရှိရပါသဖြင့် ကျန်ရစ်သူမိသားစုနှင့်ထပ်တူ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါကြောင်း။

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကောင်း၊ ဒါယကာကြီး ဦးဦးသာညွန့် အသက် (၈၁) နှစ် လက်ထောက်အထွေထွေမန်နေဂျာ(ငြိမ်း) မြန်မာ့ဆက်သွယ်ရေးလုပ်ငန်း(ရန်ကင်း) Myanmar Technologies And Investment Corporation Limited(MTI)၏ Board of Director(BOD) တစ်ဦးဖြစ်သူ ဦးထွန်းထွန်းနိုင်၏ ဖခင်ဖြစ်သူ ဦးဦးသာညွန့်သည် ၁၃-၈-၂၀၁၆ (စနေနေ့) နံနက် ၁၀ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်းသိရှိရပါသဖြင့် ကျန်ရစ်သူမိသားစုနှင့်ထပ်တူ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါကြောင်း။

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း ဒေါ်နု(ပျဉ်းမနား) အသက်(၈၀) ရန်ကင်းမြို့၊ (၁၅၃)လမ်း၊ အမှတ်(၂၈)နေ ဦးအေးလွင်၏ ချစ်လှစွာ သောဇနီး ဦးမင်းလွင် (နေနန်းသုခ ဆောက်လုပ်ရေးကုမ္ပဏီလီမိတက်)-ဒေါ်ခင်ခင်ညို၊ ဦးဝင်းလွင်-ဒေါ်စောဝင်းမြတ်၊ ဦးခင်မောင်သွင်-ဒေါ်ဖြူဖြူလွင်၊ ဦးဝင်းမြင့်-ဒေါ်ညိုညိုလွင်၊ ဦးအေးမင်း-ဒေါ်နီနီလွင်၊ ဦးခင်အောင်-ဒေါ်ဝါဝါ လွင် တို့၏ ချစ်လှစွာသောမေးသမိခင်သည် ၁၁-၈-၂၀၁၆ရက်တွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း ကြားသိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်ထပ်တူ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါကြောင်း။

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း ဒေါ်မြင့် အသက် (၇၆)နှစ် Myanmar Sinergy Co., Ltd. စီမံရေးရာဌာနမှ မအေးသန္တာထက်၏ မိခင်ဖြစ်သူ ဒေါ်မြင့်သည် ၁၁-၈-၂၀၁၆ ရက် နံနက် ၆:၀၅ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်းသိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့် ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါကြောင်း။

ဒေါ်သင်းမာဦး[၁၂/ပတ(နိုင်)၀၁၄၄၇၅(ဘ)ဦးချစ်မောင်နှင့် အများသိစေရန် အသိပေးခြင်း အဖဦးချစ်မောင်၏သမီး ဒေါ်သင်းမာဦးသည် အမှတ်(၆) ၄၅၃၊ ခေါင်းရင်းခန်း၊ အရှေ့မြင်းပြိုင်ကွင်းလမ်း၊ တာမွေကြီး(ခ)ရပ်ကွက်၊ တာမွေမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့တွင် ခင်ပွန်းဦးကျော်ရွှေ (CF-၁၀၀၂၀၉) ကိုဆောင်သူနှင့် လွန်ခဲ့သော (၁၅)နှစ်ကျော်မှစ၍ အတူပေါင်းသင်း နေထိုင်လျက်ရှိခဲ့၍ အိမ်ထောင်ရေးဖောက်ပြန်လျက် ဦးကျော်ရွှေအား အသိမပေးဘဲ မိမိဆန္ဒအလျောက် ၁၁-၈-၂၀၁၆ရက် ဦးကျော်ရွှေအား စွန့်လွှတ်ထွက်ခွာသွားခဲ့ပါသည်။

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ ကောင်း၊ ဒါယကာကြီး ဦးမောင်မောင်(ခ)ဦးဟုတ်စိန် အသက်(၅၈)နှစ် (ရွှေငါးမောင်မောင်ပင်လယ်စာပြန့်ချိရေး) ရန်ကင်းမြို့၊ လသာမြို့နယ်၊ (၁၈)လမ်း၊ အမှတ် (၁၂၁)၊ ဒုတိယထပ်နေ (ဦးတန်စိန်ဝမ်း-ဒေါ်ကြူလှိုင်)တို့၏ သားကြီး (ဒေါ်ယဉ်ယဉ်ကြည်)၏ ခင်ပွန်း၊ ကိုသိန်းကျော်-မအိမြတ်မွေး(ခ)မွေးမွေး(ခေတ္တ-USA)၊ ဒေါ်ရင်ရင်ကြူ(ခ) မပြုံးပြုံးတို့၏ချစ်လှစွာသောဖခင်၊ ဦးတန်စိန်ကြိုင်-ဒေါ်သန်းသန်းနု၊ ဦးခင်မောင်ချို၊ ဦးလူအေး-ဒေါ်ခင်သော်တာထွန်းတို့၏ အစ်ကိုကြီး၊ ကိုကျော်ဝင်းထိုက် (Vexxe Lifescience)၊ ဝိုင်ကြီးဇော်တီနိုးထိုက် (DSA-53)၊ မသိမ့်မိမ့်ဝင်း (Fourth Year Arche-WYTU)၊ မောင်ကောင်းမြတ်သူ၊ မခေတ်မြတ်သူ (၁၄-၈-၂၀၁၆ (တနင်္ဂနွေနေ့) နံနက် ၈:၀၈နာရီတွင် ပန်းလှိုင် Silom ဆေးရုံကြီး၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၁၈-၈-၂၀၁၆ (ကြာသပတေးနေ့) နံနက် ၁၁နာရီတွင် ရေဝေးဖူးကျွန်တရက်သုသာန်၌ ဝုသွင်းသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း အကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ (နေအိမ်မှတားများ နံနက် ၉နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း ရန်ကင်းမြို့၊ လသာမြို့နယ်၊ ဒသနိကပေဌာနမှ လက်ထောက်ကထိက ဒေါက်တာ ညီကျော်ဝင်းမိခင် ဒေါက်တာ ဒေါ်မြဝေညွန့်ကြားရေးမှူး(ငြိမ်း) ဆေးသိပ္ပံပညာဦးစီးဌာန၊ အသက်(၇၀)သည် ၁၁-၈-၂၀၁၆ရက်တွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း ကြားသိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့် ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါကြောင်း။

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း ဒေါ်တင်တင်ထွေး(ခ)ဒေါ်နော်ဗျူနီ အသက်(၇၃)နှစ် ဗိုလ်မှူးတင်ညို(ငြိမ်း)၏ ချစ်လှစွာသောဇနီး ဒေါ်တင်တင်ထွေးသည် ၁၂-၈-၂၀၁၆ (သောကြာနေ့) ည ၉:၃၀ နာရီတွင် ဗဟိုရုံစည်ဆေးရုံ၌ ခရစ်တော်၌ အိပ်ပျော်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့် ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါကြောင်း။

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း ဒုတိယဗိုလ်မှူးကြီးလှမြင့်(ငြိမ်း) အသက် (၆၇)နှစ် လက်ထောက်စက်ရုံမှူး(ဝါဒီ)ငြိမ်း ဒေါ်မြင့်မြင့်ချို (ဝါဒီ/ငြိမ်း)၏ ချစ်လှစွာသော ခင်ပွန်းဖြစ်သူ ဒုတိယဗိုလ်မှူးကြီးလှမြင့် (၆၇)နှစ်သည် ၁၃-၈-၂၀၁၆ရက်တွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်ထပ်တူ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါကြောင်း။

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း ကိုကျော်စွာ B.E (Electronics) ကိုကျော်စွာ လူ့ဘဝရဲ့ သက်လတ်ပိုင်းအစ လောကကြီးကို ခြေချစေချိန် ဘဝရဲ့ အနိမ့်အမြင့်တွေကို ကြုံတွေ့ခဲ့ကြရင်း လောကရဲ့ သဘောတွေကို လက်တွေ့ ရင်ဆိုင်ဖြတ်သန်းခဲ့ကြဖူးတယ်။ တို့တွေရဲ့ ကောင်းမှုကုသိုလ် အစုစုကို ကောင်းရာဘုံဘဝမှ ရရှိခံစားနိုင်အောင် ဆုတောင်းပေးပါတယ်။

အကျိုးတူ ပူးပေါင်းလုပ်ကိုင်ရန်ဖိတ်ခေါ်ခြင်း။ လက်ရှိလုပ်ကိုင်လည်ပတ်နေသော ခရီးသွားလုပ်ငန်းအား တိုးချဲ့လုပ်ကိုင်ရန်အတွက် အကျိုးတူပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်ရန်စိတ်ပါဝင်စားသူများအား လေးစားစွာဖိတ်ခေါ်အပ်ပါသည်။ ဆက်သွယ်ရန် | ၀၉- ၇၉၀ ၄၄၄ ၀၉၂

ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည် စရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး၊ ပုသိမ်ခရိုင်၊ ငပုတောမြို့နယ်၊ တိုင်းကြီးကျွန်းမြို့နယ်၌ ကျောက်ချောင်းကျေးရွာအုပ်စု၊ ခမောက်မော်ကျေးရွာကားလမ်းအား ဦးစိုးဝင်းအမှတ်(၃၉/၈) ဒေါ်မြင့်ကြည် အမည်ပေါက် မြေ(၁.၅၆၀)ဧက အဆက်ဆက်စာချုပ်ဖြင့် လက်ရောက်ပိုင်ဆိုင်သူ ဦးညွန့်ဝင်း[၁၄/ငပတ(နိုင်) ၀၀၇၃၅၀]ထံမှ ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေဖြစ်သူ ဦးအောင်ဝင်းထွန်း[၁၂/ကတ(နိုင်)၀၀၈၉၅၆]ကိုဆောင်သူမှ ဝယ်ယူရန် စရန်ငွေတစ်စိတ်တစ်ဒေသကို ပေးအပ်ထားပြီးဖြစ်ပါသည်။



# ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေး ဆွေးနွေးမှုပူးတွဲကော်မတီ အစည်းအဝေး နေပြည်တော်၌ ဒုတိယနေ့ ဆက်လက်ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၁၆

ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေး ဆွေးနွေးမှုပူးတွဲကော်မတီ (UPDJC) အစည်းအဝေး ဒုတိယနေ့ကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ သင်္ဂဟတိုတယ်၌ ကျင်းပသည်။(အောက်ပုံ)

ယနေ့အစည်းအဝေးတွင် ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ - (၂၁)ရာစုပင်လုံ တွင် ဆွေးနွေးမည့်အစီအစဉ်များ၊ ညီလာခံကျင်းပရေး ပူးတွဲကော်မတီဖွဲ့စည်းရေး၊ ညီလာခံတက်ရောက်မည့် ကိုယ်စားလှယ်များကိစ္စ၊ ဖွင့်ပွဲနှင့် ညစာစားပွဲ အစီအစဉ်တို့ကို ဆက်လက်ဆွေးနွေးကြသည်။

“မိုင်ဂျာယန်မှာ ကျွန်ုပ်တို့စဉ်းစားထားတာက အားလုံးပါဝင်ရေးနဲ့ ဘယ်လို ပါဝင် နိုင်မလဲဆိုတာကို ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ဖို့ အရေးပေါ်ဆွေးနွေးခဲ့ကြတယ်။ မိုင်ဂျာယန် အစည်းအဝေးအပြီးမှာ CT လို့ခေါ်တဲ့ Coordination Team နဲ့ DPN လို့ခေါ်တဲ့ UNFC က ဖွဲ့စည်းထားတဲ့ အဖွဲ့နဲ့ ချင်းမိုင်မှာ အစည်းအဝေးဆက်လုပ်တယ်။

“ရှေ့က EAO ရှစ်ဖွဲ့ကလည်း ကျွန်ုပ်တို့တစ်တွေ ပါဝင်လာဖို့အတွက် အများကြီး ကြိုးစားပါတယ်။ အဲဒီလို ကြိုးစားတဲ့အချိန်မှာ သူတို့တစ်တွေ ဖြစ်မြောက်ရေးကော်မတီ မှာ ပူးပေါင်းပါဝင်လာဖို့အတွက် ကျွန်ုပ်တို့အားလုံးက ဆုံးဖြတ်လိုက်တဲ့အတွက်ကြောင့် ဒီဆွေးနွေးပွဲဟာ အနာဂတ်တိုင်းပြည် **စာမျက်နှာ ၁၀ ကော်လံ ၁ သို့ ❖**



**ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေး ညီလာခံ-(၂၁) ရာစုပင်လုံ၌ သတင်းရယူကြမည့် မီဒီယာသမားများ မှတ်ပုံတင်ခြင်း ဆောင်ရွက်နိုင်**

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၁၆

ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ-(၂၁) ရာစုပင်လုံ ကို ဩဂုတ် ၃၁ ရက်တွင် နေပြည်တော်ရှိ အပြည်ပြည် ဆိုင်ရာ ကွန်ဗင်းရှင်းဗဟိုဌာန(၂) (MICC-2) ၌ ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။

အဆိုပါ အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်သတင်း ရယူလိုသည့် ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပ သတင်းထောက်များ အနေဖြင့် ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန Website ဖြစ် သော [www.moi.gov.mm](http://www.moi.gov.mm) တွင် **Union Peace Conference-21<sup>st</sup> Century Panglong** ကို နှိပ်ကာ **MEDIA REGISTRATION FORM** တွင် ပြည့်စုံ စွာ ဖြည့်စွက်ပြီး Go ပြုလုပ် မှတ်ပုံတင်ခြင်းကို ဩဂုတ် ၂၈ ရက် ညနေ ၄ နာရီ နောက်ဆုံးထားဆောင်ရွက် ရန်နှင့် ဝင်/ထွက်ခွင့်ကတ်များကို ဩဂုတ် ၃၀ ရက် တွင် နံနက် ၁၀ နာရီမှ ညနေ ၄ နာရီအထိ ပြန်ကြား ရေးဝန်ကြီးဌာန ဝန်ကြီးရုံး၌ ထုတ်ပေးမည်ဖြစ်သည်။

နိုင်ငံတကာ သတင်းထောက်များအနေဖြင့် နီးစပ်ရာသံရုံးများမှတစ်ဆင့် ဗီယက်နမ်၊ ဟောင်ကောင်၊ မြန်မာ၊ ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပ အခြေစိုက် နိုင်ငံခြား သတင်းဌာနများနှင့် ပြည်တွင်း သတင်းထောက်များ ဝင်/ထွက်ခွင့်ရရှိရေးအတွက် သိရှိလိုပါက ပြန်ကြား ရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန သုတေသနနှင့် သတင်းအချက်အလက်ဌာနခွဲ ဖုန်း-၀၆၇-၄၁၂၀၂ သို့လည်းကောင်း၊ သတင်းနှင့် စာနယ်လင်းလုပ်ငန်း ဖုန်း-၀၆၇-၄၁၂၀၂ နှင့် ၄၁၂၀၂၆ တို့သို့ လည်း ကောင်း ဆက်သွယ်မေးမြန်းနိုင်သည်။

ညီလာခံသို့ တက်ရောက်သတင်းရယူကြမည့် ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပ မီဒီယာများ တည်းခိုမှုလွယ်ကူစေရန် Sky Palace Hotel တွင် ဈေးနှုန်းသက်သာစွာဖြင့် တည်းခိုနိုင်ရေးစီစဉ်ထားကြောင်းနှင့် Sky Palace Hotel မှ ညီလာခံကျင်းပရာ နေရာ (MICC-2) သို့ Shuttle Bus များဖြင့် ပို့ဆောင်ပေးရန် စီစဉ်ထား ရှိကြောင်း သိရှိရသည်။ **(သတင်းစဉ်)**

# အစိုးရသစ်၏ ပထမရက် ၁၀၀ ကာလအတွင်း ဆောင်ရွက်ခဲ့မှုများ ဒုတိယအကြိမ် သတင်းစာရှင်းလင်း

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၁၆

အစိုးရသစ်၏ ပထမရက် ၁၀၀ ကာလအတွင်း ဆောင်ရွက်ခဲ့မှုများနှင့် ပတ်သက်သည့် ဒုတိယအကြိမ် သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲကို ယနေ့ မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန စုပေါင်းအစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပ သည်။

သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲတွင် ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာန အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်

ဦးတင်မြင့်က မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့အနေဖြင့် အစိုးရသစ် ရက် ၁၀၀ ကာလ အတွင်း နေပြည်တော် ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ၊ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ် ၁၄ ခုနှင့် အဓိကကျသည့် ရန်ကုန်၊ မန္တလေးတို့၌ လုံခြုံရေး၊ တရားဥပဒေ စိုးမိုးရေးနှင့် မှုခင်းကျဆင်ရေး ရက် ၁၀၀ စီမံချက်ရေးဆွဲပြီး မေ ၁ ရက်မှ ဩဂုတ် ၈ ရက်အထိ ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါကြောင်း။

မူခင်းကျဆင်းရေးဆောင်ရွက်ခြင်း၊ မူးယစ်ဆေးဝါးတားဆီးနှိမ်နင်းရေး၊

နိုင်ငံရေးတက်ကြွလှုပ်ရှားသူများ၊ နိုင်ငံရေးနှင့် ဆက်သွယ်ပြီး အမှုရင်ဆိုင် နေကြရသူများ၏ အမှုများအား တရားရုံးများတွင် ရုပ်သိမ်းခြင်း၊ ပိတ်သိမ်း ခြင်း၊ ဝန်ဆောင်မှုကိုရှေးရှုသော ရဲလုပ်ငန်းစနစ်သို့ အသွင်သဏ္ဍာန် ပြောင်းလဲ ခြင်းနှင့် အနှစ်သာရတိုးတက်အောင် မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ခြင်းဟူသည့် အပိုင်း လေးပိုင်းဖြင့် ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါကြောင်း။

**စာမျက်နှာ ၆ ကော်လံ ၁ သို့ □**

**KBZ BANK**  
STRENGTH OF MYANMAR

**BEST BANK IN MYANMAR**

Awarded By : EUROMONEY